

# ថ្ងៃទី០៣ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣

## ក្រសួងសង្គមកិច្ចបដិសេធសំណើអង្គការសិទ្ធិមនុស្សឲ្យបញ្ឈប់ការសុំកូនអន្តរប្រទេស

<https://www.khmertimeskh.com/501316865/> តន វិបុល / Khmer Times June 30, 2023

ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា បានបដិសេធសំណើសេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមរបស់ក្រុមអង្គការសិទ្ធិមនុស្ស ដែលស្នើឱ្យរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងរដ្ឋាភិបាលអ៊ីតាលីបញ្ឈប់នូវការបើកសុំកូនអន្តរប្រទេសឡើងវិញ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការកើតឡើងវិញនូវការក្លែងបន្លំ និងអំពើពុករលួយធ្ងន់ធ្ងរដែលបានកត់សម្គាល់នៅក្នុងការសុំកូនអន្តរប្រទេសដែលកើតមានពីអតីតកាល។

អង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលចំនួនបួនបានចេញសេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមកាលពីថ្ងៃពុធ ដោយស្នើរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងរដ្ឋាភិបាលអ៊ីតាលីបញ្ឈប់សកម្មភាពនាំឱ្យមានការបើកសុំកូនអន្តរប្រទេសឡើងវិញ។ អង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលទាំងនោះ រួមមានមជ្ឈមណ្ឌលសិទ្ធិមនុស្សកម្ពុជា សមាគមការពារសិទ្ធិមនុស្សនិងអភិវឌ្ឍន៍នៅកម្ពុជា សម្ព័ន្ធខ្មែរជំរឿននិងការពារសិទ្ធិមនុស្សលីកាដូ និងបណ្តុំអង្គការអន្តរជាតិ Intercountry Adoptee Voices។

អង្គការសង្គមស៊ីវិលទាំងនេះ បាននិយាយថា កម្ពុជាបានផ្អាកការសុំកូនធ្ងន់ប្រទេសក្នុងឆ្នាំ២០០៩ ក្រោយពីមានសេចក្តីរាយការណ៍ជាច្រើនអំពីអំពើខុសក្រមសីលធម៌ជាច្រើនទាក់ទងនឹងការសុំកូន។ ប្រទេសជាច្រើនបានហាមឃាត់ការសុំកូនពីកម្ពុជា ក្នុងកំឡុងទសវត្សរ៍ឆ្នាំ២០០០។ ប៉ុន្តែនៅប៉ុន្មានខែចុងក្រោយនេះ ប្រទេសអ៊ីតាលី និងកម្ពុជាបានចាប់ផ្តើមបោះជំហានទៅរកការបើកឱ្យមានការសុំកូនពីកម្ពុជាឡើងវិញ។ សេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមបានបញ្ជាក់ថា ក្នុងខែឧសភា ឆ្នាំនេះ ក្រសួងសង្គមកិច្ចបានឯកភាពដំណើរការបើកសុំកូនជាមួយអ៊ីតាលីឡើងវិញ ហើយភ្នាក់ងារសុំកូននៅអ៊ីតាលីចំនួនបីត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យដំណើរការនៅប្រទេសកម្ពុជា។

សេចក្តីថ្លែងការណ៍បន្តថា កម្ពុជានឹងរៀបចំជាផ្លូវការនូវបញ្ជីឈ្មោះកុមារដែលគ្រប់លក្ខខណ្ឌក្នុងការសុំកូន ប្រហែលជាក្នុងខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២៣។ កុមារពីនាក់ក្នុងចំណោមភ្នាក់ងារមួយត្រូវបានរំពឹងថា នឹងត្រូវផ្គូផ្គងជាមួយគ្រួសារជនជាតិអ៊ីតាលីត្រឹមដំណាច់ឆ្នាំនេះ ហើយគណៈប្រតិភូប្រទេសកម្ពុជាត្រូវបានអញ្ជើញទៅកាន់ប្រទេសអ៊ីតាលី នៅឆ្នាំ២០២៤ ដើម្បីបន្តតាមដានកូនចិញ្ចឹមទាំងនោះ។ នៅលើគេហទំព័ររបស់គណៈកម្មាធិការសុំកូនអ៊ីតាលី ក៏បានបង្ហាញដែរថា នីតិវិធីសុំកូនចំនួន៩ នាក់កំពុងរង់ចាំការសម្រេច។

បើតាមអង្គការសង្គមស៊ីវិលទាំងនេះ ទោះបីជាកម្ពុជាបានអនុម័តច្បាប់ថ្មីក្នុងការគ្រប់គ្រងការសុំកូនអន្តរប្រទេសចាប់តាំងពីឆ្នាំ២០០៩ ប៉ុន្តែនៅតែមានការខ្វះកិច្ចគាំពារប្រកបដោយសុវត្ថិភាព

ប្រឆាំងនឹងការកើនឡើងនៃអំពើពុករលួយ និងការក្លែងបន្លំដែលនាំឱ្យកើតមានការក្លែងបន្លំស្មុំកូន កន្លងមក។ អង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលទាំងនេះបន្តថា៖ «ការបើកឱ្យមានការស្មុំកូនអន្តរប្រទេសឡើងវិញ ដោយប្រថុយប្រថាន និងខ្វះការទទួលខុសត្រូវ ច្បាស់លាស់នេះ គឺជាការប្រឆាំងនឹងការអនុវត្តច្បាប់ ជាតិ និងអន្តរជាតិ»។

លោក តូច ចាន់នី អ្នកនាំពាក្យក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា បាន និយាយថា កម្ពុជាបានបើកការស្នើកូនឆ្លងប្រទេសឡើងវិញក្រោយពីការរៀបចំនីតិវិធីស្មុំកូនរួចរាល់ ហើយបានប្រកាសប្រាប់ប្រទេសទាំងអស់ ដែលមានបំណងស្មុំកូនត្រូវបើកភ្នាក់ងារនិងត្រូវសហការ ជាមួយអាជ្ញាធរកម្ពុជាស្របតាមលក្ខខណ្ឌនានាដែលបានកំណត់ដោយកម្ពុជា។ លោកបានបញ្ជាក់ ថា ចាប់តាំងពីប្រទេសកម្ពុជាបើកដំណើរការស្មុំកូនឆ្លងប្រទេសរហូតមកទាល់នឹងពេលនេះ គឺនៅ មិនទាន់មានប្រទេសណាមួយបានស្មុំកូនពីកម្ពុជានៅឡើយទេ។ តាមរយៈនេះលោកបានជំរុញឱ្យ អង្គការក្រៅរដ្ឋាភិបាលទាំងនេះបង្ហាញពីភាពមិនប្រក្រតីនៃការស្មុំកូន។ លោកបានសង្កត់សម្អាតថា៖ « យើងគ្មានហេតុផលណាដែលត្រូវបញ្ឈប់ទេ»។ លោកបន្តថា៖ «កុមារដែលត្រូវបានស្មុំ ជាកុមារកំព្រា កុមារមានពិការភាព និងកុមារត្រូវបានការពារជាពិសេស គឺមិនមែនជាកុមារល្អទេ។ ដូច្នេះអ្នកឯង ទទួលយកបានក៏យកទៅ ប្រសិនបើទទួលយកមិនបានទេ គឺខ្ញុំអ្នកចិញ្ចឹមដោយខ្លួនឯងក៏បាន»។

របាយការណ៍របស់អាជ្ញាធរកណ្តាលស្មុំកូនអន្តរប្រទេសកម្ពុជា បានឱ្យដឹងថា បន្ទាប់ពីកម្ពុជា រៀបចំតាក់តែងច្បាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងស្មុំកូនជាផ្លូវការ គឺរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានអនុញ្ញាតឱ្យបើកដំណើរ ការស្មុំកូនឡើងវិញ នៅត្រីមាសទី១ ឆ្នាំ២០២០ ប៉ុន្តែដោយសារវិបត្តិកូវីដ-១៩ ត្រូវបានរាំងស្ទះការ អាចអនុវត្តរហូតពន្យារដល់ខែឧសភា។

ក្នុងនីតិវិធីស្មុំកូនអន្តរប្រទេស នៃក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា បានឱ្យ ដឹងថា លក្ខខណ្ឌកុមារ ដែលជាកម្មវត្ថុសម្រាប់ស្មុំកូន គឺជាកុមារមានសញ្ញាតិខ្មែរដែលមានលំនៅ ឋានជាអចិន្ត្រៃយ៍នៅកម្ពុជា និងត្រូវមានអាយុក្រោម៨ឆ្នាំ ព្រមទាំងជាកុមារកំពុងរស់នៅក្នុង មណ្ឌលកុមារកំព្រា ឬរស់នៅក្រោមការទុកដាក់សមស្របផ្សេងទៀត ដែលត្រូវពិនិត្យដោយក្រសួង ទទួលបន្ទុកវិស័យសង្គមកិច្ច។ នីតិវិធីស្មុំកូនអន្តរប្រទេសបន្ថែមថា ជាកុមារស្ថិតក្រោមអាណា ព្យាបាលសម្រាប់អនីតិជន ឬកុមារស្ថិតនៅក្រោមអំណាចមេបាដែលមានស្ថានភាពលំបាកបំផុត និង ជាកុមារត្រូវបានប្រកាសថា អាចសុំជាកូនចិញ្ចឹមបានដោយអនុលោមតាមមាត្រា១៣ នៃច្បាប់ស្តីពី ស្មុំកូនអន្តរប្រទេស។

របាយការណ៍បូកសរុបការងាររបស់ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ឆ្នាំ ២០២១ ក្រសួងបានទទួលរបាយការណ៍ ស្តីពីការវិវឌ្ឍរបស់កូនសុំចំនួន៣៤៣ករណី។ ក្នុងនោះមក

ពីប្រទេសអ៊ីតាលីចំនួន៣២៧ករណី អូទ្រីសចំនួន១៣ករណី និងម៉ាល់តាចំនួន៣ករណី។ ក្រសួង  
អះអាងថា តាមការវាយតម្លៃស្ថានភាពកូនមានលក្ខណៈល្អប្រសើរទាំងផ្នែកសុខភាព ការរស់នៅ  
និងការសិក្សា។

**អ្នកជំនាញឥណ្ឌាដែលគេខ្លួននៅកម្ពុជា ត្រូវបានគេបោកប្រាស់ការងារនិងមិនឱ្យកម្រៃ**

<https://www.khmertimeskh.com/501317059/> June 30, 2023

អ្នកជំនាញផ្នែកសូហ្វវែរមកពីទីក្រុង Hyderabad បានធ្លាក់ជានុយទៅក្នុងទីផ្សារការងារក្នុង  
ប្រទេសកម្ពុជា។ គាត់ត្រូវបាននិយោជកក្លែងបន្លំនៅរាជធានីភ្នំពេញចោទថា គាត់បានបោកប្រាក់  
ចំណូលរបស់គាត់។

Mohammed Ismail Ullah មកពីតំបន់ Nagula Banda ក្នុង Falaknuma មិនអាចរកឃើញជន  
ជាតិឥណ្ឌាម្នាក់ទៀត ដែលគ្រួសាររបស់គាត់បានធ្វើប្រាក់ចំនួន ៥០,០០០រូពិ ដើម្បីរាប់រងការ  
ចំណាយលើការធ្វើដំណើររបស់គាត់ និងដើម្បីដោះស្រាយការផាកពិន័យសម្រាប់ការស្នាក់នៅហួស  
ពេលវេលារបស់គាត់នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ លោក Amjed Ullah Khan អ្នកដឹកនាំការងារសង្គម និង  
ចលនា MBT (Save Majlis Movement) បាននិយាយថា គ្រួសាររបស់គាត់ត្រូវបានគេប្រាប់ឱ្យដាក់  
ប្រាក់ក្នុងគណនីជនជាតិឥណ្ឌានៅភ្នំពេញដោយមានជំនឿថាគាត់នឹងជួយ Ismail ។ «បន្ទាប់ពីបាន  
ធ្វើប្រាក់រួច ជននោះបានបិទទូរស័ព្ទរបស់ខ្លួន និងមិនអាចទាក់ទងបាន។ Ismail មិនអាចរកគាត់  
ឃើញទេរហូតមកដល់ពេលនេះ ហើយគាត់ក៏មិនដឹងពីវិធីយកលុយដែលបាត់នោះមកវិញដែរ»។

Ismail បានបញ្ចប់វគ្គសិក្សាសញ្ញាប័ត្រនៅប្រទេសសិង្ហបុរី ហើយត្រូវបានផ្តល់ការងារនៅក្នុង  
ប្រទេសកម្ពុជាដោយភ្នាក់ងាររកការងារឥណ្ឌា។ Ismail ដែលបានត្រលប់ទៅ Hyderabad បានទទួល  
យកការផ្តល់ជូនការងារ។ លោកបានចុះចតនៅទីក្រុងបាងកកកាលពីថ្ងៃទី៧ ខែមេសា ហើយពីទី  
នោះត្រូវបានភ្នាក់ងារនាំមកកម្ពុជាតាមផ្លូវគោក។ នៅពេលដែល Ismail ដឹងថាក្រុមហ៊ុនដែលគាត់  
ចូលរួមធ្វើការនោះពិតជាកំពុងធ្វើអាជីវកម្មអនឡាញក្លែងបន្លំ គាត់បដិសេធមិនធ្វើការឱ្យ។ ជាលទ្ធ  
ផល និយោជករបស់គាត់បានធ្វើទារុណកម្មរាងកាយ និងទាមទារសំណងចំនួន ៣,៦៥០រូពិ (   
ប្រហែល៣,៦៥០ដុល្លារ) ដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យគាត់ត្រលប់ទៅ Hyderabad វិញ។ Ismail បានបង្ហាញពី  
អសមត្ថភាពរបស់គាត់ក្នុងការបង់ប្រាក់ ហើយត្រូវបានក្រុមហ៊ុនអនុញ្ញាតឱ្យចាកចេញ។ គ្រួសារ  
របស់ Ismail បាននិយាយថា គាត់បានបង់ប្រាក់ចំនួន ១០០,០០០រូពិ (១,២២០ដុល្លារ) ដល់ភ្នាក់ងារ

ដែលបានសន្យាគាត់នូវការងារប្រតិបត្តិការបញ្ចូលទិន្នន័យរួចហើយ។ Ismail បានស្វែងរកស្ថានទូត ឥណ្ឌានៅភ្នំពេញដើម្បីសុំជំនួយ។

ស្ថានទូតបានជូនដំណឹងដល់អគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ និងក្រសួងមហាផ្ទៃកម្ពុជាថា ចាប់តាំងពីលោក Ismail បានបាត់លិខិតធ្ងន់ដែន លោកត្រូវបានចេញលិខិតធ្ងន់ដែនបន្ទាន់ដើម្បី ហោះហើរត្រឡប់ទៅទីក្រុង Hyderabad វិញ។ Time of India

**ឯកឧត្តម បណ្ឌិត ( លី សាម៉េត ) បានទទួល សារ ពីចៅស្រីៗ ទេត្រោះចំនួន ០៤រូប**

[https://www.facebook.com/watch/?v=762287885643446&extid=NS-UNK-UNK-UNK-AN\\_GK0T-GK1C&mibextid=2Rb1fB&ref=sharing](https://www.facebook.com/watch/?v=762287885643446&extid=NS-UNK-UNK-UNK-AN_GK0T-GK1C&mibextid=2Rb1fB&ref=sharing) នៅល្ងាច ថ្ងៃទី ៣០ ខែ មិថុនា ឆ្នាំ២០២៣

ខ្ញុំបាទ ឯកឧត្តម បណ្ឌិត ( លី សាម៉េត ) បានទទួលសារពីចៅស្រីៗ រងគ្រោះចំនួន០៤រូប បាន ធ្វើសារតាមរយៈហ្វេសប៊ុកផេកផ្លូវការរបស់ខ្ញុំបាទ សូមឲ្យខ្ញុំបាទជួយរកយុត្តិធម៌ឲ្យពួកគាត់ផងទើប ខ្ញុំបាទ បានទទួលនិងអនុញ្ញាតឲ្យចៅស្រីៗទាំង០៤ នាក់ មកជួបផ្ទាល់ ដល់គេហដ្ឋានរបស់ខ្ញុំបាទ ។ ខ្ញុំបាទក៏បានសាកសួរទើបដឹងច្បាស់ថា ចៅស្រីៗទាំង០៤ រូបនោះ មានភាពអយុត្តិធម៌ពិតមែន មុន ដំបូងចៅៗបានមកពីរខេត្ត ដើម្បីមករកការងារធ្វើក៏បានឃើញ ហ្វេសប៊ុកផេក មានឈ្មោះថា ឡាយ ហ្វាម Life Film ជ្រើសរើសរកតួរសំដែងវីដេអូបែបអប់រំខ្លីៗ ពួកគាត់ក៏បានទៅដាក់ពាក្យសុំការងារធ្វើ ពេលដែលឲ្យចៅៗទៅសំដែង បែរជាធ្វើការបង្ខិតបង្ខំ ឲ្យសំដែងរឿងមិនសមរម្យ ហើយថែមទាំង បានបៀតបៀនកេរ្តិ៍ខ្ពស់ដល់ខ្លួនប្រាណ របស់ចៅស្រីៗទាំងអស់នោះទៀត ខ្លះអាយុ ទើបតែ ១៤ឆ្នាំ និង ១៧ ឆ្នាំ

ខ្ញុំបាទ លី សាម៉េត មានកូនស្រី ហើយក៏មានចៅស្រីៗដែរ ខ្ញុំបាទ បានឃើញពួកជន ល្មើស ដែលបាន បង្កើត វីដេអូរ អាសអាភាសនោះ បង្ហោះពេញបណ្តាញសង្គម ហ្វេសប៊ុក ខ្ញុំបាទមានការ ឈឺចាប់ណាស់ ទោះបី មិនមែនជាសាច់ឈាម របស់ខ្ញុំបាទក៏ដោយ ខ្ញុំបាទ និងរកយុត្តិធម៌ ជូនចៅៗ ទាំងអស់ បើសិនជារឿង នេះជារឿងពិតមែនខ្ញុំបាទ និងធ្វើតាមផ្លូវច្បាប់ ហើយចាប់ជនល្មើស យក មកផ្តន្ទាទោសតាមច្បាប់ ឲ្យទាល់តែបាន ទោះបីក្នុង តម្លៃណាក៏ដោយ ។

**ប្រធានលេខាធិការដ្ឋាន នៃគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស  
ខេត្តព្រះវិហារ អំពាវនាវអាជ្ញាធរ និងអ្នកពាក់ព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយឱ្យបានទូលំទូលាយ  
កុំឱ្យពលរដ្ឋចាញ់បោក និងទេត្រោះដោយអំពើជួញដូរមនុស្ស និងការជួញដូរផ្លូវភេទ**

<https://m.freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/297957-2023-07-01-10-17-13>. 2023-07-01

05:17pm

**(ព្រះវិហារ)៖** លោកស្រី ប៉ាន់ វ៉ារី អភិបាលរងខេត្តព្រះវិហារ និងជាប្រធានលេខាធិការដ្ឋាន នៃគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្ត បានអំពាវនាវអាជ្ញាធរ និងសមត្ថកិច្ចពាក់ព័ន្ធ ត្រូវផ្សព្វផ្សាយឱ្យបានទូលំទូលាយដល់ប្រជាពលរដ្ឋនៅតាមមូលដ្ឋានរបស់ខ្លួន កុំឱ្យចាញ់បោក និងរងគ្រោះដោយអំពើជួញដូរមនុស្ស និងជួញដូរផ្លូវភេទ។

ការថ្លែងរបស់លោកស្រីអភិបាលរងខេត្តព្រះវិហារ ក្នុងឱកាសដែលលោកស្រីអញ្ជើញចូលរួមក្នុងពិធីអប់រំផ្សព្វផ្សាយច្បាប់ស្តីពីការទប់ស្កាត់ការជួញដូរមនុស្ស និងអំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ និងបទបង្កាញផ្សព្វផ្សាយអំពី វគ្គបណ្តុះបណ្តាលផ្សេងៗ ដែលបានធ្វើឡើងនៅសាលាប្រជុំសាលាស្រុក ឆែប ដោយមានការចូលរួមពីសំណាក់លោក លោកស្រី ក្រុមការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្ត ព្រះវិហារ លោកប្រធានក្រុមប្រឹក្សា និងមន្ត្រីចំណុះរដ្ឋបាលសាលាស្រុកឆែប មេឃុំទាំង៨ មេភូមិគ្រប់ភូមិ និងបងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋមកពីភូមិទាំង៣ ក្នុងឃុំឆែប១ជាច្រើនរូបទៀត នៅថ្ងៃទី ៣០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២៣។

នៅក្នុងឱកាសនោះ លោកស្រី ប៉ាន់ វ៉ារី ក៏បានថ្លែងលើកឡើងថា កម្មវិធីនាថ្ងៃនេះពិតជាមានសារៈសំខាន់ខ្លាំងណាស់ ក្នុងការទទួលបាននូវចំណេះដឹងដែលទាក់ទងទៅនឹងការអប់រំ និងផ្សព្វផ្សាយស្តីពីការទប់ស្កាត់ការជួញដូរមនុស្ស និងអំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ ព្រមទាំងការធ្វើបទបង្កាញផ្សព្វផ្សាយអំពីវគ្គបណ្តុះបណ្តាលផ្សេងៗ ដែលទាក់ទងទៅនឹងជីវភាពរស់នៅរបស់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋ។

ជាមួយគ្នានេះ លោកស្រីប្រធានលេខាធិការដ្ឋានគណៈកម្មាធិការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្តព្រះវិហារ ក៏បានសំណូមពរទៅដល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋ ពិសេសអាជ្ញាធរមូលដ្ឋានគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់ដែលបានចូលរួម នាឱកាសនេះ សូមមេត្តាយកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់ក្នុងការស្តាប់ និងចាប់យកនូវខ្លឹមសារនៃកិច្ចប្រជុំផ្សព្វផ្សាយនាថ្ងៃនេះ ដើម្បីទទួលបាននូវចំណេះដឹងនិងបទពិសោធន៍ល្អៗយកទៅអនុវត្តក្នុងជីវភាពរស់នៅប្រចាំថ្ងៃ និងបន្តផ្សព្វផ្សាយនូវចំណេះដឹងទាំងអស់នេះ ទៅដល់ក្រុមគ្រួសារ សាច់ញាតិ មិត្តភក្តិ ជាបន្តទៀតឱ្យបានទូលំទូលាយ ដើម្បីឱ្យពួកគាត់ទទួលបាននូវចំណេះដឹង និងចៀសផុតពីការចាញ់បោកគេ ពិសេសចៀសផុតពីការរងគ្រោះដោយសារអំពើ ជួញ



ដូរមនុស្ស អំពើហិង្សាក្នុងគ្រួសារ និងការជួញដូរផ្លូវភេទជាដើម។ ពិសេសបានយល់ដឹងអំពីការស្វែងរកដំណោះស្រាយតាមផ្លូវច្បាប់ ក្នុងពេលដែលបងប្អូនជួបនូវបញ្ហាផ្សេងៗដែលពិបាកដោះស្រាយ។ ជាងនេះទៅទៀតបងប្អូន នឹងទទួលបាននូវព័ត៌មានល្អៗ ដែលជាការយកចិត្តទុកដាក់របស់រាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងការបង្កើតនិងបើកឱ្យមានឡើងនូវវគ្គបណ្តុះបណ្តាលខ្លីៗ ដើម្បីបង្កើតការងារធ្វើនៅក្នុងស្រុក ក៏ដូចជាមូលដ្ឋាន ដែលបងប្អូនរស់នៅ ដើម្បីទទួលបានប្រាក់ចំណូលមកផ្គត់ផ្គង់ជីវភាពគ្រួសារនិងកាត់បន្ថយបាននូវភាពក្រីក្រ និងចៀសផុតបានពីការធ្វើចំណាកស្រុកស្វែងរកការងារធ្វើក្រៅប្រទេស ដែលអាចប្រឈមទៅនឹងការចាញ់បោកគេ នឹងអាចធ្លាក់ចូលទៅក្នុងអំពើជួញដូរមនុស្សទៀតផង។

ជាមួយគ្នានេះ ក្រុមការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សខេត្តព្រះវិហារ ក៏បាញ់បទបង្ហាញ និងរបាយការណ៍ដែលទាក់ទងទៅនឹងចំណេះដឹងក្នុងការស្វែងរកការងារធ្វើ ការស្វែងរកដំណោះស្រាយតាមផ្លូវច្បាប់នៅពេលមានបញ្ហា ទាក់ទងទៅនឹងវិស័យអប់រំ ពិសេសការ ទទួលបានព័ត៌មានពីវិទ្យាស្ថាន ពហុបច្ចេកទេសខេត្តព្រះវិហារ ក្នុងការបើកវគ្គបណ្តុះបណ្តាល ទាក់ទងទៅនឹងជំនាញផ្សេងៗ ទៅដល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋដែលមានបំណងចង់ចូលរៀន នូវជំនាញផ្សេងៗពិសេសយុវជនដែលបោះបង់ការសិក្សា និងមិនទាន់មានការងារធ្វើ ដើម្បីទទួលបាននូវចំណេះដឹងនិងជំនាញក្នុងការបង្កើតមុខរបរចិញ្ចឹមជីវិត។

## **ថ្ងៃទី០៤ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣**

### **មេធាវីជនជាតិអាមេរិកម្នាក់ត្រូវបាន**

#### **និរទេសទៅអាមេរិកវិញក្រោមការចោទប្រកាន់ពីបទរំលោភបំពានផ្លូវភេទលើកុមារីកម្ពុជា**

<https://www.khmertimeskh.com/501318077/> Khmer Times July 3, 2023

មេធាវីជនជាតិអាមេរិកម្នាក់ ដែលបានជាប់ក្នុងពន្ធនាគារកម្ពុជា ក្រោមការចោទប្រកាន់ពីបទរំលោភបំពានផ្លូវភេទលើអនីតិជន ក្នុងអំឡុងពេលមកកម្សាន្តក្នុងប្រទេសនេះ បច្ចុប្បន្នកំពុងប្រឈមមុខនឹងការចោទប្រកាន់ពីករណីចំនួនប្រាំ នៅសហរដ្ឋអាមេរិក សម្រាប់ឧក្រិដ្ឋកម្មរបស់គាត់ នៅបរទេស។

ក្រសួងយុត្តិធម៌បានចោទប្រកាន់ថា Rugh James Cline អាយុ៤០ ឆ្នាំមកពីទីក្រុង Tampa បានចំណាយប្រាក់ដើម្បីរំលោភលើអនីតិជនចំនួន៤នាក់ក្នុងរយៈពេល ៥ដងផ្សេងគ្នា។ គាត់ប្រឈមមុខនឹងការចោទប្រកាន់ចំនួនប្រាំមួយ រួមទាំងការប្រព្រឹត្តផ្លូវភេទខុសច្បាប់នៅបរទេស និងកាន់កាប់

សម្ភារៈរំលោភបំពានផ្លូវភេទលើកុមារ នេះបើតាមមេធាវីសហរដ្ឋអាមេរិកនៃរដ្ឋផ្លរីដាបានប្រកាស កាលពីដើមសប្តាហ៍នេះ។ Cline បានសារភាពថាខ្លួនមិនមានកំហុសចំពោះការចោទប្រកាន់នេះទេ។

មេធាវី Roger B. Handberg បាននិយាយតាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិតថា Cline ត្រូវបាននិរទេសត្រួត ឡប់ទៅសហរដ្ឋអាមេរិកវិញកាលពីដើមខែនេះ បន្ទាប់ពីបានកាត់ទោសដាក់ពន្ធនាគាររយៈពេល២ ឆ្នាំកន្លះ នៅកម្ពុជា ក្រោមបទចោទប្រកាន់ចំណាយប្រាក់ឱ្យអនីតិជនដើម្បីរំលោភផ្លូវភេទក្រោម អាយុ១៥ ឆ្នាំ។ សារព័ត៌មានក្នុងស្រុក WFLA រាយការណ៍ថា បន្ថែមពីលើការជាប់ពន្ធនាគារ គាត់ត្រូវ បានគេបញ្ជាឱ្យបង់ប្រាក់ពិន័យ ២០០ ដុល្លារ និងសំណង ៣៧៥០ ដុល្លារដល់ក្មេងស្រីម្នាក់ៗ។

Cline បានបង្ហាញខ្លួននៅចំពោះមុខចៅក្រមសហព័ន្ធកាលពីថ្ងៃច័ន្ទ។ បន្ទាប់ពីសវនាការកាល ពីថ្ងៃច័ន្ទ Cline ត្រូវបានដោះលែងក្នុងប្រាក់ធានាចំនួន ១០០,០០០ ដុល្លារ ហើយត្រូវបានឱ្យឃុំខ្លួន ក្នុងផ្ទះដោយមានប្រព័ន្ធតាមដាន។ គាត់ក៏មិនត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យចូលប្រើអ៊ីនធឺណិតផងដែរ។ Cline បានធ្វើដំណើរមកប្រទេសកម្ពុជាក្នុងខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ ២០១៤ និងខែឧសភា ឆ្នាំ ២០១៤ ហើយខ ណៈនៅទីនោះ គាត់បានរំលោភបំពានផ្លូវភេទអនីតិជនបួនដងផ្សេងគ្នា «ជាច្រើនដង»។ មេធាវីរដ្ឋផ្លរី ដា ក៏បានចោទប្រកាន់ផងដែរ ពីបទធ្វើដំណើរមកប្រទេសកម្ពុជា ខណៈដែលមានកាន់កាប់សម្ភារៈ ផ្លូវភេទលើកុមារអាយុក្រោម១២ ឆ្នាំ។

បើកាត់ទោសនៅសហរដ្ឋអាមេរិក ទណ្ឌកម្មគឺធ្ងន់ធ្ងរជាងការកាត់ទោសនៅកម្ពុជាដែលមានរ យៈពេលត្រឹមតែពីរឆ្នាំកន្លះ។ ប្រសិនបើ Cline ប្រព្រឹត្តបទល្មើសដូចគ្នានៅសហរដ្ឋអាមេរិកវិញ គាត់ អាចជាប់ទោសប្រមាណ៣០ ឆ្នាំ សម្រាប់ការប្រព្រឹត្តផ្លូវភេទខុសច្បាប់ និងរហូតដល់២០ ឆ្នាំសម្រាប់ ការកាន់កាប់សម្ភារៈរំលោភបំពានផ្លូវភេទកុមារ។

ករណីនេះត្រូវបានស៊ើបអង្កេតដោយ FBI ក្រសួងការបរទេសសហរដ្ឋអាមេរិក និងនគរបាល ជាតិកម្ពុជា។ ការិយាល័យកិច្ចការអន្តរជាតិនៃក្រសួងយុត្តិធម៌ក៏បានផ្តល់ជំនួយផងដែរ។ ករណីនេះ នឹងត្រូវបានកាត់ទោសដោយជំនួយការមេធាវីសហរដ្ឋអាមេរិក Ilyssa M. Spergel នេះបើយោងតាម សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានរបស់ក្រសួងយុត្តិធម៌អាមេរិក។

បើយោងតាមក្រុមមេធាវីនៅរដ្ឋ Florida Cline ជានិស្សិតបញ្ចប់ការសិក្សាក្នុងឆ្នាំ២០១០ ពីសា កលវិទ្យាល័យ Miami School of Law ដោយមិនបានប្រលងជាប់ជាមេធាវី និងមិនមានសិទ្ធិអនុវត្ត ច្បាប់នៅក្នុងរដ្ឋ Florida។ *Newsweek.com*

**ឯកឧត្តម ផាន់ ចាន់ធុល :**

**ត្រូវពង្រឹងនូវគោលនយោបាយ ភូមិ ឃុំ មានសុវត្ថិភាព ក្នុងមូលដ្ឋាន**

<http://www.fridaydailynews.com/Detail/202373205547372> Mon,03 July 2023 (Time 08:55 PM)

ដោយ ៖ លោក រ៉េម សារី

បន្ទាយមានជ័យ - នៅរសៀលថ្ងៃទី ០៣ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣នេះ លោកឧត្តមសេនីយ៍ទោសិទ្ធិ ឡោះ ស្នងការនគរបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ បានអញ្ជើញដឹកនាំកម្លាំងចូលរួមប្រជុំ បូកសរុបលទ្ធផលការងារអនុវត្ត គោលនយោបាយ (ភូមិ-ឃុំ-សង្កាត់ មានសុវត្ថិភាព)ប្រចាំត្រីមាសទី២ ទិសដៅត្រីមាសទី៣ ឆ្នាំ២០២៣ ក្រោមអធិបតីភាពដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់ ឯកឧត្តម ផាន់ ចាន់ធុល រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ តំណាងដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ នៅសាលប្រជុំសាលាខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ។ ក្នុងពិធីនេះដែរ ក៏មានការអញ្ជើញចូលរួមពីឯកឧត្តម លោកជំទាវ អនុរដ្ឋលេខាធិការ-ឯកឧត្តមអភិបាលខេត្ត ឯកឧត្តម ព្រះរាជអាជ្ញា នៃអយ្យការអមសាលាខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ឯកឧត្តម លោកជំទាវ អភិបាលរងខេត្ត កងកម្លាំងប្រដាប់អាវុធទាំងបីប្រភេទ អភិបាលក្រុង-ស្រុក ការិយាល័យជំនាញ អធិការនគរបាលក្រុង-ស្រុក មេឃុំ-ចៅសង្កាត់ នាយប៉ុស្តិ៍នគរបាលរដ្ឋបាល ទាំង៦៧ ។

ឯកឧត្តម ផាន់ ចាន់ធុល មានប្រសាសន៍ថានឹងជម្រុញដល់អជ្ញាធរមូលដ្ឋានដូចខាងក្រោម :

- ១/- ពង្រឹងនូវគោលនយោបាយភូមិឃុំមានសុវត្ថិភាពតាមមូលដ្ឋាន គ្មានសកម្មភាពលួច ឆក់ ប្លន់គ្រប់ប្រភេទ គ្មានការផលិត ការចែកចាយនិងប្រើប្រាស់គ្រឿងញៀនខុសច្បាប់ ។
- ២/- ត្រូវ ខិតខំពង្រឹងសមត្ថិភាព កម្លាំងប្រជាការពារ បំផុសស្មាតី និង ជួយឧបត្ថម្ភសម្ភារៈ ផ្សេងៗ
- ៣/- គ្រប់គ្រងសកម្មភាពមេឃុំលំដាប់កម្រិតនៃខុសច្បាប់ គ្មានអំពើអនាថារ ការជួញដូរស្រ្តីនិងកុមារ និងអំពើហិង្សាក្នុងគ្រួសារ គ្មានក្មេងទំនើង គ្មានការលេងល្បែងស៊ីសងខុសច្បាប់គ្រប់ប្រភេទ ការប្រើប្រាស់អាវុធខុសច្បាប់ និងបទល្មើសគ្រប់ប្រភេទ។
- ៤/- ពង្រឹងច្បាប់ចរាចរណ៍ផ្លូវគោក និងបង្រៀននៅតាមមូលដ្ឋាន តាមសាលារៀន ឱ្យយល់ពីច្បាប់ចរាចរណ៍ដើម្បីកាត់បន្ថយ នៃអត្រាគ្រោះថ្នាក់ផ្សេងៗ
- ៥/- រួបរួម និងកៀរគរចូលរួមពីគ្រប់ភាគីពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ ក្នុងការអនុវត្តគោលនយោបាយនេះឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព ។
- ៦/- ធ្វើចលនាគាំទ្រនៅគោលនយោបាយភូមិឃុំមានសុវត្ថិភាព
- ៧/- ចាត់តាំងឱ្យមានការប្រឡងប្រណាំងនៅតាមមូលដ្ឋាន ពីភូមិឃុំ មានសុវត្ថិភាព នៅតាមឃុំសង្កាត់រៀងខ្លួន ។
- ៨/- ពង្រីកវិសាលភាព និងលើកកម្រិតគោលនយោបាយភូមិឃុំមានសុវត្ថិភាព ។



# ពលករកម្ពុជាធ្វើប្រាក់មកកម្ពុជាបាន ១,២៥ពាន់លានដុល្លារក្នុងឆ្នាំ ២០២២

<https://www.khmertimeskh.com/501318441/> Manoj Mathew / Khmer Times July 4, 2023

របាយការណ៍ថ្មីមួយបានបង្ហាញថា ពលករធ្វើប្រាក់មកកម្ពុជាមានចំនួន រហូតដល់ ១,២៥ ពាន់លានដុល្លារក្នុងឆ្នាំ ២០២២ ពោលគឺខ្ពស់បំផុត ជាប់ចំណាត់ថ្នាក់លេខ ៣ នៅក្នុងតំបន់អាស៊ីអាគ្នេយ៍ បន្ទាប់ពីប្រទេសហ្វីលីពីន និងវៀតណាម ដែលជាចំណែកនៃផលិតផលក្នុងស្រុកសរុប(GDP) កាលពីឆ្នាំមុន។ របាយការណ៍របស់វិទ្យាស្ថាន ADBR អង្គការសហប្រតិបត្តិការសេដ្ឋកិច្ច និងអភិវឌ្ឍន៍ និងអង្គការពលកម្មអន្តរជាតិ បានប៉ាន់ប្រមាណថា ការធ្វើប្រាក់របស់ពលករមកកម្ពុជាបានកើនឡើង ៨ ភាគរយធៀបទៅនឹងឆ្នាំមុនរហូតដល់ ១,២៥ពាន់លានដុល្លារក្នុងឆ្នាំ ២០២២។ នោះគឺច្រើនជាង ៨០ ភាគរយ នៃកម្រិតការធ្វើប្រាក់មុនផ្ទះជំងឺកូវីដ ដែលឡើងដល់កម្រិត ១,៥៣ ពាន់លានដុល្លារក្នុងឆ្នាំ ២០១៩។ នៅពេលដែលជំងឺរាតត្បាតកាន់តែរីកចម្រើន ការផ្ទេរប្រាក់មកកម្ពុជាបានធ្លាក់ចុះមកនៅត្រឹម ១,២៧ ពាន់លានដុល្លារក្នុងឆ្នាំ ២០២០ និងទាបបំផុតចំនួន ១,១៥ ពាន់លានដុល្លារក្នុងឆ្នាំ ២០២១។

(GDP) នៅឆ្នាំ២០២២ ផលិតផលក្នុងស្រុកសរុបបានត្រឹម ៤,៤ ភាគរយ ធ្វើឱ្យការផ្ទេរប្រាក់របស់កម្ពុជាត្រូវបានធ្លាក់ចុះ បើធៀបទៅនឹងសេដ្ឋកិច្ចឆ្នាំមុន។ វៀតណាមជាប្រទេសអាស៊ានជាប់ចំណាត់ថ្នាក់លេខ ២ ក្នុងអត្រា ៤,៦ ភាគរយ បន្ទាប់ពីកម្ពុជា។ ចំណែកប្រទេសឥណ្ឌូណេស៊ីជាប់ចំណាត់ថ្នាក់លេខ ៤ ការធ្វើប្រាក់ខ្ពស់បំផុតដែលមានអត្រា ០,៨ ភាគរយនៃ GDP។ នៅដើមសប្តាហ៍នេះ មានរបាយការណ៍មួយបានលើកឡើងថា ការធ្វើចំណាកស្រុកនៅអាស៊ី យោងតាមការដកស្រង់ទិន្នន័យដោយក្រសួងការងារបានបង្ហាញថា ប្រទេសថៃមានពលករកម្ពុជាប្រមាណ ១,២ លាននាក់ក្នុងឆ្នាំ ២០២១។ កូរ៉េខាងត្បូងមានពលករកម្ពុជាជិត ៤៦,០០០នាក់ តាមពីក្រោយ ដោយម៉ាឡេស៊ី ២៣,០០០នាក់ ប្រទេសជប៉ុនជិត ១២,០០០នាក់ និងសិង្ហបុរី ប្រហែល ៨០០នាក់។

សម្រាប់ការសិក្សានៅបរទេស ទិសដៅពេញនិយមបំផុត គឺប្រទេសអូស្ត្រាលី ដែលមាននិស្សិតកម្ពុជាចំនួន ១,៩០០ នាក់ក្នុងឆ្នាំ ២០០០។ សហរដ្ឋអាមេរិកជាប់ចំណាត់ថ្នាក់លេខ ២ ដែលមាននិស្សិតកម្ពុជាប្រហែល ៨០០នាក់ និងប្រទេសជប៉ុនជាប់ចំណាត់ថ្នាក់លេខ ៣ ដែលមានសិស្សប្រហែល ៦០០នាក់។ របាយការណ៍បានសរសេរថា៖ «ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយ ការរំខានដែលបណ្តាលមកពីជំងឺរាតត្បាតកូវីដ-១៩ គឺធ្វើឱ្យចំណាកស្រុកមានការព្រួយបារម្ភ។ ការលំបាកដែលនៅសេសសល់សម្រាប់ពលករចំណាកស្រុកនៅដើមឆ្នាំ២០២៣ រួមមានផលវិបាកនៃការលុកលុយរបស់រុស្ស៊ីលើអ៊ុយក្រែន កំណើនសេដ្ឋកិច្ចសកលយឺត និងភាពតានតឹងលើតម្លៃផងដែរ»។ សុ ជាតា

**ក្មេងស្រីមិនទាន់គ្រប់អាយុផង ក៏ពួកជនល្មើសទាំងអស់នោះ**

**មិនគួរយករឿង រោគសញ្ញាសំខាន់អស់នោះ បង្ហោះពេញបណ្តាញសង្គម ហ្វេសប៊ុកបែបនេះទេ**

<http://nokorwatnews.com/archives/1016921> 03/07/2023

ភ្នំពេញ ៖ ក្មេងស្រីចំនួន ៤នាក់ បានសុំប្តឹងឈ្មោះ សុខលីម រក្សា ភេទប្រុស អាយុ៣៨ឆ្នាំ មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្ននៅបុរី ឡាយ គង់កំបូលស៊ីធី ផ្ទះលេខ០៣៥B ផ្លូវលេខ០៣ ភូមិគល់ សង្កាត់ កន្ទោក ខណ្ឌកំបូល រាជធានីភ្នំពេញ និងឈ្មោះ សេក ដារីត្ត ភេទ ប្រុស អាយុ២៤ឆ្នាំ មានទីលំនៅ បច្ចុប្បន្ននៅបុរី ឡាយ គង់ កំបូលស៊ីធី ផ្ទះលេខ០៣៥B ផ្លូវលេខ០៣ ភូមិគល់ សង្កាត់កន្ទោក ខណ្ឌ កំបូល រាជធានីភ្នំពេញ និងបក្សពួក ពីបទ ផ្ដើមគំនិត និងសមគំនិត ក្នុងអំពើ ប្រទូស្តកេរខ្មាស តាម មាត្រា២៤៦ នៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ នៃច្បាប់ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា នៅព្រះរាជអាជ្ញា នៃអយ្យការ អម សាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ ។

ពាក់ព័ន្ធក្នុងរឿងនេះ លោក លី សាម៉េត បានជួយផ្នែកមេធាវី ដល់ក្មេងស្រីរងគ្រោះតាមផ្លូវ ច្បាប់ ។ នៅក្នុងសំណេរ លោក លី សាម៉េត បានលើកឡើងថា : ខ្ញុំបាទ ឯកឧត្តម អ្នកឧកញ៉ា បណ្ឌិត ( លី សាម៉េត ) សូមជំរាបដល់បង ប្អូនកូនក្មួយ ឲ្យបានជ្រាបថា បញ្ហាចៅស្រីៗទាំង០៤ នាក់នេះ ខ្ញុំ បាទ ជាតំណាងឲ្យចៅៗទាំង០៤ នាក់បានដាក់ពាក្យ បណ្តឹងចូលទៅ ព្រះរាជអាជ្ញាអមសាលាដំបូង រាជធានី ភ្នំពេញ រួចជាស្រេចហើយ។

សូមបងប្អូនកូនក្មួយទាំងអស់ ដែលគោរពស្រលាញ់ពូ ពិចារណាមើល ទោះបីជារឿងហេតុ អ្វីក៏ដោយ មិនគួរ ពួកជនល្មើសទាំងអស់នោះ យករឿងអាសអាភាស ក្មេងស្រីមិនទាន់គ្រប់អាយុ ផង ទោះបីក្មេងស្រីគ្រប់អាយុ ក៏ដោយក៏ពួកជនល្មើសទាំងអស់នោះ ក៏មិនគួរយករឿង អាសអាភាស ទាំងអស់នោះ បង្ហោះពេញ បណ្តាញសង្គម ហ្វេសប៊ុកដែរ បណ្តាលឲ្យ អាប័អោនប្រពៃណីខ្មែរ ជា យូរលង់មកហើយ និង ធ្វើឲ្យប៉ះពាល់ដល់ សង្គមជាតិ សំខាន់បំផុត វប្បធម៌ខ្មែរ យើងដែលមានភាព ថ្លៃថ្នូរ ខ្ពង់ខ្ពស់ និងរុងរឿង ។ មិនគួរឲ្យបុគ្គល ឬ ជនល្មើសមួយក្រុមនេះ កាត់តវីដេអូខ្លីៗ រឿង អាសអាភាស ដើម្បីកេងចំណេញរកផល ប្រយោជន៍ ផ្ទាល់ខ្លួនទេ ! ខ្ញុំបាទ សូមអរគុណ និង អរព្រះ គុណ គ្រប់ក្រសួងស្ថាប័ន ដែលពាក់ព័ន្ធ ក្នុងរឿងនេះ ដែលបានជួយសហការណ៍ ដើម្បីលុបបំបាត់ រឿង ដែលធ្វើឲ្យប៉ះពាល់ ដល់វប្បធម៌ស្រ្តីខ្មែរយើង ។ អត្ថបទ ឯកឧត្តមអ្នកឧកញ៉ា លីសាម៉េត ។

សូមបញ្ជាក់ថា : ក្នុងពាក្យបណ្តឹងបានបញ្ជាក់ថា : ក្នុងខែមិថុនា ឆ្នាំ ២០២៣ យើងខ្ញុំឈ្មោះ ផែន គឹមហៃ ឈ្មោះ ផែន គឹមហៀង និងឈ្មោះ សិ លីហុង បានទាក់ទងទៅឈ្មោះ សុខលីម រក្សា ដើម្បីចូលធ្វើការជាអ្នកថតវីដេអូខ្លីៗ តាមការណែនាំរបស់ឈ្មោះ ផែន គឹមហូរ។ បន្ទាប់មកនៅថ្ងៃទី ០៨ និងថ្ងៃទី០៩ ឈ្មោះ សុខលីម រក្សា បានឲ្យយើងខ្ញុំទៅសាកថតសម្តែងរឿងបែបអប់រំខ្លីៗ ដោយ

បង្ខំឲ្យស្លៀកខោខ្លី និងអាវសសើង។ ដោយ ឈ្មោះ សុខលីម រក្សា បានឲ្យឈ្មោះ ផែន គឹមហៀង ឡើងទៅគេងលើគ្រែ ដោយមិនប្រាប់ច្បាស់លាស់អំពីប្រភេទសាច់រឿង នោះទេ។

ពេលនោះឈ្មោះ សេក ដារីត្ន ហៅខេនឌី បានមកគេងលើគ្រែជាមួយឈ្មោះ ផែន គឹមហៀង ដោយបានស្ទាប អង្អែល អោបថើប បៀតបៀនមកខ្ញុំ។ ឈ្មោះ ផែន គឹមហៀង ក៏បានប្រានឈ្មោះ សេក ដារីត្ន និងបដិសេធមិនព្រមថតបន្ត ទៀត តែឈ្មោះ សុខលីម រក្សា បានបង្ខំឲ្យឈ្មោះ ផែន គឹមហៀង ថតដដែលៗបន្តទៀត ទាំងឈ្មោះ ផែន គឹមហៀង មិនបាន យល់ព្រម។ ក្នុងថ្ងៃទី០៩ ខែមិថុនា ឆ្នាំដដែលនោះ ឈ្មោះ សុខលីម រក្សា បានឲ្យឈ្មោះ សិ លីហុង ពាក់អាវចងពង់ និងខោ ខ្លី និងឲ្យឡើងទៅគេងលើគ្រែ។ ពេលនោះឈ្មោះ សេក ដារីត្ន ហៅខេនឌី បានមកគេងលើគ្រែជាមួយ ឈ្មោះ សិ លីហុង ដោយបានស្ទាបអង្អែល អោបថើប បៀតបៀនមកខ្ញុំ។

ឈ្មោះ សិ លីហុង ក៏បានប្រានឈ្មោះ សេក ដារីត្ន និងបដិសេធមិន ព្រមថតបន្តទៀត តែ ឈ្មោះ សុខលីម រក្សា បានបង្ខំឲ្យឈ្មោះ សិ លីហុង ថតដដែលៗបន្តទៀត ទាំងឈ្មោះ សិ លីហុង មិន បានយល់ព្រម។ នៅថ្ងៃដដែលនោះ ឈ្មោះ សុខលីម រក្សា បានឲ្យ ឈ្មោះ ផែន គឹមហៃ ទៅថតរឿង ដេអូបែបសង្សារសុំរួមភេទ ជាមួយ តែពេលនោះឈ្មោះ សេក ដារីត្ន ហៅខេនឌី បានមកអង្អុយជិត ឈ្មោះ ផែន គឹមហៃ ស្ទាបអង្អែល អោបថើប បៀតបៀនមកលើខ្ញុំ។ ឈ្មោះ ផែន គឹមហុង ក៏បាន ប្រានឈ្មោះ សេក ដារីត្ន ចេញនិងបដិសេធមិនថតនោះទេ តែឈ្មោះ សុខលីម រក្សា នៅតែបន្ត ឲ្យឈ្មោះ ផែន គឹមហៃ ថតដដែល ទោះឈ្មោះ ផែន គឹមហុង មិនព្រមក៏ដោយ។

ក្នុងពាក្យបណ្តឹង ទាមទារ :

១. ផ្ដន្ទាទោស ឈ្មោះ សុខ លីម រក្សា ឈ្មោះ សេក ដារីត្ន ហៅខេនឌី និងបក្សពួក ដាក់ ពន្ធនាគារ តាមផ្លូវច្បាប់ ។
២. ទាមទារឲ្យលុបរឿងអូសអាសាសរបស់នាងខ្ញុំចេញពីផេក ឡាយ ហ្វីម (life Film) និង ឡាយ តារា ញូ (Life Dara News)។
៣. ទាមទារសំណងជំងឺចិត្តចំនួន ៣០០.០០០.០០០ (បីរយ) លានរៀល។ អាស្រ័យដូចបាន គោរពជម្រាបជូនខាងលើនេះ យើងខ្ញុំ ស្នើសុំសូម លោកព្រះរាជអាជ្ញា មេត្តាពិនិត្យ និងផ្ដន្ទាទោស ជនទាំងនោះតាមផ្លូវច្បាប់ ។

# ថ្ងៃទី០៦ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣

## ពលករទូទៅក្នុងខេត្តកោះកុង

### បាទ ៦០ នាក់ បានយល់ដឹងអំពីការធ្វើចំណាកស្រុកប្រកបដោយសុវត្ថិភាព

<https://www.postkhmer.com/national/2023-07-03-1657-251958.html> ជា សុខនី | Publication date 03 July 2023 | 16:57 ICT

**ភ្នំពេញ:** មណ្ឌលធនធានពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ ប្រចាំខេត្តកោះកុង បានរៀបចំវេទិកា ស្តីពី ការធ្វើទេសន្តរប្រវេសន៍ការងារប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងសិទ្ធិការងារ ទៅដល់ពលករជាង ៦០ នាក់ ដើម្បីឱ្យពួកគាត់បានយល់ដឹងពីការធ្វើចំណាកស្រុកប្រកបដោយសុវត្ថិភាព។

វេទិកានេះ ត្រូវបានរៀបចំឡើងកាលពីថ្ងៃទី២ ខែកក្កដា នៅមណ្ឌលធនធានពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ ប្រចាំខេត្តកោះកុង ដោយមានពលករចូលរួមសរុប ៦៦នាក់ ក្នុងគោលបំណង ផ្តល់ព័ត៌មានអំពីសេវាកម្មប្រឹក្សាយោបល់ ជំនួយផ្នែកច្បាប់ និងសិទ្ធិការងារ សម្រាប់ការធ្វើទេសន្តរប្រវេសន៍ការងារ ប្រកបដោយសុវត្ថិភាព សម្រាប់ពលករទូទៅ និងជាពិសេសពលករធ្វើការងារក្នុងវិស័យនេសាទ និងកែច្នៃអាហារសមុទ្រនៅក្រៅប្រទេស។នេះបើយោងតាមសហភាពការងារកម្ពុជា (CLC)។

លោក អាត់ ធន់ ប្រធានសហភាពការងារកម្ពុជា បានប្រាប់ឱ្យដឹងនៅថ្ងៃទី៣ ខែកក្កដា ថា តាមរយៈកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយអង្គការអន្តរជាតិខាងការងារ (ILO) សហភាពការងារកម្ពុជា បានរៀបចំផ្តល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលពង្រឹងសមត្ថភាព ការធ្វើទេសន្តរប្រវេសន៍ការងារ ប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងសិទ្ធិការងារ ទៅដល់ពលករទូទៅក្នុងខេត្តនេះ។ លោកបានថ្លែងថា៖ «ការបណ្តុះបណ្តាលនេះ គឺដើម្បីឱ្យពួកគាត់យល់ដឹងអំពីច្បាប់ និងបទដ្ឋានផ្សេងៗមុនពេលចេញដំណើរទៅធ្វើចំណាកស្រុក ឬក៏ពួកគាត់បានចេញដំណើររួចហើយទៅចំណាកស្រុកនៅប្រទេសថៃ ដូច្នេះពួកគាត់នឹងបានយល់ដឹងពីរបៀបថាត្រូវរៀបចំ និងដោះស្រាយបញ្ហាជីវិតយ៉ាងណាខ្លះនៅពេលដែលពួកគាត់កំពុងរស់នៅទីនោះ»។ ទន្ទឹមនឹងការផ្តល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលនេះ មណ្ឌលធនធានពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ប្រចាំខេត្តកោះកុង ក៏បានចុះធ្វើការផ្សព្វផ្សាយបន្ថែមទៀតពីការធ្វើចំណាកស្រុកប្រកបដោយសុវត្ថិភាពនៅតាមបណ្តារោងចក្រ សហគ្រាស និងតាមសហគមន៍មូលដ្ឋានដែលមានកម្មករ និងពលករកំពុងតែរស់នៅ។

លោក អាត់ ធន់ ថា៖ «ក្រៅពីការបណ្តុះបណ្តាល និងផ្សព្វផ្សាយរួចហើយ យើងក៏បានផ្តល់នូវការប្រឹក្សាផ្នែកច្បាប់ សម្រាប់ពលករ ដែលចង់ទៅធ្វើចំណាកស្រុក ហើយគាត់មិនមានព័ត៌មាន ឬបញ្ហាអីផ្សេងៗ គាត់អាចទាក់ទងមកយើងបាន ហើយយើងក៏នឹងជួយនូវបច្ចេកទេស ជំនាញដល់ពួក

គាត់ ក្នុងការធ្វើចំណាកស្រុកប្រកបដោយសុវត្ថិភាពផងដែរ។ លោក ថ្ងៃថ្ងៃថា មណ្ឌលធនធានពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ ប្រចាំខេត្តកោះកុង ក៏បានត្រៀមខ្លួនក្នុងការទទួលយកបណ្តឹងផ្សេងៗពីពលករទូទៅ បើទោះបីបញ្ហាទាំងនោះកើតឡើងនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ឬប្រទេសថៃក៏ដោយ។ លោកបានបន្ថែមថា មន្ត្រីលោកនឹងជួយពលករទូទៅទាំងនោះឱ្យចេញទៅធ្វើការដោយសុវត្ថិភាព និងទទួលបានការងារធ្វើ ពិសេសប្រសិនបើពួកគាត់ជួបប្រទះនឹងបញ្ហាប្រឈម ឬផលប៉ះពាល់អ្វីមួយ មណ្ឌលធនធានពលករនឹងផ្តល់សេវាជួយដោយឥតគិតថ្លៃ។

លោក សុខ សុទ្ធី អភិបាលរងខេត្តកោះកុង មិនអាចទាក់ទងបានទេកាលពីថ្ងៃទី៣ ខែកក្កដា ឆ្នាំ ២០២៣។

កាលពីដើមខែឧសភាកន្លងទៅនេះ ក្រោមគម្រោង Ship to Shore Rights South-East Asia ផ្នែកទេសន្តរប្រវេសន៍ការងារ ដោយផ្ដោតលើផ្នែកនេសាទ និងការកែច្នៃអាហារសមុទ្រ អង្គការ ILO សហការជាមួយក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ និងអង្គការជំនួយផ្នែកច្បាប់សម្រាប់កុមារ និងស្ត្រី ក៏បានផ្តល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលផងដែរ។ វគ្គបណ្តុះបណ្តាលនោះ ផ្ដោតលើ២យន្តការដោះស្រាយបណ្តឹងពលករចំណាកស្រុក ដោយផ្ដោតលើវិស័យនេសាទ និងវិស័យកែច្នៃអាហារសមុទ្រទៅដល់មន្ត្រីរដ្ឋាភិបាល សហជីព និងអង្គការសង្គមស៊ីវិល ក្នុងខេត្តចំនួន៣រួមមាន ខេត្តពោធិ៍សាត់ កោះកុង និងខេត្តបន្ទាយមានជ័យ។

សូមបញ្ជាក់ដែរថា យោងតាមទិន្នន័យរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ បានបង្ហាញថា មានជនចំណាកស្រុកខ្មែរជាង ១,១ លាននាក់ ដែលកំពុងធ្វើការនៅក្រៅប្រទេស ហើយរាប់ពាន់នាក់ទៀតត្រូវបានធ្វើការមិនច្បាស់លាស់ដោយស្ថានភាពមិនស្របច្បាប់។ ភាគច្រើននៃពលករចំណាកស្រុកទាំងនេះ ត្រូវបានជួលក្នុងការងារសំខាន់ៗ រួមទាំងក្នុងវិស័យនេសាទ និងវិស័យកែច្នៃអាហារសមុទ្រ។ ប៉ុន្តែទោះបីជាការងារក្នុងវិស័យទាំង២ នេះ បានផ្តល់សក្តានុពលសេដ្ឋកិច្ចខ្ពស់ សម្រាប់ពលករក៏ដោយ ក៏ត្រូវបានរកឃើញថា ពលករចំណាកស្រុកកម្ពុជាមួយចំនួនធំ បានជួបប្រទះនឹងការរំលោភបំពានលើសិទ្ធិការងារ។



**នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភ័ក្ត្រ ៖ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា បន្តទទួលបានបណ្តឹង ៥ករណីទៀត  
ដែលស្នើឱ្យជួយសង្រ្គោះជនជាតិបរទេស ១១នាក់**

<http://nokorwatnews.com/archives/1017514> 05/07/2023

ក្តីពេញ ៖ បើយោងតាម នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភ័ក្ត្រ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យ ក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់សារព័ត៌មាន បានអោយដឹងថា : គិតចាប់ពីម៉ោង ៣៖០០នាទី នាថ្ងៃទី ០៣ ដល់វេលាម៉ោង ៣៖០០នាទី ថ្ងៃទី០៤ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើ ចំនួន ០៥ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្រ្គោះជនជាតិបរទេស ១១នាក់។ បើតាមនាយឧត្តម សេនីយ៍ ខៀវ សុភ័ក្ត្រ អ្នកនាំពាក្យ បច្ចុប្បន្នភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី០៤ ខែក ក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ រួមមាន៖

១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម សរុប ៩៨០ករណី មានមនុស្ស ២,៥៤១នាក់

២៖ បានស្រាវជ្រាវស៊ើបអង្កេតបឋម ៩៤១សំណើ និងបិទសំណុំរឿង ៣២១សំណើ (រក ឃើញមនុស្ស ១,៤៧៦នាក់, ឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ ១៣៧នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវ កម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)

៣៖ កំពុងបន្តបើកប្រតិបត្តិការស្រាវជ្រាវ និងស៊ើបអង្កេត ៣៩ករណី។ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា , តែងតែបានបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួន ក្នុងការជួយជនរងគ្រោះ បង្រ្កាបបទល្មើស រៀបចំ សន្តិសុខ សណ្តាប់ធ្នាប់ អនុវត្តតាមនយោបាយភូមិ-ឃុំមានសុវត្ថិភាពជាប្រចាំ ។

**ថ្ងៃទី០៧ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣**

**រដ្ឋាភិបាលកំពុងរៀបចំកិច្ចការពារសុវត្ថិភាពកុមារលើប្រព័ន្ធអនឡាញ ក្រោយកុមារភាគ ច្រើនប្រឈមផ្នែកសុវត្ថិភាព**

<https://www.rfi.fr/km/ref=tgi> ចុះផ្សាយនៅថ្ងៃ៖ 06/07/2023 - 08:06

តាមការសិក្សាមួយបានបង្ហាញថា កុមារកម្ពុជាក្រោមអាយុ១៨ឆ្នាំ ប្រមាណ៦លាននាក់ ឬ៣៦% នៃប្រជាជនកម្ពុជាសរុប កំពុងប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថល។ ក៏ប៉ុន្តែការប្រើប្រាស់ បច្ចេកវិទ្យាឌីជីថលនេះ បានក្លាយជាក្តីព្រួយបារម្ភចំពោះហានិភ័យ និងគ្រោះថ្នាក់ដល់សុខមា លភាព សិទ្ធិ និងសុវត្ថិភាពរបស់កុមារទាំងនោះ។ ក្រោយពិនិត្យឃើញបែបនេះ ក្រសួងប្រៃសណីយ៍ និងទូរគមនាគមន៍ បានសហការជាមួយ អង្គការយូនីសេហ្វកម្ពុជាដើម្បីរៀបចំគោលការណ៍ស្តីពី កិច្ច

**ការពារកុមារលើប្រព័ន្ធអនឡាញ ក្នុងគោលបំណងដើម្បីទប់ស្កាត់ការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទកុមារ និងអំពើហិង្សាលើកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ។**

ការបង្កើតគោលការណ៍ណែនាំ ស្តីពីកិច្ចការពារកុមារលើប្រព័ន្ធអនឡាញ សម្រាប់ក្រុមហ៊ុនបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថលនៅកម្ពុជារបស់ក្រសួងប្រៃសណីយ៍ និងអង្គការយូនីសេហ្វ គឺធ្វើឡើងក្រោយពេលដែល ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធបានវិភាគនូវស្ថានភាពរួចរាល់របស់ក្រុមហ៊ុនបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថលនៅកម្ពុជា ដើម្បីធ្វើយ៉ាងព្រួយបារម្ភ ជួយបង្ការ និងទប់ស្កាត់ករណីកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទកុមារ និងអំពើហិង្សាលើកុមារគ្រប់ទម្រង់នៅលើប្រព័ន្ធអនឡាញ។

ទោះជាយ៉ាងណា ក្រសួងប្រៃសណីយ៍អះអាងថា កិច្ចការពារកុមារលើប្រព័ន្ធអនឡាញ គឺជាកិច្ចការដែលលំបាកស្មុគស្មាញ ដែលទាមទារឱ្យមានការប្តេជ្ញាចិត្ត ការសម្របសម្រួលប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរបស់ភាគីពាក់ព័ន្ធរួមទាំងវិស័យឯកជន អង្គការសង្គមស៊ីវិល និងរដ្ឋាភិបាល ពិសេសស្ថាប័នក្រសួងដែលពាក់ព័ន្ធនានា។

ចំណែក ក្រុមហ៊ុនបច្ចេកវិទ្យា ដូចជាក្រុមហ៊ុនបណ្តាញសង្គម ប្រតិបត្តិករផ្តល់សេវាអ៊ីនធឺណែត ប្រតិបត្តិករទូរសព្ទចល័យ ក្រុមហ៊ុនផ្តល់សេវាផ្ទុកទិន្នន័យ អ្នកបង្កើតមាតិកា និងអ្នកពាក់ព័ន្ធផ្សេងទៀត ត្រូវធានាបានថា រាល់ផលិតផល និងសេវារបស់ពួកគេត្រូវមានភាពត្រឹមត្រូវចំពោះអ្នកប្រើប្រាស់ ពិសេសគោរពដល់សិទ្ធិកុមារ។ ជាក់ស្តែង កុមារកម្ពុជាអាយុក្រោម១៨ឆ្នាំមានចំនួនជាង៦លាននាក់កំពុងប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថល ឬប្រើប្រាស់អ៊ីនធឺណែត។ ក្នុងនោះ កុមារចំនួន៤នាក់ ក្នុងចំណោមកុមារ៥នាក់ដែលមានអាយុចន្លោះពី១២ ដល់១៧ឆ្នាំមានអ៊ីនធឺណែតប្រើប្រាស់។ ដោយឡែក កុមារ៤នាក់ក្នុងចំណោម១០នាក់ ដែលមានអាយុចន្លោះ១៦ និង១៧ឆ្នាំ មានលទ្ធភាពចូលប្រើប្រាស់អ៊ីនធឺណែត។

របាយការណ៍សិក្សាពីអង្គការជាច្រើនបានបង្ហាញថា កុមារកម្ពុជាភាគច្រើន កំពុងប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធអនឡាញតាមមធ្យោបាយខុសគ្នា និងប្រើប្រាស់ឧបករណ៍ ថ្នាល និងកម្មវិធីខុសគ្នា ដែលទាំងអស់នេះសុទ្ធសឹងតែអាចមានឥទ្ធិពលដល់ជីវិតរបស់ពួកគេតាមរយៈមធ្យោបាយខុសៗគ្នា។ ខណៈនិន្នាការសង្គមបច្ចុប្បន្ន ក្រសួងប្រៃសណីយ៍សង្កេតឃើញថា កុមារទទួលរងឥទ្ធិពលពីការផ្លាស់ប្តូរស្ថានភាពសង្គមជាងគេ ពិសេសក្នុងអំឡុងវិបត្តិជំងឺកូវីដ១៩ ដែលកុមារត្រូវជាក់មកប្រើប្រាស់នូវបច្ចេកវិទ្យាស្ទើរតែទាំងស្រុង។ ការណ៍នេះហើយបាន ធ្វើឱ្យកុមារងាយប្រឈមនឹងហានិភ័យ និងគ្រោះថ្នាក់ដល់សុខុមាលភាព ពិសេសសិទ្ធិ និងសុវត្ថិភាពលើប្រព័ន្ធអនឡាញ ពិសេសការរំលោភបំពានសិទ្ធិជាដើម។

# ថៃ អនុញ្ញាតឱ្យពលករខ្មែរ ស្នាក់នៅក្នុងប្រទេស ដល់ចុងខែ

<https://www.kampuchearthmey.com/global-news/539520> ថ្ងៃសុក្រ ៧ កក្កដា ២០២៣ ដោយ Sok Sovann

អ្នកនាំពាក្យរដ្ឋាភិបាលថៃលោកស្រី Traisulee Traisoranakul បាននិយាយកាលពីថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ទី៦ ខែកក្កដាថា ពលករចំណាកស្រុកមកពីប្រទេសជិតខាងចំនួន៤ នឹងត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យស្នាក់នៅក្នុងប្រទេសថៃរហូតដល់ថ្ងៃទី៣១ ខែកក្កដា ខណៈនិយោជក ត្រូវរៀបចំសម្រាប់ការបន្តលិខិតអនុញ្ញាតការងាររបស់ពួកគេ។ លោកស្រីថ្ងៃថៃ បានសម្រេចកាលពីថ្ងៃពុធ ដើម្បីពន្យារពេលកំណត់ សម្រាប់ការបន្តលិខិតអនុញ្ញាតការងារ ចំពោះពលករមកពីប្រទេសកម្ពុជា ឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ា និងវៀតណាម។

កាលពីថ្ងៃទី៧ខែកុម្ភៈ គណៈរដ្ឋមន្ត្រី បានសម្រេចថា ពលករចំណាកស្រុកមកពីប្រទេសខាងលើដែលចង់បន្តការងារក្នុងប្រទេសថៃ ត្រូវដាក់ពាក្យសុំធ្វើការបន្តត្រឹមថ្ងៃទី១៣ខែកុម្ភៈ ដើម្បីឱ្យឯកសារចាំបាច់ អាចបញ្ជូនទៅនាយកដ្ឋានការងារបានត្រឹមថ្ងៃទី១៥ឧសភា។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយ កម្មករចំណាកស្រុកប្រមាណ ៥០ ម៉ឺននាក់ ត្រូវបានគេរកឃើញថា មិនអាចបំពេញតាមពេលវេលាកំណត់នេះបាន ដូច្នេះហើយ គណៈរដ្ឋមន្ត្រីបានសម្រេចពន្យារ ដើម្បីទុកពេលឱ្យនិយោជករបស់ពួកគេ រៀបចំសម្រាប់ការបន្តប័ណ្ណការងារឱ្យបានត្រឹមត្រូវ។

លោក Traisulee បានគូសបញ្ជាក់ថា ប្រទេសថៃត្រូវការពលករចំណាកស្រុកមកពីប្រទេសជិតខាង ដើម្បីជួយស្តារសេដ្ឋកិច្ចឡើងវិញ បន្ទាប់ពីជំងឺរាតត្បាតកូវីដ១៩ ហើយការបន្តរបន្ថយនេះ ត្រូវបានគេរំពឹងថា នឹងជួយសម្រាលភាពខ្វះខាតកម្លាំងពលកម្ម។ លោកស្រីបន្ថែមថា ប្រសិនបើកម្មករទាំងនោះមានការងារស្របច្បាប់ ពួកគេអាចត្រូវបានការពារដោយច្បាប់ការងារ ដែលធានានូវអត្ថប្រយោជន៍សុខុមាលភាព និងសិទ្ធិសម្រាប់និយោជិត។ ម្យ៉ាងទៀត ព័ត៌មានថ្មីអំពីពលករចំណាកស្រុកនឹងជួយរដ្ឋាភិបាលក្នុងការគ្រប់គ្រងពលករចំណាកស្រុកនៅប្រទេសថៃ បានកាន់តែប្រសើរឡើង។ ប្រែសម្រួល៖ Vann Vannប្រក៧៖ Nation

## មន្ត្រីកេរដិញរូបភាពបំពានផ្លូវភេទកុមារបន្ទោះចេញពីកម្ពុជា ២២ម៉ឺនករណី

<https://www.khmertimeskh.com/501320498/> ហង្ស ពណ្ណរាយ / Khmer Times July 7, 2023

ក្នុងឆ្នាំ២០២២ មន្ត្រីជំនាញរកឃើញមានការចរាចររូបភាពសម្ភារៈរំលោភបំពានផ្លូវភេទកុមារ ដែលបង្ហោះចេញពីប្រទេសកម្ពុជាមានចំនួនប្រមាណ ២២០ ០០០ ករណី ដែលជាចំនួនមួយនៅតែព្រួយបារម្ភ ទោះមានការថយចុះជាង ១០០ ០០០ករណី បើធៀបនឹងឆ្នាំ២០២១។

ក្នុងកម្មវិធីផ្សព្វផ្សាយ និងដាក់ឱ្យអនុវត្ត គោលការណ៍ណែនាំស្តីពី កិច្ចការពារកុមារលើ ប្រព័ន្ធអនឡាញសម្រាប់ក្រុមហ៊ុនបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថលនៅកម្ពុជា កាលពីម្សិលមិញ លោក នាង ម៉ៅ អគ្គនាយកបច្ចេកវិទ្យាគមនាគមន៍និងព័ត៌មាន នៃក្រសួងប្រៃសណីយ៍និងគមនាគមន៍ បានលើក ឡើងថា ការចរចារូបភាពសម្ភារៈរំលោភបំពានកុមារតាមប្រព័ន្ធអនឡាញនៅកម្ពុជា នៅតែមាន ច្រើនករណីគួរឱ្យព្រួយបារម្ភ។ លោកបន្ថែមថា រូបភាពសម្ភារៈរំលោភបំពានផ្លូវភេទកុមារ ដែល បង្ហាញចេញពីកម្ពុជាមានចំនួន ប្រមាណ ២២ម៉ឺនករណី កាលពីឆ្នាំ២០២២។

លោកបញ្ជាក់ថា៖ «ថ្វីត្បិតតែចំនួននេះធ្លាក់ចុះ បើធៀបនឹងឆ្នាំ២០២១ ដែលមានចំនួន ប្រមាណជិត ៤០ម៉ឺនករណីក៏ដោយ ក៏នៅតែមានកម្រិតខ្ពស់ជាងឆ្នាំ២០២០ ដែលមានប្រមាណ ១៨ ម៉ឺនករណី»។ លោកបន្ថែមថា៖ «ហានិភ័យប្រភេទផ្សេងៗទៀតពាក់ព័ន្ធនឹងបញ្ហានេះ ដូចជាការ គំរាមកំហែង ការបោកបញ្ឆោត លួចទិន្នន័យ និងការក្លែងបន្លំអត្តសញ្ញាណបុគ្គល ក៏នៅតែមានចំនួន ច្រើនផងដែរ»។ លោកបន្តថា តាមការសិក្សាថ្មីៗស្តីពី ការបញ្ឈប់គ្រោះថ្នាក់នៅកម្ពុជាបានបង្ហាញថា មានកុមារ១នាក់ ក្នុងចំណោម១០នាក់ ធ្លាប់បានជនមិនធ្លាប់ស្គាល់ទាក់ទងតាមប្រព័ន្ធអនឡាញក្នុង ចេតនារំលោភបំពានឬកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទ។

មានករណីគ្រោះថ្នាក់ជាច្រើន ធ្លាប់បានកើតមានឡើងជាក់ស្តែង ដែលកុមារកម្ពុជាផ្ទាល់ត្រូវ បានជនខិលខូចគំរាម កំហែង ឱ្យបង់សាច់ប្រាក់ជាដើមនឹងការមិនផ្សព្វផ្សាយរូបភាពមិនសមរម្យ ផ្ទាល់ខ្លួនជាសាធារណៈលើប្រព័ន្ធអនឡាញ ឬទៅកាន់អាណាព្យាបាល។ លោកបន្តថា ចំពោះហា និភ័យ និងគ្រោះថ្នាក់ទាំងអស់នេះ កើតមានឡើងដោយសារការប្រើប្រាស់បច្ចេកវិទ្យា ឬនៅលើ ប្រព័ន្ធ ឬក៏ថ្នាលបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថល កិច្ចអន្តរាគមន៍ ដើម្បីការពារ ទប់ស្កាត់ និងឆ្លើយតបទៅនឹង បញ្ហាទាំងនេះ ទាមទារការចូលរួមរបស់ក្រុមហ៊ុនបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថល ដែលជាម្ចាស់របស់ប្រព័ន្ធ និង ថ្នាលឌីជីថលទាំងឡាយ។

លោក នាង ម៉ៅ បញ្ជាក់ថា ក្រុមហ៊ុនបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថល ដែលរួមមានប្រតិបត្តិករ ទូរគមនាគមន៍/បច្ចេកវិទ្យាគមនាគមន៍ និងព័ត៌មាន ក្រុមហ៊ុនផ្តល់សេវាអ៊ិនធឺណិត ក្រុមហ៊ុនថ្នាលឌី ជីថល ក្រុមហ៊ុនផ្តល់សេវាផ្ទុកទិន្នន័យក្រុមហ៊ុនផលិតសុសវែរនិងឧបករណ៍បច្ចេកវិទ្យាក្រុមហ៊ុនផលិ ត ហ្គេម ក្រុមហ៊ុនផ្តល់សេវាផ្សាយផ្ទាល់ និងអ្នកបង្កើតមាតិកាឌីជីថល គឺសុទ្ធតែជាអ្នកពាក់ព័ន្ធដ៏ សំខាន់ក្នុងកិច្ចការនេះ។

លោក វីល ដាក់ស៍ (Will Parks នាយកអង្គការយូនីសេហ្វកម្ពុជា បានឱ្យដឹងថា បច្ចុប្បន្ន កុមារ ចំណាយពេលលើអនឡាញ កាន់តែច្រើនជាងមុន។ លោកបន្ថែមថា ការចម្រើនវ័យជាមួយការប្រើ ប្រាស់ប្រព័ន្ធអនឡាញ ផ្តល់ឱកាសគ្មានដែនកំណត់ ប៉ុន្តែវាក៏នាំមកនូវហានិភ័យធ្ងន់ធ្ងរផងដែរ។

នាយកអង្គការយូនីសេហ្វកម្ពុជា បញ្ជាក់ថា៖ «ការសម្របសម្រួលប្រព័ន្ធអនឡាញ និងអំពើហិង្សាពី មិត្តភក្តិក្នុងទម្រង់ផ្សេងៗទៀត អាចបង្កផលប៉ះពាល់ដល់យុវជន នៅពេលពួកគេប្រើប្រាស់បណ្តាញ ទំនាក់ទំនងសង្គម ឬប្រើប្រាស់កម្មវិធីផ្ញើសារនានា»។ លោក វីល ដាក់ស៍ បន្តថា បញ្ហាដែលគួរឱ្យ បារម្ភបំផុតនោះ គឺការកេងប្រវ័ញ្ច និងរំលោភបំពានផ្លូវភេទតាមប្រព័ន្ធអនឡាញ។

លោក ជា វ៉ាន់ដេត រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងប្រៃសណីយ៍និងទូរគមនាគមន៍ បានថ្លែងថា គោលការណ៍ ណែនាំស្តីពី កិច្ចការពារកុមារលើប្រព័ន្ធអនឡាញនៅកម្ពុជា បញ្ជាក់ពីការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់រដ្ឋាភិបាល កម្ពុជា និងដៃគូពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីការពារកុមារពីការកេងប្រវ័ញ្ច និងរំលោភបំពានផ្លូវភេទគ្រប់រូបភាព នៅកម្ពុជា។ លោកបន្ថែមថា ចំពោះគោលការណ៍ណែនាំខាងលើនេះ មានគោលបំណងលើកទឹក ចិត្តឱ្យបណ្តាក្រុមហ៊ុនក្នុងវិស័យទាំងនេះ ចូលរួមទប់ស្កាត់ និងឆ្លើយតបឱ្យបានទាន់ពេលវេលា ចំពោះគ្រោះថ្នាក់ដែលកំពុងកើតមាន និងគ្រោះថ្នាក់ក្នុងទម្រង់ថ្មីៗ ដែលកើតចេញពីការប្រើប្រាស់ប ច្ចេកវិទ្យា។

លោកបន្តថា៖ «ការអនុវត្តគោលនយោបាយការពារសុវត្ថិភាពកុមារ ក៏ដូចទប់ស្កាត់ និងឆ្លើយ តបចំពោះមាតិកា ដែលបង្ហាញពីការរំលោភបំពានផ្លូវភេទកុមារ»។ លោកបានជំរុញភាគីពាក់ព័ន្ធ បង្កើតវិធានការទប់ស្កាត់ការកេងប្រវ័ញ្ច និងរំលោភបំពានផ្លូវភេទកុមារ ដូចជាផ្តល់ការណែនាំ និង កំណត់ពីវិធានឱ្យបានច្បាស់លាស់ ដើម្បីផ្តល់កិច្ចការពារដល់កុមារលើប្រព័ន្ធអនឡាញ។ ផ្តល់វិធាន ការការពារ ជាពិសេសវិធីវារៈខ្ពស់ទាំងមនុស្ស និងមាតិកាមិនសមរម្យ ឬមាតិកាដែលអាចបង្កផលប៉ះ ពាល់ដល់កុមារ រាយការណ៍ និងទទួលអន្តរាគមន៍ពីអាជ្ញាធរ និងសេវាពាក់ព័ន្ធ។ រដ្ឋមន្ត្រីណែនាំ ក្រសួង និងស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ ត្រូវធានាថាទិន្នន័យ និងព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធនឹងកុមារដែលកំពុងប្រើប្រាស់ ប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិត ត្រូវបានរក្សាទុកជាព័ត៌មានសម្ងាត់ និងមានឯកជនភាព។

**ក្រសួងមហាផ្ទៃ**

**ឱ្យរដ្ឋបាលខេត្តឧត្តរមានជ័យ ចាត់វិធានការមន្ត្រីរត់ការសុំសេវាជំនួយពីប្រជាពលរដ្ឋ**

<https://www.khmertimeskh.com/1320497/9A/> ហង្ស ពណ្ណរាយ / Khmer Times July 7, 2023

ក្រសួងមហាផ្ទៃ ណែនាំរដ្ឋបាលខេត្តឧត្តរមានជ័យ និងភាគីពាក់ព័ន្ធចាត់វិធានការ និងលុប បំបាត់រាល់មន្ត្រីរត់ការស្នើសុំសេវាជំនួយពីប្រជាពលរដ្ឋ ដើម្បីបង្កើនប្រសិទ្ធភាពបម្រើសេវាសាធារ ណៈ និងលុបបំបាត់អំពើពុករលួយ។ ក្នុងលិខិតរបស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ ដែលផ្សព្វផ្សាយនៅលើ បណ្តាញសង្គមរបស់អង្គការប្រឆាំងអំពើពុករលួយ កាលពីថ្ងៃចន្ទ បានប្រាប់ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាខេត្ត ឧត្តរមានជ័យ និងអភិបាលខេត្តឧត្តរមានជ័យ ត្រូវចាត់វិធានការណែនាំ និងលុបបំបាត់រាល់មន្ត្រីរត់



ការស្នើសុំសេវាជំនួសពីប្រជាពលរដ្ឋ នៅក្នុងភូមិសាស្ត្រខេត្តនេះឱ្យបានយ៉ាងម៉ឺងម៉ាត់បំផុត។ ចំពោះ ចំណាត់ការលើមន្ត្រីរត់ការស្នើសុំសេវាជំនួសបន្ថែមនេះ ធ្វើឡើងទាំងមន្ត្រីពេញសិទ្ធិ និងបុគ្គលិកជាប់ កិច្ចសន្យារបស់រដ្ឋបាលខេត្ត រដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក និងរដ្ឋបាលឃុំ សង្កាត់ ដែលជះឥទ្ធិពលមិនល្អដល់ ការធ្វើកំណែទម្រង់របស់រដ្ឋាភិបាល។

ក្រសួងមហាផ្ទៃ បន្ថែមថា រដ្ឋបាលខេត្តត្រូវបញ្ឈប់ផ្តល់សេវាបណ្ណាព្រំដែន នៅក្រៅអង្គភាព ច្រកចេញចូលតែមួយនិងត្រូវយកសេវានេះមកអនុវត្តនៅអង្គភាពច្រកចេញចូលតែមួយ។ ក្នុងអំឡុង ពេលក្រសួងមហាផ្ទៃ កំពុងរៀបចំបញ្ចូលកម្មវិធីព័ត៌មានវិទ្យាសម្រាប់គ្រប់គ្រង និងផ្តល់សេវានៅអង្គ ភាពច្រកចេញចូលតែមួយ និងប្រព័ន្ធផ្តល់សេវាបណ្ណាព្រំដែន គឺស្នើរដ្ឋបាលខេត្តណែនាំមន្ត្រីផ្តល់សេ វាកត់ត្រាបញ្ចូលទិន្នន័យបណ្ណាព្រំដែនក្នុងកម្មវិធីព័ត៌មានវិទ្យាឱ្យអស់ និងត្រឹមត្រូវ។ ក្នុងនោះ រដ្ឋបា លខេត្ត ត្រូវចាត់តាំងក្រុមការងារ ដើម្បីចុះទៅពិនិត្យបែបបទ និងនីតិវិធី នៃការផ្តល់សេវារដ្ឋបាល តាមរយៈយន្តការច្រកចេញចូលតែមួយនៅតាមរដ្ឋបាលឃុំ សង្កាត់។ លើសពីនេះ រដ្ឋបាលខេត្ត ត្រូវ បែងចែកប្រាក់រង្វាន់លើកទឹកចិត្តដែលបានមកពីការផ្តល់សេវា ដល់ប្រធាន អនុប្រធានការិយាល័យ និងបុគ្គលិកទាំងអស់របស់ការិយាល័យប្រជាពលរដ្ឋខេត្ត ឱ្យបានទៀងទាត់ និងត្រឹមត្រូវតាមគោល ការណ៍កំណត់។

ក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ថា ចំពោះគណៈកម្មាធិការបោះឆ្នោតជ្រើសរើសប្រធាន អនុប្រធាន ការិយាល័យប្រជាពលរដ្ឋ ត្រូវពន្លឿននីតិវិធីបោះឆ្នោត ដោយត្រូវអនុវត្តតាមនីតិវិធីឱ្យបានត្រឹមត្រូវ តាមសេចក្តី ណែនាំស្តីពី នីតិវិធីនៃការបោះឆ្នោតជ្រើសរើសប្រធាន អនុប្រធានការិយាល័យប្រជា ពលរដ្ឋរាជធានី ខេត្ត។ នៅក្នុងដំណាក់កាលដែលពុំមានប្រធាន អនុប្រធានការិយាល័យប្រជា ពលរដ្ឋខេត្ត គឺប្រធាន និងក្រុមប្រឹក្សាខេត្ត ត្រូវចាត់តាំងសមាជិកក្រុមប្រឹក្សា ដែលមានសមត្ថភាព ដើម្បីទទួល និងសម្រុះសម្រួលដោះស្រាយបណ្តឹងប្រជាពលរដ្ឋ ជាបណ្តោះអាសន្ន។

រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ លោក ងី ច័ន្ទផល បានឱ្យដឹងថា កន្លងមក ក្រសួងបានចាត់ តាំងក្រុមការងារចុះពិនិត្យមើល អំពីការផ្តល់សេវារដ្ឋបាលនៅអង្គភាពច្រកចេញចូលតែមួយ និង សម្រុះសម្រួលដោះស្រាយបណ្តឹងរបស់ការិយាល័យប្រជាពលរដ្ឋខេត្តឧត្តរមានជ័យ។ លោកបន្ថែម ថា ក្រោយពីចុះពិនិត្យមើលការផ្តល់សេវារដ្ឋបាល គឺក្រុមការងាររកឃើញចំណុចអសកម្មមួយចំនួន ពាក់ព័ន្ធនឹងការផ្តល់សេវារដ្ឋបាលនៅអង្គភាពច្រកចេញចូលតែមួយ និងការគាំទ្រដល់ការិយាល័យ ប្រជាពលរដ្ឋខេត្តផងដែរ។

កាសែតខ្មែរថាមស៍ ពុំអាចសុំការបញ្ជាក់បន្ថែមពីលោក ប៉ែន កុសល្យ អភិបាលខេត្តឧត្តរមាន ជ័យ បានឡើយកាលពីម្សិលមិញ។

លោក ជា ពិសិដ្ឋ នាយករដ្ឋបាលសាលាខេត្តឧត្តរមានជ័យ ប្រាប់កាសែតខ្មែរថាមស៍ កាលពី ម្សិលមិញថា ករណីខាងលើនេះ គឺជាករណីចាស់ដែលធ្លាប់កើតឡើងកាលពីកន្លងទៅ ប៉ុន្តែរដ្ឋបាល ខេត្តបានចាត់វិធានការ និងដោះស្រាយបានល្អប្រសើររួចរាល់ហើយ។ លោកបន្ថែមថា បច្ចុប្បន្ន រដ្ឋ បាលខេត្តបានផ្លាស់ប្តូរប្រធានអង្គភាពច្រកចេញចូលតែមួយ ដោយដាក់មន្ត្រីថ្មី ជំនួសមន្ត្រីចាស់ ដូច្នោះ មិនមានបញ្ហាខ្វះចន្លោះ ដូចមុនទៀតនោះទេ។ នាយករដ្ឋបាលខេត្តបញ្ជាក់ថា ចាប់តាំងពីជូរ ស្បើយនៃការរីករាលដាលជំងឺកូវីដ-១៩ មានប្រជាពលរដ្ឋជាច្រើនបានសម្រុកមកធ្វើឯកសារច្រើន មែនទែន ក្នុងមួយថ្ងៃចន្លោះពី ៥០០នាក់ ទៅ ៦០០នាក់ ដែលធ្វើឱ្យមន្ត្រីពាក់ព័ន្ធពិបាកសម្រប សម្រួលនៅផ្នែកជួរខាងមុខ ព្រោះមនុស្សច្រើនផ្តល់សេវាពុំគ្រប់គ្រាន់។

លោក ជា ពិសិដ្ឋ និយាយថា៖ «នៅពេលមន្ត្រីជួរមុខសម្របសម្រួលពុំគ្រប់គ្រាន់ យើងបាន បញ្ជូនមន្ត្រីទៅជួយសម្របសម្រួលបន្ថែម ក្នុងនោះ ក៏មានប្រជាពលរដ្ឋមួយចំនួន គាត់មិនចេះសរ សេរអក្សរ និងបំពេញឯកសារ ក៏បានពឹងមន្ត្រីយើងឱ្យជួយ ហើយអ្នកខ្លះលើកទឹកចិត្តដល់ម ន្ត្រី ៥០០០រៀល ឬចំនួន ១០ ០០០រៀល ដែលបញ្ហាទាំងនេះ ជាផ្នែកមួយធ្វើឱ្យកើតឡើងភាពមិន ប្រក្រតី»។ ក្នុងលិខិតណែនាំរបស់ក្រសួងមហាផ្ទៃ បានជំរុញ អភិបាលខេត្ត និងក្រុមប្រឹក្សាខេត្តឧត្តរ មានជ័យ ត្រូវចាត់ចែង និងដោះស្រាយបញ្ហាអសកម្មខាងលើនេះ ឱ្យមានប្រសិទ្ធិភាព។

**ថ្ងៃទី១០ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣**

**បញ្ឈប់សកម្មភាពបោះត្រាលើប័ណ្ណព្រំដែន (កម្ពុជា-ថៃ) យកប្រាក់ពីប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរ**

[https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1767253.html?utm\\_source=telegram&utm\\_medium=click&utm\\_campaign=channeltelgram](https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1767253.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelgram) បន្ទាយមានជ័យ០៧ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ ២០២៣ ម៉ោង ០៩:៣៤

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ៖ សម្តេចក្រឡាហម ស ខេង បានដាក់បទបញ្ជាឱ្យបញ្ឈប់សកម្មភាព បោះត្រាលើប័ណ្ណព្រំដែនយកប្រាក់ពីប្រជាពលរដ្ឋខ្មែរដែលចេញ-ចូល (កម្ពុជា-ថៃ) ។ នេះបើយោង តាមអភិបាលរងខេត្តចុះបានទៅពិនិត្យនៅថ្ងៃទី០៦ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ នៅច្រកទ្វារអន្តរជាតិប៉ោយ ប៉ែត ។

ក្នុងពេលចុះពិនិត្យ ឃើញមានវត្តមានលោកដើរ ម៉េងជ្រួន អភិបាលរងខេត្តបន្ទាយមានជ័យ និងលោក គាត ហ៊ុល អភិបាលក្រុងប៉ោយប៉ែត និងកម្លាំងនគរបាលអន្តោប្រវេសន៍ច្រកទ្វារអន្តរជាតិ ប៉ោយប៉ែត ។ លោក ដើរ ម៉េងជ្រួន អភិបាលរងខេត្តបន្ទាយមានជ័យបានប្រាប់ថា ជាការណែនាំពី

ឯកឧត្តម អ៊ុំ រាត្រី អភិបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ដើម្បីអនុវត្តតាមបទបញ្ជាសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី និងជារដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ និងឯកឧត្តម កែ គឹមយ៉ាន ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ប្រធានក្រុមការងាររាជរដ្ឋាភិបាល ចុះជួយមូលដ្ឋានខេត្តបន្ទាយមានជ័យ បានចុះពិនិត្យសម្រប សម្រួលការងារដល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋ និងអាជីវករដែលលក់ដូរផ្សាររុងរឿង ប្រទេសថៃ ចេញ-ចូល ព្រឹកវិលល្ងាច ។

លោកបានបញ្ជាក់ថា ជាការណែនាំពីសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានដាក់បទបញ្ជាអោយ បញ្ឈប់សកម្មភាពបោះត្រាលើប័ណ្ណព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃចេញ-ចូលយកប្រាក់ទៀត ដែលជាសេវាខាង ក្រៅត្រូវបញ្ឈប់ចាប់ពីពេលនេះតទៅ ដើម្បីសម្រួលដល់បងប្អូនប្រជាពលរដ្ឋចេញ-ចូលទៅមក និង អាជីវករលក់ដូរផ្សាររុងរឿង ប្រទេសថៃ ទៅមកបានដោយងាយ និងមិនចាំបាច់អស់ថវិកាធ្វើឱ្យប៉ះ ពាល់ដល់ចំណូលប្រជាពលរដ្ឋ ។ លោកដើរ ម៉ែងជ្រួន បានបញ្ជាក់ថា ក្រោយពីការចុះពិនិត្យ និង សាកសួរព័ត៌មានពីអាជីវករក្រោយបទបញ្ជាការសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង គឺគ្មានទេ ការបោះត្រា លើប័ណ្ណព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃដែលចេញ-ចូលជាប្រចាំរាល់ចាប់ពីពេលនេះតទៅ គ្មានទេការទាមទារ សេវាក្រៅផ្លូវការ ក្រោមតុ ឬលើតុ ត្រូវបានបញ្ឈប់សកម្មភាពចាប់ពីពេលនេះឱ្យបាន ។

ប្រជាពលរដ្ឋ បានថ្លែងអំណរអរគុណ ចំពោះរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដែលមានសម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋ មន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ដែលបានបញ្ឈប់អោយបោះត្រាលើប័ណ្ណព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ យកលុយ សេវាក្រៅចាប់ពីពេលនេះតទៅ ហើយរយៈពេលកន្លងមក។ កន្លងមក ប្រជាពលរដ្ឋជាអាជីវករលក់ ដូរផ្សាររុងរឿង ប្រទេសថៃ ដែលចេញ-ចូលរាល់ថ្ងៃ ត្រូវបានបង់លុយលើសេវាបោះត្រាលើប័ណ្ណព្រំ ដែនកម្ពុជា-ថៃ១លើកអស់៥០បាត បើប្រាក់រៀល៧.០០០រៀល ជាពិសេស កម្មករអូសរទេះចេញ- ចូល១ថ្ងៃ២ ទៅ៥ជើងអស់២០០ ទៅ២៥០បាតដែលធ្វើអោយប៉ះពាល់ចំណូល និងជីវភាពគ្រួសារ យ៉ាងខ្លាំង ។

**កម្ពុជា ចេញសេចក្តីណែនាំស្តីពីការការពារកុមារតាមអ៊ីនធឺណិត**

<https://www.khmertimeskh.com/501320611/> Khmer Times July 7, 2023

ប្រទេសកម្ពុជា កាលពីថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ បានដាក់ចេញនូវគោលការណ៍ ណែនាំសម្រាប់ការ ការពារកុមារតាមអ៊ីនធឺណិត ដើម្បីធានាបាននូវបទពិសោធន៍អនឡាញប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និង វិជ្ជមានសម្រាប់កុមារទាំងអស់។ គោលការណ៍ណែនាំនេះ គឺជាគំនិតផ្តួចផ្តើមរបស់ក្រសួង ប្រៃសណីយ៍ និងទូរគមនាគមន៍ ដោយមានការគាំទ្រពីភាពជាដៃគូសកលដើម្បីបញ្ឈប់អំពើហិង្សា លើកុមារ និងមូលនិធិកុមាររបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ (UNICEF)។ គោលការណ៍ណែនាំនេះមាន

គោលបំណងលើកទឹកចិត្តដល់ឧស្សាហកម្មក្នុងវិស័យអនឡាញ ដើម្បីទប់ស្កាត់ និងឆ្លើយតបឱ្យបាន ទាន់ពេលវេលា ទៅនឹងការគំរាមកំហែងដែលកំពុងកើតមានដែលបង្កឡើងដោយការប្រើប្រាស់ប ច្ចេកវិទ្យាឌីជីថល។

លោក Will Parks តំណាងអង្គការយូនីសេហ្វប្រចាំកម្ពុជា មានប្រសាសន៍ថា “កុមារចំណាយ ពេលច្រើនលើអ៊ីនធឺណិតជាងពេលមុនៗ។ ការរីកចម្រើនលើអ៊ីនធឺណិតផ្តល់ឱកាសគ្មានដែនកំណ ត់ៗប៉ុន្តែជាមួយគ្នានេះ វាបានបង្កឱ្យមានហានិភ័យធ្ងន់ធ្ងរ” ។ គាត់បានប្រសាសន៍ថា “ការគំរាម កំហែងតាមអ៊ីនធឺណិត និងទម្រង់ផ្សេងទៀតនៃអំពើហិង្សាពីមិត្តភក្តិអាចប៉ះពាល់ដល់យុវជនរាល់ ពេលដែលពួកគេចូលលេងក្នុងប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម ឬវេទិកាផ្លេសារភ្លាមៗ។ ការព្រួយបារម្ភបំផុត គឺការគំរាមកំហែងនៃការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទ និងការរំលោភបំពានលើអ៊ីនធឺណិត”។ ការរកឃើញថ្មីៗ ដែលត្រូវបានរាយការណ៍ដោយការសិក្សាដែលមានឈ្មោះថា “កម្ពុជារាវាំងគ្រោះថ្នាក់ (Cambodia Disrupting Harm)” ជាសកលរបស់អង្គការយូនីសេហ្វ បញ្ជាក់ពីនិន្នាការនេះជាមួយនឹងកុមារកម្ពុជា ១នាក់ក្នុងចំណោម ១០នាក់ ដែលមានអាយុពី ១២ ទៅ ១៧ឆ្នាំ ដែលកំពុងជួបប្រទះនូវទម្រង់នៃការ កេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទ ឬការរំលោភបំពានលើអ៊ីនធឺណិត។

លោក ជា វ៉ាន់ដេត រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងប្រៃសណីយ៍ និងទូរគមនាគមន៍ បានមានប្រសាសន៍ថា “គោលការណ៍ណែនាំបែបនេះ បញ្ជាក់សារជាថ្មីនូវការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា និងដៃគូ នានា ក្នុងការប្រកាន់ជំហរច្បាស់លាស់ លើការការពារកុមារពីការកេងប្រវ័ញ្ច និងការរំលោភបំពាន ផ្លូវភេទគ្រប់ទម្រង់នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា”។ លោកបន្តថា គោលការណ៍ណែនាំផ្តល់ការណែនាំ និងឱ កាសច្បាស់លាស់សម្រាប់សមាជិកឧស្សាហកម្មបច្ចេកវិទ្យាឌីជីថល រួមមានប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម ក្រុមហ៊ុនផ្តល់សេវាអ៊ីនធឺណិត ប្រតិបត្តិករទូរស័ព្ទចល័ត ក្រុមហ៊ុនបង្ហោះទិន្នន័យ អ្នកបង្កើតមាតិកា និងអ្នកផលិត ក៏ដូចជាអ្នកបង្កើតកម្មវិធីសូហ្វ្វែរ និងអ្នកបង្កើតអាប (app) ដើម្បីបង្កើនសុវត្ថិភាពកុមារ លើ និងយុវជនគ្រប់រូបលើបណ្តាញអ៊ីនធឺណិត ស្របតាមសិទ្ធិកុមារអន្តរជាតិ និងស្តង់ដារសីលធម៌ ខ្ពស់បំផុត។ Xinhua

**សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា**

**បន្តទទួលបានបណ្តឹង ១ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្រ្គោះជនជាតិបរទេស ១នាក់**

<https://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/298714-2023-07-07-07-43-38.html> 2023-07-

07 02:43pm

**(ភ្នំពេញ)៖** គិតចាប់ពីម៉ោង ៣:០០ នាថ្ងៃទី០៥ ដល់វេលាម៉ោង ៣:០០ ថ្ងៃទី០៦ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើចំនួន ០១ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្រ្គោះជនជាតិបរទេស ០១នាក់។ នេះបើតាម នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភ័ក្តិ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ **បើតាមអ្នកនាំពាក្យ បច្ចុប្បន្ន ភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី០៦ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ រួមមាន៖**

១៖ សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម សរុប ៩៨០ករណី មានមនុស្ស ២,៥៤១នាក់

២៖ បានស្រាវជ្រាវស៊ើបអង្កេតបឋម ៩៤៦សំណើ និងបិទសំណុំរឿង ៣២១សំណើ (រកឃើញមនុស្ស ១,៤៨៩នាក់, ឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ ១៣៧នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវកម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)

៣៖ កំពុងបន្តបើកប្រតិបត្តិការស្រាវជ្រាវ និងស៊ើបអង្កេត ៣៤ករណី។

**ពលរដ្ឋខ្មែរត្រូវភាគីថៃរឹតបណ្តឹងការចេញ-ចូល បណ្តាលឱ្យកកស្ទះច្រើនម៉ោង**

[https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1767928.html?utm\\_source=telegram&utm\\_medium=click&utm\\_campaign=channeltelegram](https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1767928.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelegram) បន្ទាយមានជ័យ០៨ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ ២០២៣ ម៉ោង ១០:៥៨

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ៖ ពលរដ្ឋខ្មែរត្រូវបានភាគីថៃរឹតបណ្តឹងការចេញ-ចូល បណ្តាលឱ្យកកស្ទះចាប់ពីម៉ោង៦ព្រឹករហូតដល់ម៉ោង១១ព្រឹកថ្ងៃទី០៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ នៅច្រកអន្តរជាតិ ប៉ោយប៉ែត ដែលឈមច្រកខ្លាំងឡើងប្រទេសថៃ ក្រោយសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង អោយបញ្ឈប់សកម្មភាពបោះត្រាយកប្រាក់តទៅទៀតនោះ ។

សូមរំលឹកថា សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ បានដាក់បទបញ្ជាអោយបញ្ឈប់សកម្មភាពបោះត្រាយកប្រាក់លើប័ណ្ណព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ ដែលជាសេវាក្រៅផ្លូវការណ៍ ។ ហើយពលរដ្ឋដែលជាអាជីវករដែលលក់ដូរនៅផ្សាររុងរឿងប្រទេសថៃ និងកម្មករអូសរទេះ និងធ្វើការនៅផ្សារឡុងក្លើប្រទេសថៃ បានត្រេកអរនិងសប្បាយចិត្តយ៉ាងខ្លាំងចំពោះរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដែលមានសម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រី នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បានយកចិត្តទុកចំពោះប្រជាពលរដ្ឋ ។



ជាក់ស្តែង នៅថ្ងៃទី០៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ នេះ ឃើញពលរដ្ឋខ្មែរដែលចូលទៅរកស៊ីផ្សារ រុងរឿង ប្រទេសថៃពេលចេញទៅ ត្រូវបានភាគីថៃរឹតបណ្តឹងការចេញ-ចូលរបស់ពលរដ្ឋខ្មែរទៅវិញ បណ្តាលកកស្ទះ ធ្វើឱ្យប្រជាពលរដ្ឋជួបការលំបាកជាងមុនទៅទៀត ។ កាលបោះត្រាប័ណ្ណព្រំដែន កម្ពុជា-ថៃយកប្រាក់ចេញ-ចូលម្តង៥០បាតឬ៧.០០០រៀល គឺចេញ-ចូលទៅមកងាយស្រួល តែប៉ះ ពាលសេដ្ឋកិច្ចប្រជាពលរដ្ឋចេញ-ចូលទៅមក។ ប្រជាពលរដ្ឋបានលើកឡើងថា ទំនងប្រហែលជាភា គីខាងថៃបាត់ប្រយោជន៍ ទើបមានការរឹតបណ្តឹងទៅលើពលកររដ្ឋខ្មែរចេញ-ចូលផ្សាររុងរឿងប្រទេស ថៃ ធ្វើអោយប្រជាពលរដ្ឋធុញទ្រាំនឹងខាតពេលវេលា ។

ពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលជាអាជីវករលក់ដូរនៅផ្សាររុងរឿងប្រទេសថៃ មានប្រមាណជាង៨០ភាគ រយដែលជាអាជីវករដែលលក់ គឺមាន២០ភាគរយជាតិថៃ ដែលលក់ដូរ ហើយពលរដ្ឋកម្ពុជាដែល លក់ដូរផ្សាររុងរឿង ប្រទេសថៃម្នាក់ៗមិនតិចជាង២០ឆ្នាំហើយ ហើយជួលតូបច្រើនជាងទិញតូបដែល មានតំលៃតូបជួល១ខែរាប់ម៉ឺនបាតនិងទិញរាប់សែនបាត។

កម្លាំងនគរបាលអន្តោប្រវេសន៍ច្រកទ្វារអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែតបានប្រាប់ថា នៅពេលប្រជា ពលរដ្ឋចូលទៅផ្សារថៃមានការកកស្ទះនៅពេលភាគីថៃ បានរឹតបណ្តឹងបែបបទចេញ-ចូល ជាការ យកចិត្តទុកដាក់ និងខិតខំប្រឹងប្រែងនាយប៉ុស្តិ៍នគរបាលអន្តោប្រវេសន៍ច្រកទ្វារប៉ោយប៉ែត និងអាជ្ញា ធរខេត្ត/ក្រុងប៉ោយប៉ែតបានចុះទៅសម្រប សម្រួល ជាមួយភាគីថៃច្រកខ្នងឡើយ ប្រទេសថៃ ដែល ឈមច្រកអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែត ដែលជាប់គាំងរយៈពេលជិត៥ម៉ោងចាប់ពីម៉ោង៦ព្រឹកដល់១១ព្រឹក ទើបចេញ-ចូលអស់ ។

**ជនជាតិវៀតណាមបីនាក់  
ត្រូវបានបញ្ជូនទៅប្រទេសកម្ពុជា**

[https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1768049.html?utm\\_source=telegram&utm\\_medium=click&utm\\_campaign=channeltelgram](https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1768049.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelgram) ០៩ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ ២០២៣ ម៉ោង ០៧:១៧

នៅពេលខ្លះ, មនុស្សធ្វើចំណាកស្រុកដោយសារមេឃខ្យល់ដើរនិយាយពន្យារមនុស្សនៅតាម ស្រុកភូមិដើម្បីទៅរស់នៅស្រុកគេ។ ពួកគេបោកបញ្ឆោតថារស់នៅស្រុកគេមានសុភមង្គល និងងាយ ស្រួលរកលុយ។ គោលបំណងរបស់ពួកគេដើម្បីឱ្យជនរងគ្រោះពឹងពាក់ពួកគេដើម្បីរត់ការខុសច្បាប់ ។ អ្នកដែលចំណេញគឺមេឃខ្យល់ និងបក្សពួករបស់គេ។ ចំណែកជនរងគ្រោះជួនកាលទឹកភ្នែកដូត ក្បាលជង្គង់។ ខាងក្រោមនេះជាឧទាហរណ៍នៃការរត់ពន្ធមនុស្សនៅវៀតណាម ដែលនាំទៅដល់ការ កាត់ទោសមនុស្សបីនាក់។

ជនជាតិវៀតណាម២នាក់បងប្អូនត្រូវតុលាការរកឃើញថាមានទោសពីបទរត់ពន្ធមនុស្សខុសច្បាប់ទៅប្រទេសដទៃ។ បុរសឈ្មោះឆៀនវៀងកៀង អាយុ២០ឆ្នាំ ត្រូវតុលាការកាត់ទោសឱ្យជាប់ពន្ធនាគារ៣ឆ្នាំ, ខណៈដែលបុរសឈ្មោះឆៀនវ៉ាន់តៃ (Nguyen Van Tai) អាយុ៣២ឆ្នាំ ត្រូវជាប់ពន្ធនាគារ២ឆ្នាំកន្លះ។ នេះបើយោងតាមសេចក្តីប្រកាសរបស់តុលាការសាលាដំបូងប្រចាំទីក្រុងហាណូយ។ អ្នកសមគំនិតនៅក្នុងអំពើនេះគឺនារីឈ្មោះឆៀនជីញ៉ាន (Nguyen Thi Nhan) អាយុ៣២ឆ្នាំ រស់នៅខេត្តភូថូ (Phu Tho) ត្រូវជាប់ពន្ធនាគារ១ឆ្នាំកន្លះ ពីបទដើររកមួយឱ្យបុរសទាំង២នាក់ដើម្បីផ្តល់សេវាខុសច្បាប់នេះ។

តុលាការរកឃើញថាកាលពីខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២១, កៀង និងតៃ ផ្សព្វផ្សាយតាមហ្វេសប៊ុកថាខ្លួនមានសេវាធ្វើទិដ្ឋាការ និងជួយរត់ការសម្រាប់អ្នកដែលចង់ទៅរស់នៅស្រុកគេ។ ក្រោយមក, មានមនុស្ស២នាក់ចាប់អារម្មណ៍នឹងការផ្សព្វផ្សាយនេះ។ ម្នាក់ជានារីឈ្មោះញ៉ាន និងម្នាក់ទៀតឈ្មោះជី។ នារីឈ្មោះជី និងស្វាមី ចង់ទៅរស់នៅប្រទេសកាណាដា។ ប៉ុន្តែពួកគេស្នើសុំទិដ្ឋាការពីស្ថានទូតកាណាដាដែលបានទេ ព្រោះពួកគេអាយុច្រើន និងម្យ៉ាងទៀត ពួកគេគ្មានប្រាក់ធានាគ្រប់គ្រាន់។

បន្ទាប់ពីពិគ្រោះគ្នាអំពីបញ្ហានេះរួច, បុរសឈ្មោះកៀងក៏ប្រាប់ឱ្យ២នាក់ប្តីប្រពន្ធដាក់ពាក្យស្នើសុំទិដ្ឋាការជាអ្នកទេសចរដើម្បីទៅលេងកាណាដា។ តាមគម្រោងរបស់ពួកគេ នៅពេលទៅដល់កាណាដា, ពួកគេត្រូវរស់នៅលាក់ខ្លួន និងរកការងារធ្វើដោយលួចលាក់។ នេះក៏ជាមេរៀនសម្រាប់អ្នកដទៃទៀតដែលអាចនឹងចាញ់បោកគេ។ អ្នកខ្លះលេងផ្លូវកាត់។ ពួកគេខ្វល់ខ្វាចជាធានាថារកការងារឱ្យធ្វើ និងរស់នៅស្រុកគេ។ តាមពិត, មេខ្វល់ប្រើវិធីបែបហ្នឹង។ អ្វីៗគឺធ្វើឡើងដោយលួចលាក់ទាំងអស់។ ពីរនាក់ប្តីប្រពន្ធត្រូវបង់លុយម្នាក់១ម៉ឺន ៥ពាន់ដុល្លារឱ្យមេខ្វល់។ តម្លៃនេះគ្រាន់តែជួយសម្រួលដឹកជញ្ជូនពួកគេលួចលាក់ទៅកាណាដា។ នៅក្នុងករណីខ្លះ ពួកគេឃ្នាញគ្រាន់តែដឹកមនុស្សទៅទម្លាក់ចោលត្រឹមកាណាដា ឬប្រទេសគោលដៅដែលពួកគេចង់ទៅ។ បន្ទាប់ពីនោះ, ពួកគេត្រូវដោះស្រាយដោយខ្លួនឯង។

ថ្ងៃទី១២ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២, ២នាក់ប្តីប្រពន្ធទទួលបានទិដ្ឋាការ។ ពួកគេប្រាប់ឱ្យបុរសឈ្មោះកៀង និងតៃស្នើសុំទិដ្ឋាការទៀតឱ្យកូនស្រីអាយុ១៩ឆ្នាំដើម្បីទៅកាណាដាទាំងអស់គ្នា។ ថ្ងៃទី៩ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២២, តៃទទួលបានលុយ១ម៉ឺន ៨ពាន់ដុល្លារពី២នាក់ប្តីប្រពន្ធ។ ផែនការរបស់ពួកគេជិតបានសម្រេចទៅហើយ។ ស្រាប់តែនៅថ្ងៃឡើងយន្តហោះទៅកាណាដានៅថ្ងៃទី៩ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២២, អាជ្ញាធរមិនអនុញ្ញាតឱ្យពួកគេចាកចេញទេព្រោះមានបញ្ហាពាក់ព័ន្ធនឹងប័ណ្ណចាក់វ៉ាក់សាំង។

នៅក្នុងសំណុំរឿង១ទៀត, តុលាការរកឃើញថានារីឈ្មោះញ៉ានរកបានមួយម្នាក់ទៀត។ នាងក៏ទាក់ទងទៅបុរសឈ្មោះតៃដើម្បីជួយរត់ការឱ្យបុរសនោះបានទៅរស់នៅកាណាដាផង គេឱ្យ២ម៉ឺន ៣ពាន់ដុល្លារ ជាថ្លៃសេវារត់ការសុទ្ធ។ រីឯថ្លៃសំបុត្រយន្តហោះ គេចេញលុយខ្លួនឯង។ នៅក្នុងការរត់ការនេះ, នារីឈ្មោះញ៉ាន់ទទួលបានប្រាក់កម្រៃជើងសារ៨ពាន់ដុល្លារ។

## ថ្ងៃទី១១ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣

### អនិច្ចា! កម្មករខ្មែរ២នាក់

### ត្រូវបានបាត់បង់ជីវិត ខណៈពេលកំពុងធ្វើការនៅចម្ការកៅស៊ូក្នុងប្រទេសថៃ

[https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1768373.html?utm\\_source=telegram&utm\\_medium=click&utm\\_campaign=channeltelgram](https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1768373.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelgram) បាត់ដំបង០៩ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ ២០២៣ ម៉ោង ១៤:៤៤

ខេត្តបាត់ដំបង ៖ ពលរដ្ឋខ្មែរចំនួន២នាក់ដែលធ្វើជាកម្មករ នៅចម្ការកៅស៊ូ ស្ថិតក្នុងខេត្តត្រាតប្រទេសថៃ ត្រូវរន្ទះបាញ់ស្លាប់ខណៈពេលកំពុងតែធ្វើការងារ កាលពីរសៀលថ្ងៃទី០៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ ហើយត្រូវបានអាជ្ញាធរនៃប្រទេសថៃ ដឹកយកសាកសពជនរងគ្រោះមកប្រគល់ជូនក្រុមគ្រួសារវិញភ្លាមៗ តាមច្រកតំបន់ «៤០០» ស្ថិតក្នុងស្រុកសំឡូតផងដែរ។

សេចក្តីរាយការណ៍បានឲ្យដឹងថា ជនរងគ្រោះទាំង០២នាក់ដែលគ្រោះថ្នាក់ ដោយសារបាតុកូតធម្មជាតិខាងលើនេះ ម្នាក់មានឈ្មោះ យន ថា ភេទប្រុស អាយុ២០ឆ្នាំ រស់នៅភូមិតាសាញ ជើង ឃុំតាសាញ ស្រុកសំឡូត និងម្នាក់ទៀតឈ្មោះ ស្តើង សេន ភេទប្រុស អាយុ២៨ឆ្នាំ រស់នៅភូមិអូរស្លូត ឃុំតាសាញ ស្រុកសំឡូត។ ប្រកពដដែលបានប្រាប់បន្តថា ជនរងគ្រោះទាំង០២នាក់បានទៅធ្វើកម្មករចម្ការកៅស៊ូនៅក្នុងសហគមន៍មួយ ស្ថិតក្នុងខេត្តត្រាត ប្រទេសថៃ ហើយក៏ត្រូវរន្ទះបាញ់ស្លាប់តែម្តង ខណៈពេលពួកគាត់កំពុងបំពេញការងារនៅពេលមេឃមានកំពុងភ្លៀង។

អធិការស្រុកសំឡូត លោក ម៉ែន រឹម បានប្រាប់ដែរថា កម្មករខ្មែរដែលរងគ្រោះនេះ ស្ថិតក្នុងចំណោមកម្មករខ្មែរជាច្រើននាក់ទៀត ដែលបានឆ្លងដែនទៅធ្វើកម្មករចម្ការកៅស៊ូ នៅខេត្តត្រាតប្រទេសថៃ។ លោកអធិការនិយាយទៀតថា កម្មករខ្មែរទាំងនោះ ភាគច្រើនមានប័ណ្ណឆ្លងដែន (Border Pass) ដែលមានរយៈពេលមួយសប្តាហ៍ ហើយត្រូវត្រឡប់មកវាយត្រា នៅច្រកទ្វារព្រំដែនម្តង ដើម្បីបន្តសុពលភាពទៀត។ លោកបន្តថា ចំពោះកម្មករខ្មែររងគ្រោះទាំង០២នាក់ខាងលើនេះ ពួកគាត់មានប័ណ្ណឆ្លងដែនរយៈពេលខ្លី ហើយក៏ជួបគ្រោះថ្នាក់ដោយសារបាតុកូតធម្មជាតិនៅពេលកំពុងធ្វើការងារតែម្តង។ ហើយពេលនេះសាកសពជនរងគ្រោះទាំង២នាក់ ត្រូវបានអាជ្ញាធរថៃ ដឹកបញ្ជូនមកប្រគល់ជូនក្រុមគ្រួសារវិញហើយ តាមច្រកទ្វារតំបន់ «៤០០» ស្ថិតក្នុងស្រុកសំឡូត។

**អាស៊ាន និងសហភាពអឺរ៉ុប រួមដៃគ្នាការពារពលករចំណាកស្រុកនៅអាស៊ីអាគ្នេយ៍**

<https://www.information.gov.kh/articles/108797> AKP ភ្នំពេញ ថ្ងៃទី១០ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ -

កិច្ចសន្ទនាអាស៊ាន-សហភាពអឺរ៉ុបលើកទី២ ស្តីពីការធ្វើចំណាកស្រុក ដោយសុវត្ថិភាព និងសមស្រប និងការបើកដំណើរការវិវេសយុទ្ធនាការលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងសម្រាប់យុទ្ធនាការការធ្វើចំណាកស្រុកដោយសុវត្ថិភាព និងសមស្របអាស៊ាន ដែលបានប្រារព្ធឡើងនៅប្រទេសហ្វីលីពីន កាលពីថ្ងៃទី៤-៧ ខែកក្កដា ដោយបានប្រមូលផ្តុំនៃការចូលរួមពីក្រុមអ្នកបង្កើតគោលនយោបាយអ្នកអនុវត្ត និងអ្នកតំណាងជាង ៧០នាក់មកពីអង្គការសង្គមស៊ីវិល និងអង្គការអន្តរជាតិ។ ពួកគេបានរិះរកវិធីដើម្បីការពារសិទ្ធិជនចំណាកស្រុកអាស៊ានចំនួនដែលមានចំនួន ៧,១លាននាក់នៅក្នុងតំបន់ឱ្យកាន់តែប្រសើរឡើង ដោយធានាបាននូវការរួមចំណែកដ៏មានតម្លៃរបស់ពួកគេចំពោះការអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ចប្រកបដោយចីរភាព។

ផលិតផលសោតទស្សន៍ (AVPs) នៃយុទ្ធនាការសាធារណៈស្តីពីការធ្វើចំណាកស្រុកដោយសុវត្ថិភាព និងសមស្របក្នុងតំបន់អាស៊ាន ត្រូវបានបង្កើតឡើងដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានដែលអាចទុកចិត្តបាន និងទូលំទូលាយដល់ពលករចំណាកស្រុកនាពេលបច្ចុប្បន្ន ដើម្បីជួយពួកគេក្នុងការរៀបចំឱ្យកាន់តែប្រសើរឡើងសម្រាប់ការធ្វើចំណាកស្រុក និងការការពារប្រឆាំងនឹងការកេងប្រវ័ញ្ចនានា ដើម្បីការផ្សព្វផ្សាយឱ្យកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាព សម្ភារៈទាំងនោះមានជាភាសាអង់គ្លេស ខ្មែរ បាហាសា ឥណ្ឌូណេស៊ី ឡាវ ភូមា តាកាឡុក ថៃ និងវៀតណាម។

នៅក្នុងសុន្ទរកថារបស់លេខាធិការពលករចំណាកស្រុកហ្វីលីពីន លោកស្រី ស៊ូសាន វី អូបឡេ (Susan V. Ople) បានកត់សម្គាល់អំពីតួនាទីសំខាន់នៃសារព័ត៌មាន និងការអប់រំក្នុងការផ្តល់សិទ្ធិអំណាចដល់ពលករចំណាកស្រុករាប់លាននាក់នៅទូទាំងតំបន់។

លោក ជីហ្សូកូ អាសាដា-មីយ៉ាកាវ៉ា (Chihoko Asada-Miyakawa) នាយកប្រចាំតំបន់របស់អង្គការពលកម្មអន្តរជាតិ (ILO) ប្រចាំតំបន់អាស៊ី និងប៉ាស៊ីហ្វិក បាននិយាយថា ជាមួយនឹងការចាប់ផ្តើមឡើងវិញនៃការធ្វើចំណាកស្រុកក្រោយជំងឺរាតត្បាត វាមានសារៈសំខាន់ណាស់ក្នុងការពង្រឹងព័ត៌មាន និងសេវាកម្មដើម្បីជួយធ្វើឱ្យការធ្វើចំណាកស្រុកប្រកបដោយសុវត្ថិភាព និងសមស្រប។

**ក្រោយភាគីថៃរឹតបន្តិចការចេញ-ចូលលើពលករ អាជ្ញាធរកម្ពុជាចុះធ្វើការសម្របសម្រួល**

[https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1768591.html?utm\\_source=telegram&utm\\_medium=click&utm\\_campaign=channeltelegram](https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1768591.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelegram) បន្ទាយមានជ័យ១០ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ ២០២៣ ម៉ោង ០៩:៤៦

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ៖ ពលរដ្ឋខ្មែរក្រោយភាគីថៃរឹតបន្តិចការចេញ-ចូល បណ្តាលឱ្យមានការកកស្ទះ ក៏ត្រូវខាងអាជ្ញាធរកម្ពុជាបានធ្វើការសម្របសម្រួលលែងកកស្ទះដូចមុនហើយ គិតចាប់ពីថ្ងៃទី០៨ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ នៅច្រកខ្នងលើកថៃ ឈមច្រកអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែត ។

សូមរំលឹកថា៖ ពលរដ្ឋខ្មែរត្រូវភាគីថៃរឹតបន្តិចការចេញ-ចូលបណ្តាលឱ្យកកស្ទះច្រើនម៉ោង ក្នុងឱកាសដែលចុះសម្របសម្រួល ខាងភាគីអាជ្ញាធរកម្ពុជាគឺមានវត្តមានរបស់លោក គាត ហ៊ុល អភិបាលក្រុងប៉ោយប៉ែត និងកម្លាំងនគរបាលអន្តោប្រវេសន៍ច្រកទ្វារអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែត បានជួបគ្នាភាគីថៃនៅច្រកខ្នងលើក ប្រទេសថៃ ។ លោក គាត ហ៊ុល បានប្រាប់ថា ក្រោយសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ បានដាក់បទបញ្ជាអោយបញ្ឈប់សកម្មភាពបោះត្រាប័ណ្ណព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃយកលុយក្រៅសេវាចាប់ពីថ្ងៃទី០៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ ហើយភាគីថៃបានរឹតបន្តិចពលរដ្ឋកម្ពុជាចេញ-ចូលតាមច្រកទ្វារអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែតកម្ពុជា ដែលឈមច្រកខ្នងលើកថៃ បណ្តាលឱ្យកកស្ទះប៉ះពាល់ដល់ពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលជាអាជីវករខ្មែរ និងកម្មករលក់ដូរផ្សាររុងរឿង ប្រទេសថៃ ។

លោកបានបញ្ជាក់ទៀតថា នៅព្រឹកថ្ងៃទី០៨ កក្កដា ពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលចេញ-ចូលត្រូវបានកកស្ទះពេលព្រឹក នៅពេលដែលសម្រុកចេញបណ្តាលឱ្យស្ទះភ្លាមៗ ហើយអាជ្ញាធរក្រុងប៉ោយប៉ែត រួមជាមួយកម្លាំងនគរបាលអន្តោប្រវេសន៍ច្រកទ្វារអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែត បានជួបសម្របសម្រួលជាមួយភាគីថៃនៅច្រកខ្នងលើកថៃ ដែលចាប់ពីពេលនេះតទៅ ដំណើរការចេញ-ចូលគឺមានលក្ខណៈដូចធម្មតា ។ ទន្ទឹមនេះ អាជីវករបានថ្លែងអំណរគុណចំពោះសម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ បានបញ្ឈប់សកម្មភាពបោះត្រាប័ណ្ណព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃយកប្រាក់ពេលចេញ-ចូលដែលម្តងចំណាយ៥០បាត ស្មើប្រាក់រៀល៧.០០០រៀល បើកម្មករអូសរទេះ១ថ្ងៃចេញ-ចូល៤ទៅ៥ដងអស់ប្រមាណ២០០ទៅ២៥០បាតធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់ជីវភាពគ្រួសារ ។

អាជីវករបានបញ្ជាក់ថា នៅផ្សាររុងរឿង ប្រទេសថៃ មានពលរដ្ឋកម្ពុជាដែលរស់នៅក្រុងប៉ោយប៉ែតនិងតាមបណ្តាខេត្តទៅលក់ដូរមានប្រមាណជា៨០% មាន២០% ជាពលរដ្ឋថៃ ហើយពលរដ្ឋកម្ពុជាមានទិញតូបនិងជួលតូបមានតំលៃខ្ពស់ ឬថ្លៃពេកលក់រយៈពេលកន្លងមក ត្រូវបានសមត្ថកិច្ចថៃចាប់ទំនិញនិងអ្នកលក់ចោទប្រកាន់ទំនិញក្លែងកម្មសិទ្ធិបញ្ញា ត្រូវបានដាក់ទោស និងផាកវិន័យខ្លះត្រូវបានធ្លាក់ខ្លួនក្រ ព្រោះលក់ដូរនៅផ្សាររុងរឿង ប្រទេសថៃ ។



**ក្រោយបញ្ជូនរបស់សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង មិនឱ្យយកថ្លៃបោះត្រាលើបណ្តាចេញចូល  
នៅច្រកប៉ោយប៉ែត, ថ្ងៃនេះប្រជាពលរដ្ឋរាប់រយនាក់តម្រង់ជួរចូលទៅថែ បណ្តាលឱ្យកក  
ស្ទះយ៉ាងខ្លាំង ក្រោមការរឹតបន្តិចរបស់ថៃ**

<https://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/299094-2023-07-10-08-36-45.html> 2023-07-10 03:36pm

**(បន្ទាយមានជ័យ)៖** ក្រោយសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ បានដាក់បទបញ្ជាឱ្យបញ្ឈប់សកម្មភាពបោះត្រាបណ្តាចេញចូលនៃកម្ពុជា-ថៃ នៅព្រឹកថ្ងៃទី១០ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣នេះ គេសង្កេតឃើញមានប្រជាពលរដ្ឋរាប់រយនាក់ បានសម្រុកចូលទៅកាន់ប្រទេសតាមច្រកទ្វារអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែត បណ្តាលឱ្យកកស្ទះយ៉ាងខ្លាំង ក៏ព្រោះតែភាគីថៃបានធ្វើការរឹតបន្តិច។ ប្រឈមនឹងការដោះស្រាយបញ្ហានេះ អាជ្ញាធរក្រុងប៉ោយប៉ែត រួមជាមួយកម្លាំងនគរបាលអន្តរប្រវេសន៍ច្រកទ្វារអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែត បានចុះទៅជួយសម្របសម្រួលជាមួយភាគីថៃដើម្បីឱ្យប្រជាពលរដ្ឋ ចេញចូលបានស្រួលដូចមុន។

ក្នុងឱកាសនោះ លោក គាត ហ៊ុល អភិបាលក្រុងប៉ោយប៉ែត និងកម្លាំងនគរបាលអន្តរប្រវេសន៍ច្រកទ្វារអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែត បានជួបជាមួយភាគីថៃនៅច្រកខ្នងលើក ប្រទេសថៃ ដើម្បីសម្របសម្រួលលើការងារនេះ។ លោក គាត ហ៊ុល បានឱ្យដឹងថា ក្រោយសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង បានដាក់បទបញ្ជាឱ្យបញ្ឈប់សកម្មភាពបោះត្រាបណ្តាចេញចូលនៃកម្ពុជា-ថៃ យកលុយក្រៅសេវាចាប់ពីថ្ងៃទី៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣, ថៃ បានរឹតបន្តិចពលរដ្ឋកម្ពុជាចេញ-ចូលតាមច្រកទ្វារអន្តរជាតិប៉ោយប៉ែត ទើបបណ្តាលកកស្ទះប៉ះពាល់ដល់អាជីវករខ្មែរលក់ដូរផ្សាររ៉ូងភ្លើង ប្រទេសថៃ។

យ៉ាងណាក៏ដោយ ក្រុមអាជីវករបានថ្លែងអំណរគុណសម្តេចតេជោ ហ៊ុន សែន នាយករដ្ឋមន្ត្រីនៃកម្ពុជា និងសម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ ដែលបានបញ្ឈប់សកម្មភាពបោះត្រា បណ្តាចេញចូលនៃកម្ពុជា-ថៃ យកលុយពេលចេញ-ចូល ម្តង៥០បាត ស្មើប្រាក់រៀល ៧,០០០រៀល។ សម្រាប់កម្មករអូសរទេះ១ថ្ងៃចេញ-ចូល២ ទៅ៥ដង អស់ប្រមាណ២០០ទៅ២៥០បាត ដែលធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ជីវភាពគ្រួសារ ប៉ុន្តែនៅពេលនេះបានធ្វើប្រសើរជាងមុនសម្រាប់ការចំណាយនេះ។



# ថ្ងៃទី១៤ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣

## បទ្ទាបទីតាំងម៉ាស្សា យាត្រាខ្លួនម្ចាស់ទីតាំង ៣ នាក់ និងរំដោះនារីរងគ្រោះ ៣ នាក់

<https://www.kampuchearthmey.com/security/541303> ថ្ងៃអង្គារ ១១ កក្កដា ២០២៣ Sokhom Khon

សមត្ថកិច្ច នៃការិយាល័យប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន សហការជាមួយ អាជ្ញាធរសង្កាត់ចោមចៅទី ៣ ចុះត្រួតពិនិត្យទីតាំងម៉ាស្សាកោសជប់មួយកន្លែង ដែលមានយីហោ ណារី ម៉ាស្សា ស្ថិតនៅបុរីញ៉ូចោន ភូមិព្រៃទា ១ សង្កាត់ចោមចៅទី ៣ ខណ្ឌពោធិ៍សែនជ័យ ដោយ យាត្រាខ្លួនម្ចាស់ផ្ទះ និងក្មួយចំនួន ៣ នាក់ ហើយបានរំដោះនារីរងគ្រោះ ចំនួន ៣ នាក់ នាំទៅ សាកសួរ កាលពីវេលាម៉ោង ៨ យប់ ថ្ងៃទី ១០ ខែកក្កដា ឆ្នាំ ២០២៣។

សមត្ថកិច្ចបានឲ្យដឹងថា ក្នុងរង្វង់ប្រតិបត្តិការ និងត្រួតពិនិត្យទីតាំងខាងលើ រកឃើញមាន ស្រោមអនាម័យមួយចំនួនដោយសង្ស័យទីតាំងខាងលើបង្កប់សេវាកម្មផ្លូវភេទ។ បច្ចុប្បន្នទីតាំងខាង លើ ត្រូវបានបិទជាបណ្តោះអាសន្ន ចំណែកម្ចាស់ទីតាំង រួមទាំងនារីរងគ្រោះ ត្រូវបានកម្លាំងសមត្ថ កិច្ចនាំខ្លួនទៅការិយាល័យដើម្បីសាកសួរបន្ត។ អត្ថបទ ៖ សុខា

## ក្រសួងស្មើភាពស្ត្រី និងយុត្តិធម៌ ពិនិត្យលទ្ធភាពបណ្តុះបណ្តាលមន្ត្រីកម្ពុជាលើវិស័យ ច្បាប់ និងយុត្តិធម៌

<https://www.khmertimeskh.com/501322799/%E1%9E%80%E1%9E%9A%E1%9E%9F%E1%9E%84%E1%9E%9F%E1%9E%93%E1%9E%87%E1%9E%94%E1%9E%93%E1%9E%96%E1%9E%93/> ហង្ស ពណ្ណរាយ / Khmer Times July 12, 2023

ក្រសួងយុត្តិធម៌កម្ពុជា ស្នើឲ្យភាគីជប៉ុន ពិនិត្យលទ្ធភាពបណ្តុះបណ្តាលមន្ត្រីកម្ពុជាលើវិស័យ ច្បាប់ និងយុត្តិធម៌ ដើម្បីបង្កើនកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើវិស័យច្បាប់ និងយុត្តិធម៌ រវាងប្រទេសទាំង ពីរ។ ការស្នើជប៉ុន ពិនិត្យលទ្ធភាពបណ្តុះបណ្តាលដល់មន្ត្រី និងនិស្សិតកម្ពុជា ធ្វើឡើងក្នុងជំនួបរវាង លោក កើត រិទ្ធិ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងយុត្តិធម៌ និងលោក សៃតូ កេន (SAITO Ken) រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងយុត្តិធម៌ ជប៉ុនក្នុងឱកាសប្រជុំពិសេសរដ្ឋមន្ត្រីយុត្តិធម៌អាស៊ាន-ជប៉ុន និងរដ្ឋមន្ត្រីយុត្តិធម៌អាស៊ាន-ប្រទេស G7 នៅក្រុងតូក្យូ ប្រទេសជប៉ុន កាលពីថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ដល់ថ្ងៃសុក្រ។ ក្នុងជំនួបនេះ លោក កើត រិទ្ធិ ស្នើ លោក សៃតូ កេន ជួយបណ្តុះបណ្តាលធនធានមនុស្សបន្ថែមដល់បណ្ឌិត្យសភាកម្ពុជា និងយុត្តិធម៌កម្ពុជា ឱ្យកាន់តែមានជំនាញវិស័យច្បាប់ និងយុត្តិធម៌ ដើម្បីបម្រើប្រជាជនកម្ពុជា និងភាគីពាក់ព័ន្ធឱ្យកាន់ តែមានប្រសិទ្ធភាព។ សំណើនេះរួមមាន ផ្តល់កម្មវិធីផ្លាស់ប្តូររូបវន្តពិសោធការងារ ការសិក្សា និងផ្តល់ អាហារូបករណ៍សិក្សាដោយផ្ទាល់ នៅប្រទេសជប៉ុន សម្រាប់មន្ត្រីក្នុងវិស័យច្បាប់ និងយុត្តិធម៌ ជា ពិសេសផ្តល់ជំនួយក្នុងការរៀបចំបង្កើតឱ្យមានតុលាការពាណិជ្ជកម្ម នៅកម្ពុជានាពេលអនាគត។

លោក កើត វិទ្ធ ក៏បានកោតសរសើរ និងគាំទ្រចំពោះគំនិតផ្តួចផ្តើមបង្កើត «ការទូតយុត្តិធម៌» (Justice Affairs Diplomacy) របស់ជប៉ុន ដើម្បីលើកកម្ពស់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើវិស័យច្បាប់ និងយុត្តិធម៌រវាងប្រទេសសមាជិកអាស៊ាន និងប្រទេសជប៉ុន រួមទាំងប្រទេសសមាជិកអាស៊ាន និងប្រទេស G7 ដើម្បីលើកកម្ពស់ការគោរពគោលការណ៍នីតិវដ្ត សិទ្ធិមនុស្ស អធិបតេយ្យភាពជាតិ និងបូរណភាពដែនដី។ ជាពិសេសប្រយុទ្ធប្រឆាំងឧក្រិដ្ឋកម្មធ្ងន់ដែរ ដើម្បីធានាការពារសន្តិសុខ ធានាបាននូវសុខសន្តិភាព ស្ថិរភាព និងការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព។ រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងយុត្តិធម៌ ក៏បានបង្ហាញពីការគាំទ្រគំនិតផ្តួចផ្តើម របស់ជប៉ុន ក្នុងការបង្កើតឱ្យមាននូវវេទិកា ASEAN-G7 Next Leaders' Forum ដែលនឹងប្រមូលផ្តុំមន្ត្រីរដ្ឋាភិបាលវ័យក្មេង ដើម្បីចែករំលែកចំណេះដឹង ការពង្រឹងសមត្ថភាព និងការកសាងនូវភាពជាដៃគូ និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការយូរអង្វែងក្នុងវិស័យច្បាប់ និងយុត្តិធម៌ផងដែរ។

ក្នុងជំនួបនេះ លោក កើត វិទ្ធ ក៏បានលើកឡើងអំពីកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាងកម្ពុជា និងជប៉ុន នៅក្នុងវិស័យច្បាប់ និងយុត្តិធម៌ ដែលមានភាពល្អប្រសើរនាពេលកន្លងមកផងដែរ។ លោកក៏បានបញ្ជាក់អំពីការបណ្តុះបណ្តាលធនធានមនុស្សនៅបណ្ឌិត្យសភាកូមិនូយុត្តិធម៌កម្ពុជា និងវឌ្ឍនភាពនៃគម្រោងអភិវឌ្ឍន៍វិស័យច្បាប់ និងយុត្តិធម៌ ក្រោមកិច្ចសហការជាមួយទីភ្នាក់ងារ JICA ដែលតែងតែគាំទ្រកម្ពុជា ជាពិសេសអរគុណរដ្ឋាភិបាលជប៉ុន និងប្រជាជនជប៉ុន ដែលផ្តល់ជំនួយក្នុងវិស័យច្បាប់ និងយុត្តិធម៌ រហូតដល់បច្ចុប្បន្ន។

លោក SAITO Ken រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងយុត្តិធម៌ជប៉ុន បានថ្លែងថា កិច្ចប្រជុំពិសេសរវាងរដ្ឋមន្ត្រីយុត្តិធម៌អាស៊ាន-ជប៉ុន និងកិច្ចជំនួបរវាងរដ្ឋមន្ត្រីយុត្តិធម៌អាស៊ាន-ប្រទេស G7 ធ្វើឡើងក្នុងឱកាសខួប ៥០ឆ្នាំ នៃទំនាក់ទំនងការទូតរវាងអាស៊ាន និងជប៉ុន ក៏ដូចជាខួប ៧០ឆ្នាំ នៃទំនាក់ទំនងការទូតរវាងកម្ពុជា និងប្រទេសជប៉ុនផងដែរ។ លោកបន្ថែមថា កិច្ចប្រជុំពិសេសរវាងរដ្ឋមន្ត្រីយុត្តិធម៌អាស៊ាន-ជប៉ុន និងកិច្ចជំនួបរវាងរដ្ឋមន្ត្រីយុត្តិធម៌អាស៊ាន-ប្រទេស G7 នេះជាព្រឹត្តិការណ៍ដំបូងបំផុតក្នុងវិស័យច្បាប់ និងយុត្តិធម៌ ដែលធ្វើឡើងក្នុងគោលបំណងលើកកម្ពស់ការគោរពនីតិវដ្ត និងការគោរពសិទ្ធិមនុស្ស។ លោកមានក្តីរំពឹងថា រវាងអាស៊ាន និងប្រទេស G7 នឹងមានទំនាក់ទំនងល្អជាមួយគ្នារួមទាំងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុងវិស័យច្បាប់ និងយុត្តិធម៌ ដែលនឹងមានសកម្មភាពជាច្រើនបន្តបន្ទាប់ទៀតនាពេលខាងមុខ។

កាលពីថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ក្រសួងយុត្តិធម៌កម្ពុជា ប្រកាសថា ក្នុងកិច្ចប្រជុំពិសេសរវាងរដ្ឋមន្ត្រីយុត្តិធម៌អាស៊ាន-ជប៉ុន ភាគីពាក់ព័ន្ធបានអនុម័តលើ សេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមរបស់រដ្ឋមន្ត្រីយុត្តិធម៌អាស៊ាន-ជប៉ុន និងផែនការការងារអាស៊ាន-ជប៉ុន ក្នុងវិស័យច្បាប់ និងយុត្តិធម៌។ ជាពិសេសលើកកម្ពស់

គោរពគោលការណ៍នីតិវដ្ត ការគោរពសិទ្ធិមនុស្ស ការគោរពអធិបតេយ្យភាពជាតិ និងបូរណភាព ដែនដី ការប្រយុទ្ធប្រឆាំងឧក្រិដ្ឋកម្មធ្ងន់ដែន និង លើកកម្ពស់បរិយាកាសធុរកិច្ច និងពាណិជ្ជកម្ម អន្តរជាតិ។ ក្រសួងបញ្ជាក់ថា ដើម្បីអនុវត្តការប្តេជ្ញាចិត្តដែលមាននៅក្នុងសេចក្តីថ្លែងការណ៍រួមខាង លើនេះ អង្គប្រជុំក៏បានអនុម័តនូវផែនការការងារអាស៊ាន-ជប៉ុន ក្នុងវិស័យច្បាប់ និងយុត្តិធម៌ ដើម្បី រំលេចនូវវិស័យអាទិភាពដែលត្រូវបន្តអនុវត្តក្នុងជំហានបន្ទាប់រវាងអាស៊ានជាមួយជប៉ុន។

**មន្ត្រីជាន់ខ្ពស់ក្រសួងកិច្ចការនារី អំពាវនាវដល់ដៃគូពាក់ព័ន្ធច្បងអន្តរាគមន៍ជួយជនរងគ្រោះ**  
**គ្រោះក្នុងអំពើជួញដូរមនុស្ស**

<https://www.postkhmer.com/national/2023-07-12-1007-252250.html> រ៉ឺ សុចាន់ | Publication date  
12 July 2023 | 10:07 ICT

**ភ្នំពេញ:** មន្ត្រីជាន់ខ្ពស់ក្រសួងកិច្ចការនារីអំពាវនាវដល់ដៃគូពាក់ព័ន្ធ ផ្តល់កិច្ចអន្តរាគមន៍ជួយ ជនរងគ្រោះក្នុងអំពើជួញដូរមនុស្សឱ្យកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាព និងទាន់ពេលវេលា ដោយមន្ត្រីរូប នេះអះអាងថា រូបភាពនៃការជួញដូរ និងការធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទកាន់តែមានភាពសាំញ៉ាំ។

លោកស្រី ទេស ច័ន្ទសារឿន អនុរដ្ឋលេខាធិការក្រសួងកិច្ចការនារី ថ្លែងថា គ្រប់ប្រតិបត្តិករ ពាក់ព័ន្ធបានខិតខំយ៉ាងខ្លាំងក្លាក្នុងការបំពេញបេសកកម្មរបស់ខ្លួនដើម្បីរួមចំណែកទប់ស្កាត់ បង្ក្រាប និងដោះស្រាយអំពើជួញដូរស្ត្រី និងក្មេងស្រី ប៉ុន្តែរូបភាពនៃការជួញដូរ និងការធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ កាន់តែមានភាពសាំញ៉ាំ និងផ្លាស់ប្តូរឥរិយាបថរហ័យជនល្មើសមានល្បិចខ្ពស់ដើម្បីគេចពី សំណាញ់ច្បាប់ ជាពិសេសការលេចឡើងនូវចរន្តថ្មីនៃការធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទតាមរយៈបណ្តាញ ព័ត៌មានសង្គម។ លោកស្រីថ្លែងដូច្នោះ ក្នុងសិក្ខាសាលាស្តីពីភាពជាដៃគូសម្រាប់ការផ្តល់ជំនាញ និង ការងារដល់ស្ត្រីដែលងាយរងគ្រោះនាថ្ងៃទី ១១ ខែកក្កដា នៅរាជធានីភ្នំពេញ ដែលរៀបចំដោយអង្គ ការ ណូមីណែតវើកកម្ពុជា (Nomi Network) ។

លោកស្រី ទេស ច័ន្ទសារឿន ថ្លែងថា៖ «ដោយសារតែភាពសាំញ៉ាំនៃបទល្មើសនេះចាំបាច់ត្រូវ បន្តពង្រឹងកិច្ចសហការរវាងដៃគូពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ឱ្យកាន់តែខ្លាំងក្លាថែមទៀត ដើម្បីឆ្លើយតប និង ប្រយុទ្ធប្រឆាំងបញ្ហាជួញដូរស្ត្រី និងក្មេងស្រីតាមរយៈការផ្តល់កិច្ចអន្តរាគមន៍ និងសេវាជួយជនរង គ្រោះឱ្យកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាព និងទាន់ពេលវេលា»។ លោកស្រីកត់សម្គាល់ថា អំពើជួញដូរមនុស្ស គឺជារូបភាពនៃទាសករសម័យទំនើបក្នុងសតវត្សរ៍ទី២១ នេះ។ វាគឺជាការរំលោភបំពានសិទ្ធិជាមូល ដ្ឋានរបស់មនុស្សយ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរ និងផ្តល់ទុក្ខវេទនាដល់ជនរងគ្រោះ ក្រុមគ្រួសារ ព្រមទាំងជាក់បន្ទុក ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច និងសង្គមយ៉ាងធ្ងន់ធ្ងរដល់រដ្ឋាភិបាលនៃបណ្តាប្រទេសទាំងអស់ក្នុងពិភពលោក។

ដោយឡែកស្រី និងក្មេងស្រីមានហានិភ័យខ្ពស់ប្រឈមនឹងអំពើជួញដូរផ្លូវភេទអាពាហ៍ពិពាហ៍ផ្ទុយ ពីឆន្ទៈ ការកេងប្រវ័ញ្ចកម្លាំងពលកម្ម ជាពិសេសក្នុងចំណោមស្ត្រីបម្រើការងារតាមផ្ទះ។

លោកស្រីអនុរដ្ឋលេខាធិការថ្ងៃដំបូងបន្តថា រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានធ្វើការប្តេជ្ញាចិត្តខ្ពស់ក្នុងការ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា តាមរយៈការបង្កើតច្បាប់ គោលនយោបាយបទដ្ឋាន គតិយុត្តិព្រមទាំងមានយន្តការជាតិ និងកម្មវិធីជាតិជាច្រើន ដើម្បីដោះស្រាយបញ្ហានេះ និងពង្រឹង កិច្ចសហប្រតិបត្តិការគ្រប់ប្រតិបត្តិករពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ទាំងនៅកម្រិតថ្នាក់ជាតិថ្នាក់ក្រោមជាតិ ក៏ដូច ជាអន្តរជាតិក្នុងការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា។ លោកស្រីលើកឡើងថា ដើម្បីរួម ចំណែកអនុវត្តការងារនេះឱ្យកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាព ក្រសួងកិច្ចការនារី បានដាក់ចេញយុទ្ធសាស្ត្រ និងសកម្មភាពគន្លឹះនៅក្នុងផែនការយុទ្ធសាស្ត្រនារីរតនៈទី៥ ក៏ដូចជាផែនការយុទ្ធសាស្ត្ររបស់គ ណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សឆ្នាំ ២០១៩-២០២៣ ដើម្បីលើកកម្ពស់សិទ្ធិ និង ផ្តល់កិច្ចការពារដល់ស្ត្រី និងក្មេងស្រីនៅកម្ពុជាឱ្យរួចផុតពីរាល់ទម្រង់នៃអំពើហិង្សា និងអំពើជួញដូរ និងរាល់ទម្រង់នៃការកេងប្រវ័ញ្ច។

ក្រោយពីបានចុះអនុស្សរណៈការយោគយល់គ្នាកាលពីឆ្នាំ ២០២២ ក្រសួងកិច្ចការនារី និង អង្គការ Nomi Network បានព្រមព្រៀងគ្នាសហការអនុវត្តសកម្មភាពរួមគ្នាក្នុងការចែករំលែកចំណេះ ដឹង ស្តីពីការលើកកម្ពស់សុវត្ថិភាពសម្រាប់ពលករចំណាកស្រុកជាស្ត្រីតាំងពីមុនចេញដំណើរ និង ការទប់ស្កាត់អំពើជួញដូរមនុស្ស និងបានចុះសិក្សាស្វែងយល់លើការអភិវឌ្ឍជំនាញមូលដ្ឋាន។

លោកស្រី ប៉ុណ្ណ សំខាន់ អគ្គលេខាធិការ នៃគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរ មនុស្ស (គជបជ) ថ្ងៃដំបូងសិក្ខាសាលានេះថា គជបជ មានផែនការយុទ្ធសាស្ត្រពង្រឹងកិច្ចសហ ប្រតិបត្តិការក្នុងការកសាង និងអនុវត្តច្បាប់គោលនយោបាយ និងបទដ្ឋានគតិយុត្តិធម៌។ លោកស្រី បន្ថែមថា គជបជ ថែមទាំងមានយុទ្ធសាស្ត្រលើកកម្ពស់ការបង្ការទប់ស្កាត់រាល់ទម្រង់នៃអំពើជួញដូរ មនុស្ស និងការរំលោភបំពានជាពិសេសស្ត្រី និងកុមារ ព្រមទាំងលើកកម្ពស់ការអនុវត្តច្បាប់ និង ប្រព័ន្ធយុត្តិធម៌ព្រហ្មទណ្ឌឆ្លើយតបទៅនឹងអំពើជួញដូរមនុស្ស និងអំពើធ្វើអាជីវកម្មផ្លូវភេទ ព្រមទាំង បង្កើនកិច្ចការពារជនរងគ្រោះជាពិសេសស្ត្រី និងកុមារ។ លោកស្រី ប៉ុណ្ណ សំខាន់ ថ្ងៃដំបូងថា៖ «យុទ្ធសា ស្ត្រទាំងអស់នេះ គឺអនុវត្តយ៉ាងសកម្មក្នុងការងារប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សថ្នាក់ជាតិ មាន ក្រសួងស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធថ្នាក់ក្រោមជាតិ មានមន្ទីរ អង្គភាពពាក់ព័ន្ធ និងបើកទូលាយឱ្យអង្គការដៃគូ ចូលរួម»។

អង្គការ Nomi Network ប្រចាំកម្ពុជាបានលើកឡើងថា ដោយសារតែភាពក្រីក្រ ស្ត្រីបានធ្វើ ចំណាកស្រុកដើម្បីរកការងារធ្វើឆ្ងាយពីផ្ទះរបស់ពួកគាត់ ហើយប្រឈមនឹងការជួញដូរមនុស្ស ជា

ពិសេសនៅពេលពួកគាត់ចំណាកស្រុកទៅក្រៅប្រទេសដោយមិនមានឯកសារស្របច្បាប់គ្រប់គ្រាន់។  
ជាង ១ ទសវត្សរ៍កន្លងទៅ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានពង្រឹងកិច្ចប្រឹងប្រែងរបស់ខ្លួនក្នុងការប្រយុទ្ធ  
ប្រឆាំងនឹងអំពើជួញដូរមនុស្ស។ អង្គការនេះមានគោលបំណងកាត់ផ្តាច់រដ្ឋនៃភាពក្រីក្រ និងទាស  
ភាពបែបទំនើប តាមរយៈការផ្តល់ភាពអាចផ្អែកសេដ្ឋកិច្ច និងកម្មវិធីបង្កើតឱកាសការងារដល់  
ស្ត្រីប្រឈមនឹងការកេងប្រវ័ញ្ចជាងគេ។

អង្គការនេះអនុវត្តកម្មវិធីអភិវឌ្ឍន៍ជំនាញដល់ស្ត្រី ដោយលើកកម្ពស់ការយល់ដឹងក្នុងការ  
បង្ការការជួញដូរមនុស្ស ការផ្តល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលជំនាញបំណិនជីវិត ជំនាញបច្ចេកទេសផ្សេងៗ  
ដើម្បីមានឱកាសក្នុងការរកប្រាក់ចំណូលដើម្បីពង្រឹងស្ថិរភាពហិរញ្ញវត្ថុ។ អង្គការ Nomi Network  
ប្រចាំកម្ពុជាលើកឡើងថា៖ «យើងជួយស្ត្រីតាមរយៈបង្កើតការងារធ្វើ ជួយរកន្លែងឱ្យធ្វើការ និងជួយ  
ក្នុងការបើកមុខជំនួញតូចៗ។ កម្មវិធីនេះមានបំណងផ្តល់នូវការបណ្តុះបណ្តាល និងពិគ្រោះ  
យោបល់ដើម្បីលើកទឹកចិត្ត និងគាំទ្រស្ត្រីក្នុងការសម្រេចចិត្តប្រកបដោយការពិចារណាខ្ពស់សម្រាប់  
អនាគតរបស់ពួកគាត់ មានភ្នាក់ងារ និងបង្កើតវិធីទៅរកស្ថិរភាពហិរញ្ញវត្ថុ»។

កញ្ញា Supei Lui អនុប្រធាន និងជាសហស្ថាបនិកអង្គការ Nomi Network ថ្ងៃក្នុងសិក្ខា  
សាលានេះថា អង្គការ Nomi Network បានធ្វើការជាមួយសហគមន៍ដែលខ្វះខាតបំផុតនៅក្នុង  
ប្រទេសឥណ្ឌាអស់រយៈពេលជាច្រើនទសវត្សរ៍មកហើយ។ កញ្ញា Supei Lui លើកឡើងថា៖ «នៅ  
មានកិច្ចការជាច្រើនដែលត្រូវរៀនសូត្រ កសាង និងតភ្ជាប់ ដើម្បីយើងអាចបញ្ចប់គម្លាតការងារ និង  
នាំមកនូវការផ្តល់សិទ្ធិអំណាចសេដ្ឋកិច្ចដល់គ្រប់សហគមន៍នៅគ្រប់តំបន់នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា  
។ សំខាន់បំផុត យើងចង់ធ្វើឱ្យប្រាកដថា សហគមន៍ និងក្រុមដែលងាយរងគ្រោះបំផុតមិនត្រូវបាន  
ទុកចោល និងមិនរងគ្រោះក្នុងអំពើជួញដូរ»។

**ទិវាជាតិអន្តរសាសនាលើកទី៧ នឹងធ្វើឡើងដោយផ្សារភ្ជាប់សាសនាទៅនឹងការប្រយុទ្ធ  
ប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស**

<https://www.postkhmer.com/national/2023-07-12-1007-252256.html> ជា សុខនី | Publication date  
12 July 2023 | 10:07 ICT

**ក្នុងពេញ៖** ក្រសួងមហាផ្ទៃ និងក្រសួងធម្មការ និងសាសនា រួមទាំងស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ គ្រោង  
រៀបចំទិវាជាតិអន្តរសាសនា លើកទី៧ នៅក្នុងឆ្នាំនេះ ដើម្បីផ្សារភ្ជាប់សាសនា ប្រយុទ្ធប្រឆាំងទៅនឹង  
អំពើជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា ពីព្រោះមានតែសាសនាទេ ដែលអប់រំផ្លូវចិត្តរបស់មនុស្សឱ្យមានសីល  
ធម៌ និងមានគុណធម៌ កុំឱ្យប្រព្រឹត្តនូវអំពើទុច្ចរិត។

យោងតាមគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស បានឱ្យដឹងនៅថ្ងៃ ១០ ខែ  
កក្កដាថា ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធរួមមានក្រសួងមហាផ្ទៃ, ក្រសួងធម្មការ និងសាសនា, គណៈកម្មាធិការជាតិ



ប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស, អង្គការការីតាសកម្ពុជា, តំណាងអ៊ីស្លាមសាសនា គ្រិស្តសាសនា និងព្រះពុទ្ធសាសនា បានពិភាក្សាគ្នាពីការត្រៀមរៀបចំទិវាជាតិអន្តរសាសនា ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំង អំពើជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា។

ទាក់ទងនឹងទិវានេះ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធាន អចិន្ត្រៃយ៍គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស (គ.ជ.ប.ជ) បានប្រាប់ឱ្យដឹងនៅ ថ្ងៃទី ១១ ខែកក្កដាថា អាជ្ញាធរតែងតែប្រារព្ធធ្វើទិវានេះរៀងរាល់ឆ្នាំ នាថ្ងៃទី ២០ សីហា ខណៈដែល ឆ្នាំនេះជាលើកទី៧ ហើយ ដែលទិវាអន្តរសាសនានេះ នឹងត្រូវប្រារព្ធជាមួយស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធនានា។ លោកស្រីបន្តថា ទិវាជាតិអន្តរសាសនា ដើម្បីប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សនេះ ក៏ជាកម្មវិធីមួយដ៏មាន សារៈសំខាន់ដែលរាជរដ្ឋាភិបាលបានសម្រេចឱ្យការប្រារព្ធទិវានេះធ្វើឡើងទាំងថ្នាក់ជាតិ រហូតដល់ ថ្នាក់ខេត្តនៅទូទាំងប្រទេស។

លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង មានប្រសាសន៍ថា៖ «យើងគិតថា មានតែសាសនាទេដែលបានអប់រំ និងជួយអប់រំផ្លូវចិត្តទៅដល់មនុស្សគ្រប់រូប ហើយបើគ្រប់គ្នាបានទទួលការអប់រំផ្លូវចិត្តឱ្យបានល្អ មាន សីលធម៌ មានគុណធម៌ និងការរស់នៅក្នុងសង្គមបានល្អគឺគាត់នឹងមិនប្រព្រឹត្តអំពើទុច្ចរិតបែបនេះទេ ហើយការកសាងសុខដុមរមនារវាងសាសនាទាំងអស់ ត្រូវតែរួមគ្នាដើម្បីការពារកុំឱ្យមនុស្សលោក ធ្លាក់ចូលទៅក្នុងភាពរងគ្រោះនៃអំពើជួញដូរមនុស្ស។ សម្រាប់ប្រធានបទ នៃទិវាជាតិអន្តរសាសនា ដើម្បីប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សឆ្នាំនេះដែរ ភាគីពាក់ព័ន្ធកំពុងពិភាក្សាគ្នានៅឡើយ ដោយមិនទាន់ សម្រេចត្រូវយកអ្វីមួយជារួមនៅឡើយទេ ប៉ុន្តែលោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង បញ្ជាក់ថា ក្នុងកិច្ចពិភាក្សា កាលពីថ្ងៃទី ១០ កក្កដាភាគីពាក់ព័ន្ធចង់ផ្សារភ្ជាប់អន្តរសាសនា ជាមួយនឹងសន្តិភាពទៅនឹងបញ្ហាការ ជួញដូរមនុស្ស។

នៅក្នុងវេទិកាអន្តរសាសនាថ្នាក់ជាតិ ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សលើកទី៦ កាល ពីឆ្នាំ ២០២២ លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី ហ៊ុន សែន បានលើកឡើងដោយមានជំនឿថា យុទ្ធនាការបង្រ្តាប ល្បែងស៊ីសង់នឹងរួមចំណែកកាត់បន្ថយការជួញដូរមនុស្ស និងបង្កើនសុវត្ថិភាព ភូមិ-ឃុំមានសុវត្ថិ ភាពផងដែរ។ លោកថា៖ «វិធីដែលល្អគឺបំបាត់ល្បែងស៊ីសង់នៅតាមមូលដ្ឋាន ជំរុញការបំបាត់ការ ជួញដូរគ្រឿងញៀននៅតាមមូលដ្ឋាន ដែលទាំងនេះគឺជាធាតុផ្សំនៃការទប់ស្កាត់ការជួញដូរមនុស្ស។»

សូមបញ្ជាក់ដែរថា លោកនាយករដ្ឋមន្ត្រី បានប្រកាសយកថ្ងៃទី ២០ ខែសីហា ជារៀងរាល់ឆ្នាំ ដើម្បីប្រារព្ធទិវាជាតិអន្តរសាសនាប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស ដែលលោកបានបញ្ជាក់ថា ទិវានេះមិន ធ្វើតែ ១ ថ្ងៃ ២០ សីហានោះទេ គឺត្រូវធ្វើជារៀងរាល់ថ្ងៃតែម្តង ដើម្បីរួមគ្នាប្រយុទ្ធប្រឆាំង ទប់ស្កាត់ការ ជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា។

# កម្ពុជានឹងរៀបចំទិវាជាតិអន្តរសាសនាជាលើកដំបូង ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា

## អន្តរសាសនាលើកដំបូង ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សនៅកម្ពុជា

<https://www.khmertimeskh.com/501323390/%E1%9E%80%E1%9E%98%E1%9E%96%E1%9E%87%E1%9E%93%E1%9E%84%E1%9E%9A%E1%9E%94%E1%9E%85%E1%9E%91%E1%9E%9C/> តិន វិបុល / Khmer Times July 13, 2023

កម្ពុជានឹងរៀបចំទិវាជាតិអន្តរសាសនាជាលើកដំបូង ដើម្បីប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សនៅថ្ងៃទី២០ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២៣ ពីព្រោះមានតែសាសនាទេ ដែលអប់រំផ្លូវចិត្តរបស់មនុស្សឱ្យមានសីលធម៌ មានគុណធម៌ និងលាចាកការប្រព្រឹត្តអំពើទុច្ចរិត។

លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងមហាផ្ទៃ និងជាអនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍ នៃគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សបានប្រាប់ខ្មែរថាមស័ព្វិមិលមិញថា កាលពីកំលុងខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ រដ្ឋាភិបាលបានកំណត់យកថ្ងៃទី២០ ខែសីហា ជាទិវាជាតិអន្តរសាសនាប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្សជារៀងរាល់ឆ្នាំ។ លោកស្រីបាននិយាយថា ខ្លួនបានដឹកនាំកិច្ចប្រជុំចំនួនពីរលើករួចមក ហើយជាមួយក្រសួងធម្មការ និងសាសនា អង្គការការវិភាសកម្ពុជា តំណាងឥស្សាមសាសនា គ្រិស្តសាសនា និងព្រះពុទ្ធសាសនា និងភាគីពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីត្រៀមរៀបចំទិវាជាតិដ៏មានសារៈសំខាន់មួយនេះ។ លោកស្រីបានបន្តថា ទិវាជាតិដ៏មានសារៈសំខាន់នេះ រៀបចំឡើងគោលបំណងរួមគ្នាផ្សព្វផ្សាយខ្លឹមសារទប់ស្កាត់អំពើជួញដូរមនុស្ស តាមរយៈសាសនានីមួយៗ។ សាសនានីមួយៗយកខ្លឹមសារប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើជួញដូរមនុស្សទៅអប់រំមនុស្ស។ លោកស្រីបន្ថែមថា ទិវាជាតិអន្តរសាសនាក្នុងឆ្នាំនេះ ថែមទាំងមានបំណងបង្ហាញអំពីសាសនា ដែលបានចូលរួមសកម្មភាពប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើការជួញដូរមនុស្សកន្លងមក ជាពិសេសការបង្ហាញអំពីសុខុដុមនីយកម្មសាសនានៅកម្ពុជា។ សាសនាទាំងអស់នៅកម្ពុជា ដែលបានរួមគ្នាក្នុងន័យដោះស្រាយបញ្ហាសង្គម ជាពិសេសបញ្ហាអំពើជួញដូរមនុស្ស។

លោកស្រីថា៖ «ខ្ញុំយល់ថា ជាមូលដ្ឋានគ្រឹះ ប្រសិនបើយើងធ្វើស្រុះដៃគ្នាល្អ ហើយសាសនានីមួយៗយល់ពីបញ្ហានេះ គឺជួយបានច្រើនណាស់ ជាពិសេសពាក់ព័ន្ធនឹងការបង្ការ ទប់ស្កាត់ និងការជួយជនរងគ្រោះ»។ លោកស្រីបន្តថា៖ «យើងត្រូវការអប់រំឱ្យមនុស្សយល់បុណ្យនិងបាប ឬអ្វីដែលល្អនិងអ្វីដែលមិនល្អសម្រាប់មនុស្ស គួរធ្វើឬមិនគួរធ្វើ ពីព្រោះបើយើងនិយាយពីច្បាប់ គឺយើងត្រូវដាក់ទោស ប៉ុន្តែបើនិយាយពីសាសនា គឺបានអប់រំមនុស្សឱ្យកុំកេងប្រវ័ញ្ចគ្នា ឬក៏ជួញដូរគ្នានោះដែរ»។ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង ពន្យល់ថា ការអប់រំតាមបែបសាសនាជួយបង្កើនការយល់ដឹងពីតម្លៃមនុស្ស ការទទួលខុសត្រូវក្នុងសង្គម ហើយកាលណាមនុស្សម្នាក់ៗមានការយល់ដឹងអំពីតម្លៃសីលធម៌ គុណធម៌ នោះពួកគេមិនអាចប្រព្រឹត្តអំពើអាក្រក់បានទេ។ ផ្ទុយពីនេះ ប្រសិនបើនៅតែមានជនជួញដូរ

មនុស្ស ក៏ពួកគេដឹងខ្លួនមិនគួរធ្លាក់ចូលក្នុងឧបាយកលរបស់ជនដ្ឋានដូចមនុស្សនោះដែរ។ ទន្ទឹមនឹងនេះលោកស្រី អំពាវនាវដល់សាសនាទាំងឡាយចូលរួមក្នុងទិវាជាតិអន្តរសាសនា ដើម្បីរួមគ្នាផ្សព្វផ្សាយខ្លឹមសារអប់រំការប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើការដ្ឋានដូចមនុស្ស។

**យូនីសេហ្វ៖**

**យុទ្ធនាការទប់ស្កាត់ការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទ និងជំងឺដល់យុវជនជាង ២ លាននាក់**

<https://www.postkhmer.com/national/2023-07-13-0922-252284.html> ឡឺង គីមម៉ារីតា | Publication date 13 July 2023 | 09:22 ICT

ភ្នំពេញ៖ អង្គការយូនីសេហ្វសង្ឃឹមថា យុទ្ធនាការតាមប្រព័ន្ធខ្ទីដីដីដល់ ដើម្បីទប់ស្កាត់ការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទលើកុមារអាចផ្សព្វផ្សាយដល់យុវជនជាង ២ លាននាក់តាមប្រព័ន្ធអនឡាញ ខណៈយុទ្ធនាការនេះបានផ្តល់ដំបូន្មាន និងរឿងរ៉ាវនានាជុំវិញរបៀបប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធខ្ទីដីដីដល់ដើម្បីគេចចេញពីគ្រោះថ្នាក់។ អង្គការយូនីសេហ្វកម្ពុជា និងក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា កំពុងសហការគ្នាធ្វើយុទ្ធនាការ ១ មានរយៈពេល ៣ ខែ ដែលមានលក្ខណៈអន្តរកម្ម និងថ្លៃប្រឌិត ដើម្បីឆ្លើយតបចំពោះល្បិចកល “លួងលោម” កុមារលើអនឡាញ ដើម្បីកាត់បន្ថយចំនួនកុមារដែលទទួលរងការកេងប្រវ័ញ្ច និងការរំលោភបំពានផ្លូវភេទលើអនឡាញ។

យូនីសេហ្វ បានឱ្យដឹងនៅក្នុងសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានចុះថ្ងៃទី ១២ ខែកក្កដាថា យុទ្ធនាការតាមប្រព័ន្ធខ្ទីដីដីដល់ប្រកបដោយភាពថ្លៃប្រឌិតដែលមានឈ្មោះថា “តោះជជែកគ្នា (Let's Chat)” បានចាប់អនុវត្តពីថ្ងៃទី ១ ខែមិថុនា រហូតដល់ថ្ងៃទី ៣០ ខែសីហា ឆ្នាំនេះ ហើយវាជាកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរួមគ្នា ដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យដែលក្មេងជំទង់នៅកម្ពុជាជួបប្រទះដែលបង្កឡើងដោយជនប្រព្រឹត្តអំពើកេងប្រវ័ញ្ចលើអនឡាញ។ យូនីសេហ្វបានលើកឡើងថា ជនប្រព្រឹត្តអំពើកេងប្រវ័ញ្ច និងរំលោភបំពានផ្លូវភេទលើអនឡាញក្នុងទម្រង់មួយដែលគេហៅថា “ការលួងលោម” ជារឿយៗតែងប្រើប្រាស់បណ្តាញទំនាក់ទំនងសង្គម និងកម្មវិធីផ្ញើសារជជែកកម្សាន្ត ឬអ៊ីបរីដេអូដទៃទៀត។ យូនីសេហ្វ បានរៀបរាប់ថា៖ «ពួកគេចាប់ផ្តើមកសាងទំនាក់ទំនងជាមួយយុវជនបន្តិចម្តងៗដើម្បីស្វែងយល់ពីតម្រូវការ និងភាពទន់ខ្សោយរបស់យុវជន ហើយពេលខ្លះពួកគេបន្តិចខ្លួនធ្វើជាយុវជនផងដែរ។ ក្រោយពេលពួកគេបានទទួលការជឿទុកចិត្ត ការរំលោភបំពានបានលេចចេញជារូបរាងសន្សឹមៗជារឿយៗស្តែងចេញតាមរយៈការបោកបញ្ឆោតបែបលាក់កំបាំង និងការទាមទារផ្សេងៗ និងអាចវិវឌ្ឍទៅជាការបង្កគ្រោះថ្នាក់លើរូបរាងកាយ»។

យុទ្ធនាការ “តោះជជែកគ្នា” មានគោលបំណងជួយឱ្យក្មេងជំទង់យល់ដឹងពីល្បិចរបស់ជនទាំងនេះ ក៏ដូចជាជួយឱ្យពួកគេចេះកំណត់ដឹង និងយល់ពីអ្វីដែលត្រូវធ្វើ ប្រសិនបើពួកគេឬមិត្តភក្តិ

ក្លាយជាមុខសញ្ញារបស់ជនដែលល្អងលោមល្អងកុមារលើអនឡាញ និងអាចធ្វើការសម្រេចចិត្ត ប្រកបដោយសុវត្ថិភាព ដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យសម្រាប់ខ្លួនឯងផង និងសម្រាប់ក្មេងជំទង់ និង កុមារដទៃទៀតផង។ នេះបើតាមការអះអាងរបស់យូនីសេហ្វ។ យូនីសេហ្វ បានបញ្ជាក់ថា៖ «យុវជន និងសាធារណជន អាចចូលរួមក្នុងយុទ្ធនាការនេះ តាមរយៈទំព័រហ្វេសប៊ុក និងអ៊ិនស្តាក្រាមរបស់យូ នីសេហ្វកម្ពុជា។ យូនីសេហ្វសង្ឃឹមថាយុទ្ធនាការនេះនឹងអាចផ្សព្វផ្សាយដល់យុវជនជាង ២ លាន នាក់តាមប្រព័ន្ធអនឡាញក្នុងរយៈពេល ៣ ខែខាងមុខ»។

តាមរបាយការណ៍ឆ្នាំ ២០២២ ស្តីពីការបញ្ឈប់គ្រោះថ្នាក់ក្នុងប្រទេសកម្ពុជាដែលរៀបចំដោយ ក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារ និងដៃគូនានាដូចជាយូនីសេហ្វកម្ពុជា បានរកឃើញថា កុមារនៅ កម្ពុជាអាយុចន្លោះពី ១២ ទៅ ១៧ ឆ្នាំ កំពុងប្រើប្រាស់អ៊ិនធឺណិតមាន ១១ ភាគរយធ្លាប់ទទួលរង ការកេងប្រវ័ញ្ច និងការរំលោភបំពានផ្លូវភេទលើអនឡាញ។ ១១ ភាគរយនៃកុមារទាំងនោះ គឺធ្លាប់ ជួបបញ្ហារួមមាន ការធ្វើសារគំរាមកុមារឱ្យចូលរួមក្នុងសកម្មភាពផ្លូវភេទ និងការធ្វើរូបភាពអាស អាសាស ដោយពុំមានការយល់ព្រមពីភាគីម្ខាងទៀត។ របាយការណ៍ដែលនេះក៏បង្ហាញផងដែរ អំពីស្ថិតិដែលមានការព្រួយបារម្ភដទៃទៀតដូចជា មានកុមារ ១៦ ភាគរយ បានក្លាយជាកម្មវត្ថុនៃការ សរសេរមតិយោបល់ ដែលមានចរិតផ្លូវភេទអំពីពួកគេដែលធ្វើឱ្យពួកគេពុំមានអារម្មណ៍ងាយស្រួល ដែលក្នុងចំនួននេះមាន ៣១ ភាគរយបាននិយាយថា ការសរសេរបែបនេះកើតមានលើបណ្តាញ ទំនាក់ទំនងសង្គម។

លោក Will Parks តំណាងយូនីសេហ្វប្រចាំកម្ពុជា បានថ្លែងថា ក្នុងបរិបទដែលការរាយ ការណ៍ពីករណីរំលោភបំពាន ឬកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទលើអនឡាញ អាចជារឿងដែលគេគិតថា មិនគួរ ធ្វើឬជារឿងអាម៉ាស់ខ្លាំងពេក វាជាការសំខាន់ណាស់ដែលត្រូវបង្កើតវិធីសាស្ត្រផ្តល់ភាពងាយស្រួល និងបង្ហាញពីសមានចិត្តសម្រាប់ផ្តល់ព័ត៌មានអំពីប្រធានបទនេះ ប្រសិនបើយើងចង់ឱ្យមានការផ្លាស់ ប្តូរប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព និងកាត់បន្ថយហានិភ័យដែលក្មេងជំទង់ និងយុវជនកំពុងជួបប្រទះ។ លោកបានអះអាងថា យុទ្ធនាការតាមបណ្តាញសង្គមប្រព្រឹត្តទៅនៅលើអនឡាញដែលជាកន្លែងជួប ជាមួយយុវជនដែលពួកគេកំពុងនៅទីនោះស្រាប់ ហើយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រនិទានរឿង និងបច្ចេក វិទ្យាដើម្បីផ្តល់ភាពអង់អាច និងការពារពួកគេពីគ្រោះថ្នាក់នានា។

លោកបានបញ្ជាក់ថា៖ «តាមរយៈការបន្តរៀបចំមាតិកា និងព័ត៌មានតាមប្រព័ន្ធខ្ទីដីថល សម្រាប់បែបកុមារ និងយុវជនមេត្រី និងកិច្ចសហការជាមួយដៃគូនានា ដើម្បីរួមគ្នារៀបចំយុទ្ធនាការ បង្កើនការយល់ដឹង និងស្វែងរកការគាំទ្រក្នុងសង្គមដើម្បីផ្លាស់ប្តូរឥរិយាបថ ដូចជា យុទ្ធនាការរោះ ជជែកគ្នា» ជាដើមនេះ។ កម្ពុជាអាចផ្តល់វេទិកាដែលកាន់តែមានសុវត្ថិភាពសម្រាប់កុមារ និងក្មេង

ជំទង់ ដើម្បីឱ្យពួកគេអាចសម្រេចចិត្តបានត្រឹមត្រូវដើម្បីកាត់បន្ថយការប្រឈម និងការកេងប្រវ័ញ្ច និងការរំលោភបំពានមកលើពួកគេ»។

តាមយុទ្ធនាការនេះនឹងមានការបង្ហាញពីមិត្តជិតស្និទ្ធមួយក្រុមមានគ្នា ៤ នាក់ ដែលប្រើប្រាស់ បណ្តាញសង្គមសម្រាប់ធ្វើសកម្មភាពផ្សេងៗនៅក្នុងជីវិតទាក់ទងនឹងមនុស្សដែលខ្លួនស្រឡាញ់ និង ទំនាក់ទំនងតាមលើអនឡាញដទៃទៀត។ នេះបើតាមសេចក្តីប្រកាសរបស់អង្គការនេះ។ យូនីសេហ្វ បានអះអាងទៀតថា៖ «រឿងរ៉ាវរបស់ពួកគេត្រូវបានបង្ហាញក្នុងទម្រង់ជាវីដេអូភាគខ្លីៗបែបជាការ “ សន្ទនា” ដោយវីដេអូនីមួយៗផ្តោតលើសេណារីយោមួយ។ អមជាមួយនឹងវីដេអូទាំងនេះក៏មានការ បង្ហាញពីព័ត៌មានផ្សព្វផ្សាយ និងសកម្មភាពដែលអាចអនុវត្តជាជំហានៗ ដូចជាព័ត៌មានសម្រាប់ ទាក់ទងទៅកាន់បណ្តាញទូរស័ព្ទជំនួយកុមារកម្ពុជា ដែលគេអាចហៅចូលដោយមិនគិតថ្លៃ (+ ៨៥៥៩២៣១១៥១១) ជាដើម»។

**យុទ្ធនាការរបស់អង្គការ UNICEF ប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទលើកុមារនៅ កម្ពុជាតាមប្រព័ន្ធដីជីវិត**

<https://www.khmertimeskh.com/501323538/%E1%9E%99%E1%9E%91%E1%9E%92%E1%9E%93%E1%9E%80%E1%9E%9A%E1%9E%9A%E1%9E%94%E1%9E%9F%E1%9E%A2%E1%9E%84%E1%9E%82%E1%9E%80%E1%9E%9A-unicef/> Khmer Times July 13, 2023

មូលនិធិកុមាររបស់អង្គការសហប្រជាជាតិ (UNICEF) សហការជាមួយក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា កំពុងអនុវត្តយុទ្ធនាការដីជីវិតដែលមានឈ្មោះថា “តោះ និយាយ” ដើម្បីដោះស្រាយភាពងាយរងគ្រោះរបស់ក្មេងជំទង់កម្ពុជាតាមប្រព័ន្ធដីជីវិត។ ទី ភ្នាក់ងារអង្គការសហប្រជាជាតិបាននិយាយនៅក្នុងសេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានកាលពីថ្ងៃពុធថា យុទ្ធនាការរយៈពេលបីខែចាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមិថុនា ដល់ថ្ងៃទី៣០ ខែសីហា មានគោលបំណងកាត់បន្ថយ ចំនួនកុមារដែលរងការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទ និងការរំលោភបំពានតាមប្រព័ន្ធដីជីវិត តាមរយៈ យុទ្ធនាការប្រកបដោយភាពច្នៃប្រឌិត និងអន្តរកម្មដែលនិយាយអំពី “ការរំលោភបំពាន” ។ នៅក្នុង ប្រទេសកម្ពុជា ១១% នៃកុមារដែលប្រើអ៊ីនធឺណិតមានអាយុពី ១២-១៧ ឆ្នាំបានជួបប្រទះ ការកេង ប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទ និងការរំលោភបំពានតាមប្រព័ន្ធដីជីវិត នេះរួមបញ្ចូលទាំងការបង្ខំកុមារឱ្យចូល រួមក្នុងសកម្មភាពផ្លូវភេទ និងចែករំលែករូបភាពអាសអាភាស។ កុមារប្រហែល ១៦% មានវិបត្តិផ្លូវ ចិត្តបណ្តាលមកពីការនិយាយមិនសមរម្យនៅលើបណ្តាញសង្គម ដែលធ្វើឱ្យពួកគេមានអារម្មណ៍ មិនស្រួល។



លោក Will Parks តំណាងអង្គការយូនីសេហ្វកម្ពុជា បាននិយាយថា “នៅក្នុងបរិបទដែលការ រាយការណ៍អំពីការរំលោភបំពាន ឬការកេងប្រវ័ញ្ចផ្លូវភេទតាមអ៊ីនធឺណិតជាបញ្ហាគួរឱ្យអាម៉ាស់ វា ជារឿងសំខាន់ដែលយើងត្រូវបង្កើតបរិយាកាសល្អដែលពួកគេអាចផ្តល់ព័ត៌មាន ប្រសិនបើយើងចង់ បង្កើតការផ្លាស់ប្តូរប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព និងកាត់បន្ថយហានិភ័យសម្រាប់មនុស្សវ័យជំទង់។ លោកបានបន្តថា “យុទ្ធនាការប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គមនេះជួយយុវជនដោយប្រើប្រាស់បច្ចេកទេស និយាយ និងបច្ចេកវិទ្យាដើម្បីពង្រឹង និងការពារពួកគេពីគ្រោះថ្នាក់”។

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មានបានឱ្យដឹងទៀតថា យុវជន និងសាធារណជនអាចទំនាក់ទំនងគ្នានៅ លើបណ្តាញសង្គម Facebook និង Instagram របស់អង្គការ UNICEF ដោយរំពឹងថានឹងមានយុវជន ជាងពីរលាននាក់ចូលរួមជាមួយយុទ្ធនាការតាមប្រព័ន្ធអ៊ីនធឺណិតក្នុងរយៈពេលបីខែនេះ។ Xinhua

**“តោះជជែកគ្នា” ជាយុទ្ធនាការ ដើម្បីដឹងពីល្បិចជនលួងលោមកុមារលើអនឡាញ**

<https://www.kampuchearthmey.com/local-news/542449> ថ្ងៃព្រហស្បតិ៍ ១៣ កក្កដា ២០២៣

ដោយ Ken Malis

អង្គការយូនីសេហ្វកម្ពុជា សហការជាមួយក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិស ម្បទា កំពុងធ្វើយុទ្ធនាការដើម្បីកាត់បន្ថយចំនួនកុមារដែលទទួលរងការកេងប្រវ័ញ្ច និងការរំលោភ បំពានផ្លូវភេទតាមអនឡាញ។ នេះបើតាមការឲ្យដឹងរបស់ UNICEF កាលពីថ្ងៃទី១២ ខែកក្កដា ឆ្នាំ ២០២៣។ តាមរយៈយុទ្ធនាការដែលមានលក្ខណៈអន្តរកម្ម និងច្នៃប្រឌិត ដើម្បីឆ្លើយតបចំពោះល្បិច កល “លួងលោម” កុមារ លើអនឡាញ អង្គការយូនីសេហ្វកម្ពុជា បានធ្វើយុទ្ធនាការមួយនេះតាម ប្រព័ន្ធខ្ទីរដ៏ថ្មីដែលមានឈ្មោះថា “តោះជជែកគ្នា (Let's Chat)” ចាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមិថុនា រហូតដល់ ថ្ងៃទី ៣០ ខែសីហាឆ្នាំ២០២៣ ដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យដែលក្មេងជំទង់នៅកម្ពុជាជួបប្រទះ បង្ក ដោយជនប្រព្រឹត្តិអំពើកេងប្រវ័ញ្ចលើអនឡាញ។ យុទ្ធនាការ “តោះជជែកគ្នា” មានគោលបំណង ជួយឲ្យក្មេងជំទង់យល់ដឹងពីល្បិចរបស់ជនទាំងនេះ ក៏ដូចជាជួយឲ្យខ្លួនឯង ចេះកំណត់ដឹង និង យល់ពីអ្វីដែលត្រូវធ្វើ ប្រសិនបើខ្លួន ឬមិត្តភក្តិ ក្លាយជាមុខសញ្ញារបស់ជនដែលលួងលោមល្បួង កុមារលើអនឡាញ និងអាចធ្វើការសម្រេចចិត្តប្រកបដោយសុវត្ថិភាព ដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យ សម្រាប់ខ្លួនឯងផង និងសម្រាប់ក្មេងជំទង់ និងកុមារដទៃទៀតផង។

នៅក្នុងយុទ្ធនាការតាមបណ្តាញទំនាក់ទំនងសង្គមនេះ នឹងមានការបង្ហាញពីមិត្តជិតស្និទ្ធមួយ ក្រុមដែលមានគ្នា ៤នាក់ ប្រើប្រាស់បណ្តាញសង្គម សម្រាប់ធ្វើសកម្មភាពផ្សេងៗនៅក្នុងជីវិត ទាក់ទងនឹងមនុស្សជាមួយខ្លួនស្រលាញ់ និងទំនាក់ទំនងតាមអនឡាញដទៃទៀត។ រឿងរ៉ាវទាំងនេះ

ត្រូវបានបង្ហាញក្នុងទម្រង់ជាវីដេអូភាគខ្លីៗ បែបជាការ “សន្ទនា” ដោយវីដេអូនីមួយៗផ្ដោតលើសេណារីយ៉ូមួយ។ អមជាមួយវីដេអូទាំងនេះ ក៏មានការបង្ហាញពីព័ត៌មានផ្សព្វផ្សាយ និងសកម្មភាពដែលអាចអនុវត្តជាជំហានៗ ដូចជាព័ត៌មានសម្រាប់ទាក់ទងទៅកាន់បណ្តាញទូរសព្ទជំនួយកុមារកម្ពុជា ដែលអាចហៅចូលដោយមិនគិតថ្លៃ (+៨៥៥ ៩២ ៣១១ ៥១១) ជាដើម។

គួរជម្រាបថា ជនប្រព្រឹត្តអំពើកេងប្រវ័ញ្ច និងរំលោភបំពានផ្លូវភេទលើអនឡាញក្នុងទម្រង់មួយ ដែលគេហៅថា “ការលួងលោម” ជារឿយៗតែងប្រើប្រាស់បណ្តាញទំនាក់ទំនងសង្គម និងកម្មវិធីផ្ញើសារ ដៃកកម្សាន្ត ឬអ៊ីបវីដេអូដទៃទៀត។ ជនទាំងនោះចាប់ផ្តើមសាងទំនាក់ទំនងជាមួយយុវជនបន្តិចម្តងៗ ដើម្បីឈ្នួលយល់ពីតម្រូវការ និងភាពទន់ខ្សោយរបស់យុវជន ហើយពេលខ្លះបន្តិចខ្លួនធ្វើជាយុវជនទៀតផង។ ក្រោយពេលទទួលបានការជឿទុកចិត្ត ការរំលោភបំពានបានលេចចេញជារូបរាងសន្សឹមៗ ហើយជារឿយៗ ស្តែងចេញតាមរយៈការបោកបញ្ឆោតបែបលាក់កំបាំង និងការទាមទារផ្សេងៗ និងអាចវិវឌ្ឍទៅជាការបង្កគ្រោះថ្នាក់លើរូបរាងកាយផងដែរ។

ជាមួយគ្នានោះ អង្គការយូនីសេហ្វ សង្ឃឹមថា យុទ្ធនាការនេះនឹងអាចជួយផ្សព្វផ្សាយដល់យុវជនជាង ២លាននាក់ តាមប្រព័ន្ធអនឡាញ ក្នុងរយៈពេល៣ ខែខាងមុខនេះ។ យុវជន និងសាធារណៈជន អាចចូលរួមក្នុងយុទ្ធនាការនេះ តាមរយៈទំព័រហ្វេសប៊ុក និង អ៊ិនស្តាក្រាម របស់យូនីសេហ្វកម្ពុជា។

**ស្ត្រីពលករខ្មែរម្នាក់ជួបគ្រោះអកុសលនៅផ្សារអារវ័ញ្ញ ហើយត្រូវដឹកមកស្រុកកំណើតវិញ**

[https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1770466.html?utm\\_source=telegram&utm\\_medium=click&utm\\_campaign=channeltelegram](https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1770466.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelegram) បន្ទាយមានជ័យ១៣ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ ២០២៣ ម៉ោង ១៣:៥២

ខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ៖ ស្ត្រីពលករខ្មែរម្នាក់ ដែលជាអ្នកលក់ដូរនៅផ្សារអារវ័ញ្ញ បានកើតខ្យល់ករ បណ្តាលឱ្យបាត់បង់ជីវិត ហើយត្រូវបានអាជ្ញាធរថែប្រគល់សា.កស.ពជូនដល់សាច់ញាតិជនរងគ្រោះមកទទួលយកត្រឡប់ទៅស្រុកកំណើតវិញ កាលពីរសៀលថ្ងៃទី១០ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ នៅចំណុចច្រកតំបន់ព្រំដែនម៉ាឡេ។ ស្ត្រីជាពលករខ្មែរដែលស្លាប់ខាងលើនេះមានឈ្មោះ ខុន យ៉េត អាយុ៥៩ឆ្នាំ មុខរបរជាកម្មករលក់ដូរសម្លៀកបំពាក់នៅផ្សារអារវ័ញ្ញ មានស្រុកកំណើតនៅភូមិទួលពង្រ ឃុំទួលពង្រ ស្រុកម៉ាឡេ។

លោក ស សំណាង ប្រធានច្រកតំបន់ព្រំដែនម៉ាឡេ បានប្រាប់ឱ្យដឹងថា កាលព្រឹកថ្ងៃទី១០ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ នៅផ្សារអារវ័ញ្ញប្រថេត ខេត្តស្រះកែវ ប្រទេសថៃ មានស្ត្រីពលករខ្មែរម្នាក់ មុខរបរលក់ដូរសម្លៀកបំពាក់ បានស្លាប់បាត់បង់ជីវិត។ បន្ទាប់មកសមត្ថកិច្ចជំនាញក៏បានចុះទៅធ្វើ

ការពិនិត្យសា.កស.ពស្ត្រីរងគ្រោះ ហើយសន្និដ្ឋានថា ជនរងគ្រោះគឺស្លាប់ដោយសារខ្យល់គរ។ លោក ស សំណាង បានបញ្ជាក់ថា ក្រោយពេលសមត្ថកិច្ចជំនាញបានចុះទៅពិនិត្យរួចហើយ ស្ត្រីរងគ្រោះត្រូវបានអាជ្ញាធរភាគីថៃ ដឹកមកប្រគល់ជូនសាច់ញាតិតាមច្រកតំបន់ព្រំដែនម៉ាឡេ ដើម្បីឱ្យសាច់ញាតិមកទទួលយកទៅធ្វើបុណ្យតាមប្រពៃណីនៅភូមិទួលពង្រ ឃុំទួលពង្រ ស្រុកម៉ាឡេវិញ។

**រដ្ឋមន្ត្រីការងារ កម្លាំងពលកម្មទាំងក្នុង និងក្រៅប្រទេសមានចំនួនជិត ១១លាននាក់**

<https://btv.com.kh/article/26416> 2023/07/13 10:43:39 pm

ភ្នំពេញ៖ ដោយសារតែទីផ្សារការងារកម្ពុជាមានភាពរឹងមាំ ដោយរក្សាបាននូវអត្រាមានការងារធ្វើខ្ពស់ប្រមាណ ៩៩,៣% គិតមកដល់បច្ចុប្បន្ននេះ កម្លាំងពលកម្មទាំងក្នុង និងក្រៅប្រទេសមានចំនួនជិត ១០,៨លាននាក់។

ឯកឧត្តមបណ្ឌិត អ៊ិត សំហេង រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ ក្នុងកិច្ចសម្ភាសន៍ពិសេសរបស់ទូរទស្សន៍ព័ត៌មាន ប៊ីធីវី ស្តីពីការរីកចម្រើន ៥ឆ្នាំចុងក្រោយ នៃវិស័យការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ នៅរាត្រីថ្ងៃទី១៣ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣នេះ បានបញ្ជាក់ថា ការងារក្នុងប្រទេស សម្រាប់វិស័យឧស្សាហកម្មមានចំនួន ២,៥លាននាក់, វិស័យកសិកម្ម ៣,៤លាននាក់, វិស័យសេវាកម្ម ៣,១លាននាក់ និងមន្ត្រីសាធារណៈចំនួន ៥០ម៉ឺននាក់។ ឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រី បានលើកឡើងថា ក្រោមការដឹកនាំរបស់សម្តេចនាយករដ្ឋមន្ត្រីបច្ចុប្បន្ន កម្ពុជាបានខិតខំពង្រឹង និងពង្រីកកិច្ចសហប្រតិបត្តិការជាមួយបណ្តាប្រទេសទទួល ដោយពង្រីកឱកាសការងារបន្ថែមជូនប្រជាពលរដ្ឋនៅក្រៅប្រទេសប្រមាណ ១,៣លាននាក់ និងបានប្រាក់បញ្ញើបញ្ជូនមកប្រទេសវិញប្រមាណ ២,៧ពាន់លានដុល្លារអាមេរិក ក្នុង១ឆ្នាំ។ ឯកឧត្តម បានរៀបរាប់ថា ក្នុងតួលេខពលករទេសន្តរប្រវេសន៍ខាងលើនេះ ពលករបានកំពុងស្នាក់នៅ និងធ្វើការនៅប្រទេសថៃ មានចំនួនជាង ១លាន ២សែននាក់, កូរ៉េខាងត្បូងជិត ៥ម៉ឺននាក់, ម៉ាឡេស៊ីជាង ២ម៉ឺន ២ពាន់នាក់, ជប៉ុនជាង ១ម៉ឺន ៦ពាន់នាក់, សិង្ហបុរី ៨៥១នាក់, ហុងកុង ២១៥នាក់ និងអារ៉ាប់ប៊ីស្មាអូឌីត ១១នាក់។

ក្នុងកិច្ចសម្ភាសន៍នេះ ឯកឧត្តមរដ្ឋមន្ត្រី បានពណ៌នាថា ក្រសួងការងារបានយកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់ក្នុងការអភិវឌ្ឍទីផ្សារការងារ ដើម្បីឱ្យឆ្លើយតបនឹងបម្រែបម្រួលរចនាសម្ព័ន្ធសេដ្ឋកិច្ច-សង្គម និងបច្ចេកវិទ្យា ក៏ដូចជាដើម្បីជំរុញកំណើនសេដ្ឋកិច្ច និងពង្រឹងសុខុមាលភាពសង្គម តាមរយៈការចូលរួមយ៉ាងសកម្មក្នុងការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រ និងគោលនយោបាយជាតិសំខាន់ៗមួយចំនួន ដែលរាជរដ្ឋាភិបាលបានដាក់ចេញ។ ឯកឧត្តម ឲ្យដឹងទៀតថា ក្រសួង បានបន្តបង្កើនឱកាសការងារក្នុងប្រទេសតាមរយៈទីភ្នាក់ងារជាតិមុខរបរ និងការងារ (NEA) ដោយបានផ្សព្វផ្សាយព័ត៌មានទីផ្សារការងារពង្រីកការផ្តល់ប្រឹក្សាយោបល់ និងមគ្គុទ្ទេសក៍ការងារ, រៀបចំវេទិកាការងារ និងបណ្តុះបណ្តាល

ជំនាញត្រៀមចូលទីផ្សារការងារជាដើម ហើយប្រជាជនក៏មានជម្រើសក្នុងការស្វែងរកឱកាស  
ការងារក្រៅប្រទេសស្របច្បាប់ ដែលមានលក្ខខណ្ឌការងារល្អ និងប្រាក់ចំណូលខ្ពស់ផងដែរ។ ក្រៅពី  
នេះ ក្រសួងនៅតែបន្តលើកកម្ពស់សុវត្ថិភាពការងារ និងសុខភាពកម្មករនិយោជិត តាមរយៈការ  
រៀបចំច្បាប់ ការកែលម្អគុណភាពមធ្យោបាយដឹកជញ្ជូនឱ្យកាន់តែមានសុវត្ថិភាព និងតាមស្តង់ដារ  
បច្ចេកទេស ជំរុញការចូលរួមរបស់និយោជកក្នុងការគាំទ្រដល់ទារកដ្ឋានសហគមន៍ ដែលនៅក្បែរ  
តំបន់រោងចក្រជាដើម។

## ថ្ងៃទី១៩ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣

### សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា

### បន្តទទួលបានបណ្តឹង ០៩ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជនជាតិបរទេស ២៧នាក់

<https://freshnewsasia.com/index.php/en/localnews/300173-2023-07-18-11-28-04.html> 2023-07-  
18 06:28pm

**(ភ្នំពេញ)៖** គិតចាប់ពីម៉ោង ៣:០០ នាថ្ងៃទី១៦ ដល់វេលាម៉ោង ៣:០០ ថ្ងៃទី១៧ ខែកក្កដា  
ឆ្នាំ២០២៣ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាបានទទួលសំណើចំនួន ០៩ករណីទៀត ដែលស្នើឱ្យជួយសង្គ្រោះជន  
ជាតិបរទេស ២៧នាក់។ នេះបើតាម នាយឧត្តមសេនីយ៍ ខៀវ សុភ័ក្ត្រ រដ្ឋលេខាធិការ និងជាអ្នកនាំ  
ពាក្យក្រសួងមហាផ្ទៃ បញ្ជាក់ប្រាប់បណ្តាញព័ត៌មាន Fresh News។ បើតាមអ្នកនាំពាក្យ បច្ចុប្បន្ន  
ភាពស្រាវជ្រាវ តាមបញ្ជីតាមដាន គិតត្រឹមថ្ងៃទី១៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ រួមមាន៖

**១៖** សំណើក្នុងបញ្ជីតាមដានរបស់សម្តេចក្រឡាហោម សរុប ៩៩៨ករណី មានមនុស្ស  
២,៥៩៣នាក់

**២៖** បានស្រាវជ្រាវស៊ើបអង្កេតបឋម ៩៦៨សំណើ និងបិទសំណុំរឿង ៣៣៣សំណើ (រក  
ឃើញមនុស្ស ១,៥០៦នាក់, ឃាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ ១៣៧នាក់, បិទក្រុមហ៊ុន ៥ទីតាំង, និងផ្អាកអាជីវ  
កម្ម ក៏ដូចជាស្រាវជ្រាវក្រុមហ៊ុន ៤ទីតាំង)

**៣៖** កំពុងបន្តបើកប្រតិបត្តិការស្រាវជ្រាវ និងស៊ើបអង្កេត ៣០ករណី។

# ថ្ងៃទី២៤ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣

## ឥណ្ឌូណេស៊ីចាប់ខ្លួន១២នាក់ ពីបទជួញដូរមនុស្សមកលក់សេរីវាឌូនៅកម្ពុជា

[https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1774626.html?utm\\_source=telegram&utm\\_medium=click&utm\\_campaign=channeltelgram](https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1774626.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelgram)

២១ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ ២០២៣ ម៉ោង ១៦:២៧

ឥណ្ឌូណេស៊ី ៖ ក្រុមមន្ត្រីឥណ្ឌូណេស៊ី កាលពីថ្ងៃទី២០ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ កន្លងទៅ បានអះអាងថា អាជ្ញាធរឥណ្ឌូណេស៊ីបានចាប់ខ្លួនមនុស្សចំនួន ១២នាក់ រួមទាំងប៉ូលីសម្នាក់ និងមន្ត្រីអន្តោប្រវេសន៍ម្នាក់ ដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទជួញដូរមនុស្សចំនួន ១២២នាក់មកប្រទេសកម្ពុជា ដើម្បីលក់ក្រលៀន។ នេះបើយោងតាមប្រភពព័ត៌មាន Reuters បានចេញផ្សាយ។ ជនសង្ស័យត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទបំពានច្បាប់ជួញដូរមនុស្សរបស់ឥណ្ឌូណេស៊ី និងប្រឈមមុខជាប់ពន្ធនាគារអតិបរមា១៥ឆ្នាំ និងពិន័យជាប្រាក់រហូតដល់៤ម៉ឺនដុល្លារ ប្រសិនបើពួកគេត្រូវបានផ្ដន្ទាទោស។

លោក Hengki Haryadi ប្រធានផ្នែកស៊ើបអង្កេតឧក្រិដ្ឋកម្មស្ថាប័នប៉ូលីសហ្សាការតា បានបញ្ជាក់ថា ពួកគេត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទជ្រើសរើសមនុស្សនៅទូទាំងប្រទេសឥណ្ឌូណេស៊ី តាមរយៈប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម ហើយបញ្ជូនពួកគេទៅប្រទេសកម្ពុជា ដើម្បីធ្វើការវះកាត់ប្តូរក្រលៀនដោយជនរងគ្រោះត្រូវបានសន្យាថា នឹងផ្តល់ប្រាក់ចំនួន ៩ពាន់ដុល្លារក្នុងម្នាក់។ លោក Hengki បានថ្លែងប្រាប់អ្នកយកព័ត៌មានថា ជនរងគ្រោះបានយល់ព្រមលក់ក្រលៀនរបស់ពួកគេ ព្រោះពួកគេត្រូវការប្រាក់ចាំបាច់ ដោយសារតែភាគច្រើននៃពួកគេបានបាត់បង់ការងារ អំឡុងពេលជំងឺរាតត្បាតកូវីដ-១៩។

មិនមែនជារឿងចម្លែកទេ សម្រាប់ឥណ្ឌូណេស៊ី ចំពោះការជួញដូរមនុស្សជាចម្បងសម្រាប់កម្លាំងពលកម្ម ហើយជារឿយៗតាមរយៈការបង្ខិតបង្ខំ ដោយផ្អែកលើបញ្ហាបំណុល។ ជាក់ស្តែងនៅក្នុងឆ្នាំ ២០១៩ អាជ្ញាធរបានចាប់ខ្លួនមនុស្សចំនួន៨នាក់ ពាក់ព័ន្ធជុំវិញការបង្រ្កាបការជួញដូរមនុស្សដ៏ធំបំផុតមិនធ្លាប់មានរបស់ប្រទេស ដោយមានជនរងគ្រោះប្រហែល ១,២០០នាក់ ត្រូវបាននាំយកទៅក្រៅប្រទេសធ្វើជាអ្នកបម្រើតាមផ្ទះ។



**អាជ្ញាធរឥណ្ឌូនេស៊ី ថាមានការជួញដូរសេរីវាងមនុស្សមកកម្ពុជា តែអាជ្ញាធរខ្មែរថាមិន  
ទាន់ទទួលបានព័ត៌មាន**

<https://www.rfi.fr/km//20230722-ref=tgi> ចុះផ្សាយនៅថ្ងៃ៖ 22/07/2023 - 08:36 ដោយ៖ ជួប នរក្សា

អាជ្ញាធរឥណ្ឌូនេស៊ី បានឃាត់ខ្លួនមនុស្សចំនួន១២នាក់ ដែលជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងការជួញដូរសេរី  
រាង (លក់ក្រលៀន) ជនរងគ្រោះជាង១០០នាក់ ចូលមកក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ នេះបើតាមការចុះ  
ផ្សាយរបស់សារព័ត៌មាន Reuters នៅថ្ងៃសុក្រ។ យ៉ាងណាមិញ អាជ្ញាធរកម្ពុជាបានបញ្ជាក់ថា ខ្លួន  
មិនទាន់ទទួលបានព័ត៌មាននេះនៅឡើយទេ ហើយបានស្នើឱ្យអាជ្ញាធរឥណ្ឌូនេស៊ី សហការរកទីតាំង  
ទិញលក់សេរីរាង ជាជាងចោទប្រកាន់មកលើប្រទេសកម្ពុជា។

អាជ្ញាធរឥណ្ឌូនេស៊ីបានចាប់ខ្លួនមនុស្ស ១២នាក់ រួមទាំងប៉ូលីសម្នាក់ និងមន្ត្រីអន្តោប្រវេស  
ន៍ម្នាក់ ដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទជួញដូរមនុស្ស ១២២នាក់ មកកម្ពុជា ដើម្បីលក់ក្រលៀន។  
ប្រភពដែលជាប្រធានផ្នែកស៊ើបអង្កេតឧក្រិដ្ឋកម្មនៅ Jakarta លោក Hengki Haryadi បានអះអាងថា  
មនុស្សទាំង១២នាក់ ត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទជ្រើសរើសមនុស្សមកពីទូទាំងប្រទេសឥណ្ឌូនេស៊ី  
តាមរយៈប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម ហើយបញ្ជូនពួកគេមកប្រទេសកម្ពុជាដើម្បីរកកាត់ប្តូរក្រលៀន។  
នេះបើតាមការចុះផ្សាយរបស់សារព័ត៌មានអន្តរជាតិ Reuters។ បើតាមប្រភពដដែល គឺជនរងគ្រោះ  
ទាំង១១២រូប បានយល់ព្រមលក់សេរីរាងរបស់ពួកគេដោយសារតែត្រូវការប្រាក់ ខណៈភាគច្រើនជា  
អ្នកបាត់បង់ការងារក្នុងអំឡុងពេលវិបត្តិកូវីដ១៩។ ជាច្រើនរកវិញ ការលក់ក្រលៀននោះ គឺជនរង  
គ្រោះទទួលបានប្រាក់ចំនួន១៣៥លានរូពីដែលស្មើនឹងប្រមាណ៩០០៩ដុល្លារអាមេរិកនៅក្នុងម្នាក់។

យ៉ាងណាមិញ ព័ត៌មានពីការជួញដូរសេរីរាងមនុស្សចូលមកទឹកដីកម្ពុជានេះ អាជ្ញាធរកម្ពុជា  
ថាខ្លួនមិនទាន់បានទទួលព័ត៌មាននៅឡើយនោះទេ។ លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង អនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍នៃ  
គណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស បានបញ្ជាក់ប្រាប់វិទ្យុបារាំងអន្តរជាតិ នៅថ្ងៃ  
សៅរ៍នេះ ដោយមិនបដិសេធថា បញ្ហាជួញដូរសេរីរាង ឬការលក់ក្រលៀន ចូលមកទឹកដីកម្ពុជា ថាជា  
ការពិតឬយ៉ាងនោះទេ។ តែប្រសិនបើមានការឃាត់ខ្លួនបានជនល្មើសចំនួន១២រូបយ៉ាងដូច្នោះ អាជ្ញា  
ធរឥណ្ឌូនេស៊ីគួរសុំការសហការជាមួយអាជ្ញាធរខ្មែរ ដើម្បីវែកមុខរកជនល្មើស និងទីតាំងដែលធ្វើ  
សកម្មភាពទាំងនោះ។

បើតាមលោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង ការលើកឡើងរបស់មន្ត្រីឥណ្ឌូនេស៊ី ហាក់ដូចជាច្បាស់ពេក  
ដែលថា មានការជួញដូរសេរីរាងមនុស្សនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ហើយប្រសិនបើករណីនេះពិតជាកើត  
មានមែន គឺអាជ្ញាធររវាងប្រទេសទាំងពីរគួរសហការស៊ើបអង្កេត ជាជាងការលើកឡើងក្នុងន័យចោទ  
ប្រកាន់មកលើកម្ពុជា។

គួរកត់សម្គាល់ថា ការលើកឡើងពីករណីជួញដូរមនុស្ស និងការជួញដូរសរីរាង្គមនុស្ស មក ក្នុងប្រទេសកម្ពុជា បានកើតឡើងជាបន្តបន្ទាប់ នៅក្រោយពេលដែលកម្ពុជាបានអិលធ្លាក់ទៅក្នុង បញ្ជីក្រហម នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្តីពីការជួញដូរមនុស្សជាប្រចាំឆ្នាំរបស់ក្រសួងការបរទេសអាមេរិក ថាជាប្រទេសដែលប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្សបានតិចតួចបំផុត។

នៅក្នុងរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំ២០២៣ ដែលទើបនឹងចេញកាលពីពាក់កណ្តាលខែមិថុនា គឺ កម្ពុជានៅតែមិនអាចគេចផុតពីចំណាត់ថ្នាក់ទី៣ ឬបញ្ជីក្រហមដដែល បើទោះបីជាអាជ្ញាធរកម្ពុជា បានចុះបង្ក្រាបទីតាំងមួយចំនួន និងសង្រ្គោះពលរដ្ឋបរទេសមួយចំនួន ដែលសង្ស័យថា ត្រូវឃុំឃាំង នៅតាមទីតាំងកម្សាន្តមួយចំនួនក្តី។ ការឲ្យចំណាត់ថ្នាក់ជាដដែលនេះ បានធ្វើឲ្យរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា មិនសប្បាយចិត្តសោះឡើយ ចំពោះទង្វើ និងសកម្មភាពដែលខ្លួនបានស្រោចស្រង់ឡើងវិញ។ រដ្ឋាភិ បាលកម្ពុជា យល់ថា ការឲ្យចំណាត់ថ្នាក់កម្ពុជា ស្ទួន២ឆ្នាំជាប់គ្នាក្នុងបញ្ជីក្រហម គឺអាមេរិកមាន ចេតនាមិនឲ្យកម្ពុជាងើបមុខរួច លើឆាកអន្តរជាតិ។

## ថ្ងៃទី២៨ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣

### កម្លាំងឈរលើកម្ពុជា

#### បន្តចុះឈ្មោះនៅតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ ដើម្បីទប់ស្កាត់បទល្មើសផ្សេងៗ

<https://www.postkhmer.com/national/2023-07-22-0850-252594.html> សុខ រក្សា | Publication date 22 July 2023 | 15:50 ICT

**ឧត្តរមានជ័យ:** កម្លាំងឈរលើនៅតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែន កម្ពុជា-ថៃ បន្តចុះឈ្មោះ និងត្រួតពិនិត្យបង្គោលព្រំដែននៅតាមគោលដៅ ដើម្បីតាមដានសភាពការណ៍ និងទប់ស្កាត់ការលួចឆ្លងដែន ខុសច្បាប់ ឬបទល្មើសផ្សេងៗ។

កងទ័ពជើងគោកនៃកងយោធពលខេមរភូមិន្ទ បានឱ្យដឹងតាមរយៈតេឡេក្រាមថា នៅថ្ងៃទី ២២ ខែ កក្កដានេះ លោក ឃួន ភិរុណ មេបញ្ជាការកងការពារព្រំដែនគោកលេខ ២០២ បានបន្តចាត់ តាំងកម្លាំងគ្រប់កងល្បាត ដើរល្បាតត្រួតពិនិត្យភូមិសាស្ត្រ និងល្បាតត្រួតពិនិត្យបង្គោលសីមា តាម ខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែន កម្ពុជា-ថៃ នៅភូមិសាស្ត្រដែលអង្គភាពទទួលខុសត្រូវគ្រប់ចំណុចគោលដៅដែល បានកំណត់ទុក។ ប្រភពដដែលបន្តថា៖ «ការបន្តចុះឈ្មោះនេះ ដើម្បីតាមដានសភាពការណ៍ និងទប់ ស្កាត់ការលួចឆ្លងដែនខុសច្បាប់ឬបទល្មើសផ្សេងៗ ស្ថិតក្នុងសង្កាត់ អូរស្មាច់ ក្រុងសំរោង ខេត្តឧត្តរ មានជ័យ»។

ក្នុងនោះដែរលោក យួន ភិរុណ បានជំរុញតាមបណ្តាកងល្អិតទាំងអស់ត្រូវបង្កើនសកម្មភាពដើរល្អិតឱ្យបានជាប់ជាប្រចាំ និងត្រូវអនុវត្តន៍តាមបទបញ្ជារបស់ថ្នាក់លើ ក៏ដូចជាយុទ្ធសាស្ត្ររបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ក្នុងការកសាងព្រំដែន ជាព្រំដែនសន្តិភាព មិត្តភាព កិច្ចសហប្រតិបត្តិការល្អ និងការអភិវឌ្ឍ។

ដោយឡែកកាលពីថ្ងៃទី ថ្ងៃទី២១ ខែកក្កដា លោក តន់ ញាន មេបញ្ជាការ តំបន់ប្រតិបត្តិការសឹករងឧត្តរមានជ័យ បានដាក់ចេញបទបញ្ជាយ៉ាងម៉ឺងម៉ាត់ ទៅគ្រប់បណ្តាកងឯកភាពចំណុះទាំងអស់ត្រូវបន្តចាត់តាំងកម្លាំងសហការជាមួយអង្គភាពជាមិត្ត ចេញយាម ល្អិតត្រួតពិនិត្យបង្គោលសីមា និងបណ្តាចំណុចគោលដៅផ្សេងៗទៀត ដែលបានកំណត់ទុក ដើម្បីតាមដានក្តាប់ឱ្យជាប់រាល់សភាពការណ៍ប្រែប្រួល តាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែន ។ លោក តន់ ញាន មានប្រសាសន៍ថា៖ «ការដឹកនាំកម្លាំង ចុះពិនិត្យតាមខ្សែបន្ទាត់ព្រំដែនកម្ពុជា-ថៃ ជារៀងរាល់ថ្ងៃ គឺដើម្បីអនុវត្តតាមផែនការបទបញ្ជារបស់ថ្នាក់លើ ដើម្បីពង្រឹងដល់កងកម្លាំងប្រចាំការ»។

ជាមួយគ្នានេះ លោកក៏បានដាស់តឿនដល់នាយពលទាហានទាំងអស់ ត្រូវបង្កើនការយកចិត្តទុកដាក់ អនុវត្តការងារតាមតួនាទីដែលថ្នាក់លើប្រគល់ជូនឱ្យទទួលបានជោគជ័យ និងសំណូមពរដល់កងកម្លាំងទាំងអស់ត្រូវចូលរួមសហការ សាមគ្គីគ្នាឱ្យបានល្អបន្ថែមទៀតជាមួយអង្គភាពមិត្តពិសេសត្រូវធានាបាននូវការរក្សាសុខសន្តិភាព ស្ថិរភាពជូនប្រជាពលរដ្ឋ និងទប់ស្កាត់រាល់សកម្មភាពបទល្មើសធ្ងន់ដែនខុសច្បាប់ផ្សេងៗដែលអាចកើតមានឱ្យបានទាន់ពេលវេលា។

**នគរបាលឥណ្ឌូណេស៊ីបង្ក្រាបក្រុមអ្នកជួញដូរសរីរាង្គមនុស្ស**

<https://www.khmertimeskh.com/501331554//> Khmer Times July 26, 2023

ការស៊ើបអង្កេតបានចាប់ផ្តើមនៅពេល ដែលអាជ្ញាធរឥណ្ឌូណេស៊ីបានចាប់ខ្លួនមនុស្សចំនួន ១២នាក់ រួមទាំងមន្ត្រីនគរបាលម្នាក់ និងមន្ត្រីអន្តោប្រវេសន៍ម្នាក់ផងដែរ កាលពីថ្ងៃទី១៩ ខែកក្កដា។ នគរបាលបានប្តេជ្ញាបន្តបង្ក្រាបក្រុមរត់ពន្ធមនុស្ស ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការជួញដូរសរីរាង្គមនុស្សខុសច្បាប់។ លោក Hengki Haryadi នាយនគរបាលទីក្រុងហ្សាកាតា ទទួលបន្ទុកឧក្រិដ្ឋកម្មទូទៅ បាននិយាយថា ជនរងគ្រោះទាំងអស់ ១២២នាក់ រួមទាំងកម្មកររោងចក្រ គ្រូបង្រៀន និងនាយកប្រតិបត្តិបានត្រឡប់ទៅប្រទេសឥណ្ឌូណេស៊ីវិញហើយ។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយ នគរបាលនៅតែស្វែងរកជនរងគ្រោះមួយចំនួនទៀត ដែលសក្ខីកម្មនឹងមានសារៈសំខាន់សម្រាប់ការស៊ើបអង្កេត។ ជនរងគ្រោះភាគច្រើនបានបាត់បង់ការងាររបស់ពួកគេក្នុងអំឡុងពេលដំនើរតត្យាត ហើយដោយសារការអស់សង្ឃឹមផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ពួកគេបានយល់ព្រមលក់សរីរាង្គរបស់ពួកគេដើម្បីប្រាក់។ លោក Haryadi

បានបន្ថែមថា ជនរងគ្រោះប្រាំមួយនាក់ ស្ថិតក្រោមការតាមដានរបស់គ្រូពេទ្យនៅឡើយ។ ជនសង្ស័យបានកេងប្រវ័ញ្ចលើស្ថានភាពងាយរងគ្រោះរបស់បុគ្គលទាំងនេះ ហើយបានល្អ្លងពួកគេតាមរយៈប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម ដោយសន្យាថានឹងផ្តល់ប្រាក់យ៉ាងច្រើនជាថ្នូរនឹងក្រលៀនរបស់ពួកគេ។ ជនរងគ្រោះម្នាក់ៗត្រូវបានសន្យាផ្តល់ប្រាក់ចំនួន១៣៥ លានរូពិ (៩,០០០ ដុល្លារ) ។

ក្នុងចំណោមជនសង្ស័យទាំង១២នាក់ មាន ៩នាក់ជាអតីតជនរងគ្រោះខ្លួនឯង ដែលដើរតួជាអ្នកបញ្ចុះបញ្ចូលដោយទាក់ទាញប្រជាជនមកពីទូទាំងប្រទេសឥណ្ឌូនេស៊ី តាមប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម ឱ្យធ្វើការវះកាត់យកក្រលៀននៅកម្ពុជា។ ជនសង្ស័យម្នាក់ទៀត ជាបុគ្គលទី១០ ដែលត្រូវបានចាប់ខ្លួន ត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទរៀបចំការដឹកជញ្ជូនទៅកាន់មន្ទីរពេទ្យព្រះកេតុមាលា រាជធានីភ្នំពេញ ដែលជាកន្លែងវះកាត់ប្តូរក្រលៀន។ ក្រុមនេះបានបង្កើតចំណូលដ៏គួរឱ្យភ្ញាក់ផ្អើលប្រមាណ ២២,៤ពាន់លានរូពិ (១,៦ លានដុល្លារ) ចាប់តាំងពីឆ្នាំ ២០១៩។

ប្រតិបត្តិការខុសច្បាប់នេះ ពាក់ព័ន្ធនឹងមន្ត្រីនគរបាលថ្នាក់ទាបម្នាក់នៅបេកាស៊ី (Bekasi) មន្ត្រីអន្តោប្រវេសន៍ម្នាក់នៅបាលី (Bali) និងអ្នកជួញដូរ ១០នាក់ ក្នុងនោះ៣នាក់ត្រូវបានចាប់ខ្លួននៅកម្ពុជា។ មន្ត្រីមកពីកោះបាលីបានធ្វើហួសដែនសមត្ថកិច្ចរបស់ខ្លួន និងក្លែងបន្លំឯកសារឱ្យជនរងគ្រោះធ្វើដំណើរទៅក្រៅប្រទេស ដោយទទួលបានប្រាក់យ៉ាងតិច ៣លានរូពិ (២០០ដុល្លារ) សម្រាប់មនុស្សម្នាក់ៗ ដែលគាត់បានរត់ពន្ធចូលមកកម្ពុជា។ ជនសង្ស័យត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទបំពានច្បាប់ជួញដូរមនុស្សរបស់ប្រទេសឥណ្ឌូនេស៊ី ដែលត្រូវផ្តន្ទាទោសដាក់ពន្ធនាគារអតិបរមា ១៥ឆ្នាំ និងពិន័យជាប្រាក់រហូតដល់ ៦០០លានរូពិ (៣៩,០០០ដុល្លារ)។

គួរឱ្យចាប់អារម្មណ៍ មន្ត្រីនគរបាលម្នាក់មកពីនគរបាលទីក្រុង Bekasi ដែលត្រូវបានបង្ហាញអត្តសញ្ញាណត្រឹមតែអក្សរកាត់ M. ប៉ុណ្ណោះ ត្រូវបានគេចោទប្រកាន់ថា បានទទួលប្រាក់ចំនួន ៦១២ លានរូពិ (៤០,០០០ដុល្លារ) សម្រាប់ជួយអ្នកជួញដូរក្នុងការគេចពីការស៊ើបអង្កេតរបស់នគរបាល និងរារាំងការស៊ើបអង្កេតដែលកំពុងបន្ត។ បើករឿងឃើញថាមានទោស ក្រោមច្បាប់ស្តីពីការជួញដូរមនុស្សឆ្នាំ២០០៧ មន្ត្រីទាំងពីររូបនេះប្រឈមនឹងការផ្តន្ទាទោសដាក់ពន្ធនាគាររហូតដល់ ៥ឆ្នាំ។

អាជ្ញាធរបានរកឃើញប្រតិបត្តិការជួញដូរក្រលៀននៅមន្ទីរពេទ្យព្រះកេតុមាលា។ នគរបាលជាតិឥណ្ឌូនេស៊ី បាននិងកំពុងទំនាក់ទំនង និងសហការយ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយនគរបាលកម្ពុជា។ កិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងរួមនេះមានគោលបំណងបំបែកសំណុំរឿង និងនាំអ្នកពាក់ព័ន្ធនឹងការជួញដូរសរីរាង្គខុសច្បាប់យកមកកាត់ទោស ។

ក្រៅពីការជួញដូរសរីរាង្គមនុស្សខុសច្បាប់ ឧក្រិដ្ឋកម្មតាមអ៊ិនធឺណិត ការជួញដូរមនុស្ស និងការរំលោភបំពានពលកម្មនៅតែបន្តជាបញ្ហាធ្ងន់ធ្ងរនៅក្នុងតំបន់អាស៊ីអាគ្នេយ៍។ ដូចកាលពីខែមុន



អាជ្ញាធរហ្វីលីពីនបានធ្វើការវាយឆ្នក់ដ៏ធំមួយ ដោយបានជួយសង្គ្រោះកម្មករជាង ២,៧០០នាក់ មកពីប្រទេសផ្សេងៗ ដែលត្រូវបានបោកបញ្ឆោតឱ្យធ្វើការសម្រាប់គេហទំព័រហ្គេមអនឡាញក្លែងក្លាយ និងក្រុមឧក្រិដ្ឋកម្មតាមអ៊ីនធឺណិតផ្សេងទៀត។

មេដឹកនាំនៃសមាគមប្រជាជាតិអាស៊ីអាគ្នេយ៍ (អាស៊ាន) បានជួបប្រជុំគ្នានៅ Labuan Bajo របស់ឥណ្ឌូនេស៊ីកាលពីខែឧសភា ហើយបានឯកភាពបង្កើនកិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុងការគ្រប់គ្រងព្រំដែន ការស៊ើបអង្កេត ការអនុវត្តច្បាប់ ការកាត់ទោស និងការធ្វើមាតុភូមិនិវត្តន៍ជនរងគ្រោះ។ មេដឹកនាំក៏បានសង្កត់ធ្ងន់ផងដែរអំពីសារៈសំខាន់ នៃការធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវកិច្ចខិតខំប្រឹងប្រែងបង្ការជាតិ រួមទាំងយុទ្ធនាការយល់ដឹង និងការរីកចម្រើនផ្នែកបច្ចេកវិទ្យា។

ដូចដែលលោក Hengki Haryadi នាយនគរបាលទីក្រុងហ្សាកាតាទទួលបន្ទុកឧក្រិដ្ឋកម្មទូទៅបានចង្អុលបង្ហាញថា “ជនរងគ្រោះភាគច្រើនបានបាត់បង់ការងាររបស់ពួកគេក្នុងអំឡុងពេលជំងឺរាតត្បាតហើយពួកគេបានព្រមព្រៀងលក់សិរាង្គរបស់ពួកគេដោយសារតែពួកគេត្រូវការប្រាក់” ។ សេចក្តីថ្លែងការណ៍សោកនាជកម្មនេះបង្ហាញពីភាពអស់សង្ឃឹម និងភាពងាយរងគ្រោះខ្លាំង ដែលបុគ្គលបានជួបប្រទះចំពេលមានវិបត្តិសេដ្ឋកិច្ចដែលបណ្តាលមកពីជំងឺរាតត្បាត។ វាបង្កើនការព្រួយបារម្ភអំពីផលប៉ះពាល់សេដ្ឋកិច្ចសង្គមនៃវិបត្តិ និងរយៈពេលដែលមនុស្សមានឆន្ទៈចង់ធ្វើដូច្នោះដើម្បីរួចផុតពីបញ្ហាផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ។ ករណីបែបនេះទាមទារឱ្យមានការបង្កើននូវការគាំទ្រ និងធនធានដើម្បីជួយដល់អ្នកដែលរងផលប៉ះពាល់ដោយភាពអត់ការងារធ្វើ និងភាពក្រីក្រ និងការពារពួកគេពីការធ្លាក់ចូលទៅក្នុងកណ្តាប់ដៃនៃក្រុមជួញដូរមនុស្ស។ *ប្រភព AP*

**ក្មេងស្រីចិនម្នាក់ សិក្សានៅជប៉ុន ចាញ់បោកក្រុមឧក្រិដ្ឋជន ឱ្យមកកម្ពុជា បន្ទាប់ធ្វើដូចគេ ចាប់ជំរិត ហើយទារប្រាក់ពីគ្រួសារ ១,៤លានដុល្លារអាមេរិក**

[https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1776808.html?utm\\_source=telegram&utm\\_medium=click&utm\\_campaign=channeltelgram](https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1776808.html?utm_source=telegram&utm_medium=click&utm_campaign=channeltelgram) ២៦ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ ២០២៣ ម៉ោង ២០:៤៨

រាជធានីភ្នំពេញ ៖ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា បានជួយសង្គ្រោះក្មេងស្រីជនជាតិចិនម្នាក់ រស់នៅប្រទេសជប៉ុន ដែលបានចាញ់បោកក្រុមឧក្រិដ្ឋជនក្លែងបន្លំជានគរបាលនៃប្រទេសចិន ហើយបានណែនាំក្មេងស្រីរងគ្រោះឱ្យមកប្រទេសកម្ពុជា ដើម្បីបត់រូប និងធ្វើវីដេអូសម្តែងថា រងគ្រោះដោយអំពើបង្ខំ និងចាប់ជំរិតនៅកម្ពុជា ដោយក្រុមឧក្រិដ្ឋជនបានជម្រិតទារប្រាក់ពីក្រុមគ្រួសារក្មេងស្រីរងគ្រោះចំនួន២០០លានយ៉េន ប្រមាណ ១,៤លានដុល្លារអាមេរិក ។



លោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រី គឺ វណ្ណារ៉ា សមាជិកក្រុមការងារឆ្នើយតបរប័ស នៃអគ្គស្នងការដ្ឋាននគរបាលជាតិ បានថ្លែងនៅក្នុងសន្និសីទកាសែត កាលពីរសៀលថ្ងៃទី២៦ ខែកក្កដានេះថា កាលពីថ្ងៃទី១៩ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ នគរបាលជាតិកម្ពុជា បានទទួលព័ត៌មានតាមរយៈគេហទំព័រហ្វេសប៊ុករបស់សម្តេចក្រឡាហោម ស ខេង ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងមហាផ្ទៃ មានស្ត្រីម្នាក់ឈ្មោះ YI ជាជនជាតិចិន រស់នៅប្រទេសជប៉ុន បានស្នើសុំសមត្ថកិច្ចកម្ពុជា ឲ្យជួយអន្តរាគមន៍ស្វែងរក និងសង្រ្គោះកូនស្រីរបស់គាត់ឈ្មោះ LAN អាយុ១៩ឆ្នាំ ជានិស្សិត នៃសាកលវិទ្យាល័យក្នុងប្រទេសជប៉ុន ថា កំពុងត្រូវបានរងការចាប់ជំរិតនៅកម្ពុជា ។

ការប្តឹងស្នើសុំកិច្ចអន្តរាគមន៍ស្វែងរក និងសង្រ្គោះនេះ គឺធ្វើឡើងបន្ទាប់ពីស្ត្រីជាម្តាយបានបាត់ទំនាក់ទំនងជាមួយកូនស្រីរបស់គាត់កាលពីថ្ងៃទី១៥ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ ហើយបន្ទាប់មកនៅថ្ងៃទី១៧ ខែឆ្នាំដដែល មានជនមិនស្គាល់អត្តសញ្ញាណ បានទូរសព្ទប្រាប់ថា កូនស្រីគាត់កំពុងស្ថិតក្នុងដៃរបស់ពួកគេនៅប្រទេសកម្ពុជា អមជាមួយរូបថត និងវីដេអូ ហើយបានជំរិតទារប្រាក់២០០លានយ៉េន បន្ទាប់មកមានការចរចាតម្លៃត្រឹម៣០លានយ៉េន (ប្រមាណ ២១ម៉ឺនដុល្លារ) ។

ក្រោយទទួលបានប្តឹងរបស់ស្ត្រីខាងលើ កម្លាំងសមត្ថកិច្ច នៃអគ្គស្នងការដ្ឋាននគរបាលជាតិ និងអគ្គនាយកដ្ឋានអន្តោប្រវេសន៍ បានសហការគ្នាស្រាវជ្រាវ ហើយជាលទ្ធផល ក្នុងថ្ងៃទី១៩ ខែឆ្នាំដដែល យើងបានស្វែងរកឃើញក្មេងស្រី នៅទីតាំងសណ្ឋាគារមួយកន្លែង ដោយស្នាក់នៅម្នាក់ឯង និងពុំមានស្ថានភាពរងគ្រោះ នៃអំពើចាប់ជំរិតអ្វីឡើយ ។ លោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រី គឺ វណ្ណារ៉ា បន្តថា តាមការសាកសួរដោយសមត្ថកិច្ច ក្មេងស្រីនេះបានឲ្យដឹងថា កាលពីថ្ងៃទី០៥ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ មានជនមិនស្គាល់អត្តសញ្ញាណ បានចូលប្រាប់ថា គេជាសមត្ថកិច្ចនគរបាល នៃប្រទេសចិន កំពុងស៊ើបអង្កេតបទល្មើសលើនាង ព្រោះសមត្ថកិច្ចចាប់បានជនល្មើសម្នាក់ ពាក់ព័ន្ធបទល្មើសចបោកប្រាក់ ហើយប្រាក់ដែលចបោកនោះ ត្រូវបានដាក់នៅក្នុងគណនីរបស់ក្មេងស្រីរូបនេះ។ នាងត្រូវបានគេគំរាមឲ្យរក្សាការសម្ងាត់ ដោយមិនត្រូវប្រាប់នរណាម្នាក់ឡើយ និងត្រូវសហការធ្វើតាមការណែនាំនានា បើពុំនោះទេ នឹងត្រូវចាប់ខ្លួន ហើយមានបញ្ហាដល់គ្រួសារទាំងមូលតែម្តង ។

ក្មេងស្រីនេះត្រូវបានជនល្មើស ណែនាំឲ្យធ្វើតាមមួយចំនួនរួមមាន ផ្តល់គណនីបណ្តាញទំនាក់ទំនង LINE ដែលប្រើក្នុងការទំនាក់ទំនងជាមួយម្តាយឲ្យទៅពួកគេ ហើយគណនីនេះក្រោយមកត្រូវបានជនល្មើសប្រើបញ្ជូនរូបថត វីដេអូ និងជំរិតទារប្រាក់ពីស្ត្រីជាម្តាយ។ រាល់ទំនាក់ទំនងជាមួយពួកគេ ត្រូវធ្វើតាមប្រព័ន្ធ YiChat (បណ្តាញទំនាក់ទំនងគ្មានការគ្រប់គ្រងច្បាស់លាស់) ហើយត្រូវលុបសារទាក់ទងចោលរៀងរាល់ថ្ងៃ។ ឲ្យធ្វើការវេរប្រាក់ទាំងអស់ ក្នុងគណនីចេញទៅឲ្យពួកគេ ដោយអះអាងថា ដើម្បីពិនិត្យភាពត្រឹមត្រូវ ហើយក្មេងស្រីរូបនេះបានវេរប្រាក់អស់ចំនួន ៧៥ម៉ឺនយ៉េន

ន ប្រមាណជា ៥ពាន់ដុល្លារ ។ តម្រូវឲ្យនាងរកលុយបន្ថែម ៥លានយ៉ែន ប្រមាណ ៣ម៉ឺន ៥ពាន់ ដុល្លារ ដើម្បីដាក់ក្នុងគណនីហើយផ្ទេរទៅឲ្យពួកគេ ដើម្បីផ្ទៀងផ្ទាត់ភាពស្អាតស្អំ និងបញ្ចប់បញ្ហា។ ដោយសារមិនអាចរកប្រាក់តាមកំណត់បាន ជនល្មើសបានណែនាំឲ្យនាងធ្វើដំណើរមកកម្ពុជា ដោយរកកន្លែងស្នាក់នៅ ទិញថ្នាំលាបក្រចក ពណ៌ក្រហម កន្ត្រៃ ស្កុតរុំ រួចគូសធ្វើស្លាកស្នាមរងរបួស បន្ទាប់មករៀបចំថតវីដេអូ ដោយខ្លួនឯង សម្តែងជាសកម្មភាពរងការបង្ខំចាប់ជំរិត ហើយបញ្ជូនវី ដេអូទាំងនោះ ឲ្យទៅពួកគេ ដែលជាជនល្មើស។

តាមរយៈលទ្ធផលស្រាវជ្រាវ និងស្វែងរកក្នុងស្រីក្នុងករណីនេះ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាសម្រេចបាន ដោយជោគជ័យ និងបានប្រគល់ក្មេងស្រីរងគ្រោះជូនឲ្យទៅម្តាយ និងក្រុមគ្រួសារវិញដោយសុវត្ថិ ភាព។ លោកឧត្តមសេនីយ៍ត្រី គី វណ្ណារ៉ា បានបញ្ជាក់ថា សមត្ថកិច្ចកម្ពុជាមានសមត្ថភាពគ្រប់គ្រាន់ ក្នុងការស្រាវជ្រាវបង្ក្រាបបទល្មើស ដោយមិនបណ្តែតបណ្តោយឲ្យមានការធ្វើសកម្មភាពតាមតែ អំពើចិត្តក្នុងប្រទេសកម្ពុជានោះឡើយ ហើយសុំឲ្យបញ្ឈប់ និងលះបង់គំនិត ក្នុងការប្រើប្រាស់ ប្រទេសកម្ពុជា ពាក់ព័ន្ធនឹងបទល្មើសរបស់ពួកអ្នក។ ទន្ទឹមនេះ សមត្ថកិច្ចកម្ពុជា ក៏កំពុងសហការ ជាមួយភាគីបរទេស ដើម្បីស៊ើបអង្កេតបន្តរកជនល្មើស ដែលនៅពីក្រោយករណីនេះផងដែរ ។

បច្ចុប្បន្ន សមត្ថកិច្ចបានប្រគល់នាងទៅគ្រួសារវិញ ហើយក៏បានចាកចេញពីប្រទេសកម្ពុជា នៅល្ងាចថ្ងៃទី២៦ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣នេះ ។

**តំណាងអយ្យការមើកការស៊ើបអង្កេតរកដីកនាំ និងថតរឿងមិនសមរម្យ ក្រោយនារី៤នាក់ផ្តិច**

[https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1777242.html?utm\\_source=telegram&utm\\_medium=c lick&utm\\_campaign=channeltelegram](https://kohsantepheapdaily.com.kh/article/1777242.html?utm_source=telegram&utm_medium=c lick&utm_campaign=channeltelegram) ភ្នំពេញ២៧ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ ២០២៣ ម៉ោង ១៧:១០

រាជធានីភ្នំពេញ ៖ នារសៀលថ្ងៃទី២៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣នេះ កម្លាំងសមត្ថកិច្ចនាយកដ្ឋាន ប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនិតិជន នៃអគ្គស្នងការនគរបាលជាតិ បានបញ្ជូនជន សង្ស័យចំនួន២នាក់ ក្នុងនោះម្នាក់ជាអ្នកដឹកនាំ និងថតរឿងអប់រំបែបសិ.ចស៊ីអា.សអាភា.ស បញ្ជូន ទៅកាន់សាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ ជាការប្រគល់ជូនទៅស្ថាប័នអយ្យការ ដើម្បីធ្វើការសាកសួរជុំ វិញការថត និងឡាយ ព្រមទាំងផលិតវីដេអូរឿងអប់រំបែបរោ.លរា.ល ហើយចែកចាយផ្សព្វផ្សាយ តាមបណ្តាញសង្គម។

ជនសង្ស័យទាំង២នាក់ខាងលើនេះ ម្នាក់មានឈ្មោះ សេក ដារ៉ត ហៅ ខេនឌី ភេទប្រុស អាយុ ២៥ឆ្នាំ មានទីលំនៅបុរីឡាយគង់ ផ្ទះលេខ០៣៥បេ ផ្លូវលេខ០៣ ស្ថិតក្នុងភូមិគល់ សង្កាត់កន្ទោក ខណ្ឌកំបូល រាជធានីភ្នំពេញ និងម្នាក់ទៀតឈ្មោះ ឈួន សុខលីម ហៅ សុខ លីមរក្សា ភេទប្រុស

អាយុ៣៦ឆ្នាំ មានទីលំនៅជាមួយគ្នា។ តាមដីកាបញ្ជាឱ្យចូលខ្លួនរបស់ឯកឧត្តមព្រះរាជអាជ្ញាអមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ បានបញ្ជាក់ឱ្យដឹងថា ឲ្យជនសង្ស័យទាំង២នាក់ចូលបង្ហាញខ្លួននៅការិយាល័យប្រឆាំងអំពើហិង្សាក្នុងគ្រួសារ និងរំលោភផ្លូវភេទនៃក្រសួងមហាផ្ទៃ ឲ្យបានមុនថ្ងៃទី៩ខែសីហា ឆ្នាំ២០២៣ នៅរាល់ម៉ោងធ្វើការ ដើម្បីសាកសួរលើបណ្តឹងព្រហ្មទណ្ឌពីបទ «បំពានបំពានផ្លូវភេទ ផលិត និងចែកចាយរូបភាពអាសអាភាស» តាមពាក្យបណ្តឹងរបស់នារីៗចំនួន៤នាក់ ។

សូមជម្រាបផងដែរថា នៅថ្ងៃទី២៦ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣កន្លងទៅ ម្ចាស់ហ្វេសប៊ុកផេក «ឡាយហ្វាយ (Life Film)» លោក ឈួន សុខលីម (ហោ) សុខលីម រក្សា ដែលជាអ្នកដឹកនាំថតរឿងអប់រំបែបរោលរាល អាសអាភាស រួមទាំងលោក សេក ដារីត្ន (ហោ) ខេនឌី បានចូលទៅកាន់នាយកដ្ឋានប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន នៃអគ្គស្នងការនគរបាលជាតិ តាមដីកាបញ្ជាឱ្យចូលខ្លួនរបស់ឯកឧត្តម ប្រឹង ខៀ ព្រះរាជអាជ្ញាអមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ។ ហើយម្ចាស់ហ្វេសប៊ុកផេក «ឡាយហ្វាយ (Life Film)» លោក ឈួន សុខលីម (ហោ) សុខលីម រក្សា ដែលជាអ្នកដឹកនាំថតរឿង រួមទាំងលោក សេក ដារីត្ន (ហោ) ខេនឌី និងបក្សពួកបានថតឡាយ និងផលិតវីដេអូរឿងអប់រំបែបរោលរាលចែកចាយតាមបណ្តាញសង្គម ដើម្បីយកភាពល្បីល្បាញ និងរកប្រាក់ចំណូលពីបណ្តាញសង្គម។ ចំណែកនារីៗជាតួសម្តែងមិនបានពេញចិត្តទៅនឹងការផលិតវីដេអូនេះ ទើបស្នើសុំឱ្យលោក ឈួន សុខលីម (ហោ) សុខលីម រក្សា ដែលជាអ្នកដឹកនាំថតរឿង និងជាម្ចាស់ផេក «ឡាយហ្វាយ Life Film» សុំមិនឱ្យចេញឈុតឆាករឿងរោលរាលបែបនេះនៅលើបណ្តាញសង្គម ព្រោះប៉ះពាល់ដល់កិត្តិយស និងសេចក្តីថ្លៃថ្នូរក្នុងគ្រួសារ និងសង្គមជាតិផងដែរ។

ផ្ទុយទៅវិញ អ្នកដឹកនាំថតរឿង លោក ឈួន សុខលីម មិនព្រមតាមការស្នើសុំរបស់នារីៗជាតួសម្តែងនោះឡើយ គឺកាន់តែបង្កើនចែកចាយ និងផ្សព្វផ្សាយនៅលើបណ្តាញសង្គមថែមទៀតផងរហូតឈានទៅដល់ការប្តឹងផ្តល់ពីសំណាក់នារីៗជាតួសម្តែងទាំង៤នាក់នោះ។ អង្គហេតុដូចបានរៀបរាប់ខាងលើ ទើបតំណាងអយ្យការអមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ អនុញ្ញាតឱ្យសមត្ថកិច្ចយាត់ខ្លួនជនសង្ស័យ និងបញ្ជូនទៅសាកសួរ ដើម្បីធ្វើការចោទប្រកាន់ជាផ្លូវការ។

# ថ្ងៃទី៣១ ខែ កក្កដា ឆ្នាំ២០២៣

## ករណីជួញដូរមនុស្សក្រលៀន៖ អាជ្ញាធរឥណ្ឌូនេស៊ីថាមានការបញ្ជូនមនុស្សមកចុះកាត់លក់ ក្រលៀននៅមន្ទីរពេទ្យព្រះកេតុមាលា

<https://www.rfi.fr/km//20230728-?ref=tgi> ចុះផ្សាយនៅថ្ងៃ៖ 28/07/2023 - 08:06

ព័ត៌មានពីការជួញដូរសរីរាង្គមនុស្សមកប្រទេសកម្ពុជា បានកកើតជាថ្មីម្តងទៀត នៅក្រោយពេលដែលអាជ្ញាធរឥណ្ឌូនេស៊ីបានឃាត់ខ្លួន និងសាកសួរព័ត៌មានពីជនសង្ស័យជាង១០នាក់។ ព័ត៌មានចុងក្រោយនោះ គឺអាជ្ញាធរឥណ្ឌូនេស៊ីថា មានការបញ្ជូនមនុស្សពីឥណ្ឌូនេស៊ីចូលមកកម្ពុជា ដើម្បីវះកាត់លក់ក្រលៀន នៅឯមន្ទីរពេទ្យព្រះកេតុមាលា។

ផ្អែកតាមការចុះផ្សាយរបស់សារព័ត៌មាន AP គឺ ជនសង្ស័យទី១០ បានសារភាពប្រាប់ប៉ូលីសឥណ្ឌូនេស៊ី ថា មានការបញ្ជូនមនុស្សពីឥណ្ឌូនេស៊ីមកមន្ទីរពេទ្យព្រះកេតុមាលា ក្រុងភ្នំពេញ ដើម្បីវះកាត់ប្តូរក្រលៀន។ ប្រភពជាមន្ត្រីសមត្ថកិច្ច លោក Krishna Murti ប្រធាននាយកដ្ឋានទំនាក់ទំនងអន្តរជាតិនៃអគ្គស្នងការនគរបាលជាតិឥណ្ឌូនេស៊ី បានឲ្យដឹងថា មានប្រតិបត្តិការជួញដូរក្រលៀនកំពុងធ្វើឡើងនៅឯមន្ទីរពេទ្យព្រះកេតុមាលា ដែលគ្រប់គ្រងដោយរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា។ តាមលោក Krishna Murti គឺអាជ្ញាធរឥណ្ឌូនេស៊ីកំពុងទាក់ទង សុំការសហការជិតស្និទ្ធលើបញ្ហានេះជាមួយនឹងអាជ្ញាធរកម្ពុជា។

អាជ្ញាធរឥណ្ឌូនេស៊ី កាលពីថ្ងៃទី២០កក្កដា បានចាប់ខ្លួនមនុស្ស ១២នាក់ រួមទាំងប៉ូលីសម្នាក់ និងមន្ត្រីអន្តោប្រវេសន៍ម្នាក់ ដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទជួញដូរមនុស្ស ១២២នាក់ មកកម្ពុជា ដើម្បីលក់ក្រលៀន។ ប្រភពដែលជាប្រធានផ្នែកស៊ើបអង្កេតឧក្រិដ្ឋកម្មនៅទីក្រុង Jakarta លោក Hengki Haryadi បានអះអាងថា មនុស្សទាំង១២នាក់ ត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទជ្រើសរើសមនុស្សមកពីទូទាំងប្រទេសឥណ្ឌូនេស៊ី តាមរយៈប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម ហើយបញ្ជូនពួកគេមកប្រទេសកម្ពុជាដើម្បីវះកាត់ប្តូរក្រលៀន។ បើតាមប្រភពដដែល គឺជនរងគ្រោះទាំង១២២រូប បានយល់ព្រមលក់សរីរាង្គរបស់ពួកគេដោយសារតែត្រូវការប្រាក់ ខណៈភាគច្រើនជាអ្នកបាត់បង់ការងារក្នុងអំឡុងពេលវិបត្តិកូវីដ១៩។

យ៉ាងណាមិញ ទាក់ទងនឹងព័ត៌មានពីការជួញដូរក្រលៀនពីឥណ្ឌូនេស៊ី មកកម្ពុជា គឺអាជ្ញាធរកម្ពុជាថាមិនបានដឹងពីព័ត៌មាននេះឡើយ។ ទោះយ៉ាងនេះក្តី លោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង អនុប្រធានអចិន្ត្រៃយ៍នៃគណៈកម្មាធិការជាតិប្រយុទ្ធប្រឆាំងអំពើជួញដូរមនុស្ស មិនបដិសេធថា បញ្ហាជួញដូរសរីរាង្គ ឬការលក់ក្រលៀន ចូលមកទឹកដីកម្ពុជា ថាជាការពិតឬយ៉ាងនោះទេ តែសុំឲ្យមានការសហការផ្តល់ព័ត៌មានពីខាងភាគីឥណ្ឌូនេស៊ី។ បើតាមលោកស្រី ជូ ប៊ុនអេង ប្រសិនបើករណីនេះពិតជាកើត

មានមែន គឺអាជ្ញាធររវាងប្រទេសទាំងពីរគួរសហការស៊ើបអង្កេត ជាជាងការលើកឡើងក្នុងន័យចោទប្រកាន់មកលើកម្ពុជា។

**មន្ត្រីអន្តោប្រវេសន៍កោះបាលីពន្យល់ត្រូវបានចាប់ខ្លួនពាក់ព័ន្ធករណីជួញដូរសរីរាង្គនៅកម្ពុជា**

<https://www.khmertimeskh.com/501333598/-/2/?p=1333598> Khmer Times July 30, 2023

កាលពីថ្ងៃទី២៩ ខែ កក្កដា នគរបាលឥណ្ឌូណេស៊ីបាននិយាយថា មន្ត្រីអន្តោប្រវេសន៍កោះបាលីចំនួន៣ នាក់ត្រូវបានចាប់ខ្លួនពីបទផ្សំគំនិតជាមួយក្រុមជួញដូរសរីរាង្គខុសច្បាប់ដោយបានបញ្ជូនជនរងគ្រោះរាប់សិបនាក់មកប្រទេសកម្ពុជាដើម្បីលក់ក្រលៀនរបស់ពួកគេ។ ចំណាត់ការនេះត្រូវបានធ្វើឡើងនៅពេលដែលអាជ្ញាធរបានបង្ក្រាបក្រុមជួញដូរសរីរាង្គខុសច្បាប់ ដោយចាប់ខ្លួនសមាជិកចំនួន១២ នាក់កាលពីសប្តាហ៍មុន រួមទាំងមន្ត្រីនគរបាល និងមន្ត្រីអន្តោប្រវេសន៍ម្នាក់ដែលត្រូវបានគេកំណត់ថាជា AH ដែលត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទរត់ពន្ធជនរងគ្រោះចំនួន១២២ នាក់ទៅបរទេស។ មន្ត្រីអន្តោប្រវេសន៍កោះបាលីទាំងបីនាក់នេះ ត្រូវបានចោទប្រកាន់ថាបានធ្វើការជាមួយ AH ដោយបានទទួលសំណូកដើម្បីអោយក្រុមជួញដូរយកជនរងគ្រោះច្រើនកាត់ការត្រួតពិនិត្យអន្តោប្រវេសន៍យ៉ាងងាយស្រួលមកកាន់ប្រទេសកម្ពុជាដើម្បីធ្វើការវះកាត់គ្រលៀន។

លោក Hengki Haryadi នាយកនគរបាលក្រុងហ្សាកាតាទទួលបន្ទុកឧក្រិដ្ឋកម្មទូទៅបានប្រាប់ AFP ថា៖ «(ពួកគេ) នឹងត្រូវបាននាំទៅក្រុងហ្សាកាតានៅរសៀលថ្ងៃនេះ ហើយនឹងស្ថិតក្រោមការឃុំឃាំងរបស់នគរបាលក្រុងហ្សាកាតា។ លោកបានបន្តថា យ៉ាងហោចណាស់ជនរងគ្រោះចំនួន១៨ នាក់បានចាកចេញពីកោះបាលីមកប្រទេសកម្ពុជាចន្លោះខែមីនាដល់ខែមិថុនា។ អាជ្ញាធរជឿជាក់ថាមានជនរងគ្រោះច្រើនជាងនេះ ហើយក៏កំពុងស្វែងរកពួកគេផងដែរ។ សមាជិកមួយចំនួននៃក្រុមជួញដូរនេះគឺជាជនរងគ្រោះដែលធ្លាប់ផ្តល់គ្រលៀន ដែលបានក្លាយជាអ្នកជ្រើសរើសជនរងគ្រោះផ្សេងទៀតដោយប្រើបណ្តាញសង្គម Facebook និង WhatsApp ដើម្បីទាក់ទាញ និងជួញដូរជនរងគ្រោះ។

លោក Haryadi បានប្រាប់អ្នកយកព័ត៌មានកាលពីសប្តាហ៍មុនថា ក្រុមជួញដូរសរីរាង្គនេះបានធ្វើសកម្មភាពតាំងពីឆ្នាំ២០១៩ ដោយរកចំណូលបាន ១.៥៨ លានដុល្លារអាមេរិក។ ក្រុមជួញដូរទទួលបានប្រាក់ ២០០ លានរូពីសម្រាប់ក្រលៀននីមួយៗ ដោយផ្តល់សំណូកចំនួន៦៥ លានរូពី ហើយប្រគល់ប្រាក់ដែលនៅសល់ទៅឱ្យជនរងគ្រោះ។ ការជួញដូរសរីរាង្គគឺខុសច្បាប់នៅក្នុងប្រទេសឥណ្ឌូណេស៊ី ហើយសមាជិកក្រុមជួញដូរទាំង១០នាក់ ដែលត្រូវបានចាប់ខ្លួនកាលពីសប្តាហ៍មុនប្រឈមមុខនឹងការជាប់ពន្ធនាគារ១៥ ឆ្នាំ និងពិន័យជាប្រាក់ចំនួន៦០០ លានរូពី ប្រសិនបើត្រូវបាន



រកឃើញថាមានពិរុទ្ធពីបទរំលោភលើច្បាប់រដ្ឋប្បវេណីសុរុបស្សរបស់ប្រទេស។ មន្ត្រីនគរបាលរូបនេះត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទរារាំងការស៊ើបអង្កេត និងទទួលសំណូកដើម្បីជួយជនជាប់ចោទលាក់ខ្លួននិងបំលាស់ទីលំនៅ។ គាត់ប្រឈមនឹងការជាប់គុកប្រាំឆ្នាំ ប្រសិនបើរកឃើញថាមានកំហុស។ មន្ត្រីអន្តោប្រវេសន៍ AH ត្រូវបានចោទប្រកាន់ពីបទបំពានអំណាច និងប្រឈមមុខនឹងការជាប់ពន្ធនាគាររហូតដល់២០ឆ្នាំ។

មានជនជាតិស្រីក្រមួយចំនួន ត្រូវបានចាប់ខ្លួនពីបទលក់គ្រឿងរបស់ពួកគេតាមអ៊ិនធឺណិតក្នុងតម្លៃត្រឹមតែ៥០ លានរូបិយភ័ណ្ណកម្ពុជា។ ដែលបង្កឱ្យមានការជួញដូរដ៏គ្រោះថ្នាក់ និងខុសច្បាប់នៃសរីរាង្គរបស់មនុស្ស។ ដោយសារភាពក្រីក្រ ពួកគេត្រូវបង្ខំខ្លួនលក់គ្រឿងរបស់ខ្លួនដើម្បីសងបំណុលគ្រួសារ។ Haryadi បាននិយាយថាជនរងគ្រោះជាច្រើនក្នុងចំណោមជនរងគ្រោះទាំង១២២ នាក់បានបាត់បង់ការងាររបស់ពួកគេក្នុងអំឡុងពេលជំងឺរាតត្បាតកូវីដ-១៩ ហើយត្រូវបានគេកេងប្រវ័ញ្ចដោយសារតែស្ថានភាពគ្រួសារធ្លាក់ដុនជាប្រាកដ។ AFP

**គុណការសម្រេចឃុំខ្លួនមន្ត្រីរាជការ ដែលម្នាក់ជាអ្នកដឹកនាំចតឡើង អប់រំ បែប សុចរិតស៊ី អោសអោស និងម្នាក់ទៀតជាអ្នកថត នៅពន្ធនាគារជាបណ្តោះអាសន្ន**

<http://nokorwatnews.com/archives/1026137> 30/07/2023

ភ្នំពេញ ៖ នាល្ងាចថ្ងៃទី២៩ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ លោកស្រី សាយ ស្រីលីក្ខណ៍ ចៅក្រមស៊ើបសួរសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ សម្រេចឃុំខ្លួន ជនត្រូវចោទ២នាក់ ដាក់ពន្ធនាគារជាបណ្តោះអាសន្ន ពីបទ ផលិតរក្សាទុក និងចែកចាយ រូបភាពវីដេអូអាសអាភាសលើបណ្តាញសង្គម និងប្រទូសកេរខ្មាស។

សូមបញ្ជាក់ថា នារសៀលថ្ងៃទី២៧ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ នេះកម្លាំងសមត្ថកិច្ចនាយកដ្ឋានប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន នៃអគ្គស្នងការនគរបាលជាតិ បានបញ្ជូនជនសង្ស័យ២ នាក់ ដែលម្នាក់ជាអ្នកដឹកនាំ និងចតឡើង អប់រំបែប សុចរិត សុចរិតស៊ី អាសអាភាស ទៅកាន់សាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ ជាការប្រគល់ជូនទៅស្ថាប័នអយ្យការដើម្បីធ្វើការសាកសួរ ជុំវិញការថត និងឡាយ និងផលិតវីដេអូ រឿងអប់រំបែបរោលរាល ចែកចាយ ផ្សព្វផ្សាយតាមបណ្តាញសង្គម ។ ជនត្រូវចោទម្នាក់ឈ្មោះ សេក ជារត្ន ហៅ ខេនឌី ភេទប្រុស អាយុ២៥ ឆ្នាំ មានទីលំនៅ បុរីឡាយគង់ ផ្ទះលេខ០៣៥បេ ផ្ទះលេខ០៣ ភូមិគល់ សង្កាត់កន្ទោក ខណ្ឌកំបូល រាជធានីភ្នំពេញ និងម្នាក់ឈ្មោះ ឈួន សុខលីម ហៅ សុខ លីមរក្សា ភេទប្រុស អាយុ៣៦ ឆ្នាំ មានទីលំនៅជាមួយគ្នា ។

តាមដីកាបញ្ជាឱ្យចូលខ្លួនរបស់ឯកឧត្តមព្រះរាជអាជ្ញាអមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ បានបញ្ជាក់ថា ឲ្យជនសង្ស័យទាំង២នាក់ចូលបង្ហាញខ្លួននៅ ការិយាល័យប្រឆាំងអំពើហិង្សាក្នុងគ្រួសារ និងរំលោភផ្លូវភេទនៃក្រសួងមហាផ្ទៃ ឲ្យបានមុនថ្ងៃទី៩ ខែសីហាឆ្នាំ២០២៣ នៅរាល់ម៉ោងធ្វើការ ដើម្បីសាកសួរលើបណ្តឹងព្រហ្មទណ្ឌ ពីបទបំពានបំពានផ្លូវភេទ ផលិតនិងចែកចាយរូបភាព អាសអាភាស តាមពាក្យបណ្តឹងរបស់ឈ្មោះ ឈួន សេងលាប ភេទស្រី អាយុ២៥ឆ្នាំ ឈ្មោះ សិ លី ហុង ភេទស្រី អាយុ១៧ ឆ្នាំ ឈ្មោះ ផែន គឹមហឿង ភេទស្រី អាយុ១៧ ឆ្នាំ និងឈ្មោះ ផែន គឹមហៃ ភេទស្រី អាយុ១២ ឆ្នាំ ។

សូមជម្រាបថា ៖ នៅថ្ងៃទី២៦ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ ម្ចាស់ហ្វេសប៊ុកផេក ឡាយ ហ្វាម (Life Film) លោក ឈួន សុខលីម (ហោ) សុខលីម រក្សា ដែលជាអ្នកដឹកនាំថតរឿង អប់រំ បែបរោល រាល អាសអាភាស រួមទាំងលោក សេក ដារីត្ន (ហោ) ខេនឌី បានចូលទៅកាន់នាយកដ្ឋានប្រឆាំងការជួញដូរមនុស្ស និងការពារអនីតិជន នៃអគ្គស្នងការនគរបាលជាតិ តាមដីកាបញ្ជាឱ្យចូលខ្លួនរបស់ឯកឧត្តម ប្រឹង ខ្មៅ ព្រះរាជអាជ្ញា អមសាលាដំបូងរាជធានីភ្នំពេញ ។

ម្ចាស់ហ្វេសប៊ុកផេក ឡាយហ្វាម (Life Film) លោក ឈួន សុខលីម (ហោ) សុខលីម រក្សា ដែលជាអ្នកដឹកនាំថតរឿង អប់រំ បែបរោលរាល អាសអាភាស រួមទាំងលោក សេក ដារីត្ន (ហោ) ខេនឌី និងបក្ខពួកបានថតឡាយនិងផលិតវីដេអូ រឿងអប់រំបែបរោលរាល ចែកចាយតាមបណ្តាញ ផ្សព្វផ្សាយសង្គម ដើម្បីយកភាពល្បីល្បាញ និងរកប្រាក់ចំណូលពីបណ្តាញសង្គម ។

នារីជាតួសម្តែងមិនបានពេញចិត្តទៅនឹងការផលិតវីដេអូ អាសអាភាស ទើបស្នើសុំឱ្យលោក ឈួន សុខលីម (ហោ) សុខលីម រក្សា ដែលជាអ្នកដឹកនាំថតរឿង និងជាម្ចាស់ផេក ឡាយ ហ្វាម Life Film សុំមិនឱ្យចេញឈុតទាក់រឿង រោលរាលបែបនេះនៅលើបណ្តាញសង្គម ព្រោះប៉ះពាល់ដល់ កិត្តិយស និងសេចក្តីថ្លៃថ្នូរក្នុងគ្រួសារ និងសង្គមជាតិ ។

ផ្ទុយទៅវិញអ្នកដឹកនាំថតរឿង លោក ឈួន សុខលីម មិនព្រមតាមការស្នើសុំរបស់នារីតួសម្តែងនោះ គឺកាន់តែបង្ហោរចែកចាយ និងផ្សព្វផ្សាយលើបណ្តាញសង្គមថែមទៀតផង រហូតឈាន ទៅដល់ការប្តឹងផ្តល់ ពីសំណាក់នារីតួសម្តែងទាំង២ នាក់នោះ ។

បច្ចុប្បន្ន ជនត្រូវចោទទាំងពីរនាក់ត្រូវបានកម្លាំងសមត្ថកិច្ចបញ្ជូនទៅឃុំខ្លួននៅពន្ធនាគារ (ម១)ជាបណ្តោះអាសន្ន។

**អភិបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ**

**ជំរុញឱ្យគណៈបញ្ជាការឯកភាព រដ្ឋបាលក្រុង ស្រុក បន្តពង្រឹងការ  
អនុវត្តគោលនយោបាយ ភូមិ ឃុំ សង្កាត់ មានសុវត្ថិភាពឱ្យបានល្អប្រសើរថែមទៀត**

<https://www.information.gov.kh/articles/110153> AKP បន្ទាយមានជ័យ ថ្ងៃទី២៨ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣

អភិបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យ ឯកឧត្តម អ៊ុំ រាត្រី ប្រធានគណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋ បាល ខេត្តបានជំរុញឱ្យអាជ្ញាធរ ក្រុង ស្រុក និងកងកម្លាំងសមត្ថកិច្ច ពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ត្រូវ បន្តរួមគ្នាបង្កើតបទល្មើសនានា និងពង្រឹងការអនុវត្តគោលនយោបាយ ភូមិ ឃុំសង្កាត់ មានសុវត្ថិភាពឱ្យបានល្អ ប្រសើរថែមទៀត ដើម្បីរក្សាបាននូវសុវត្ថិភាពសន្តិសុខសណ្តាប់ ធ្នាប់ជូនដល់ប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុង មូលដ្ឋាន។

ការជំរុញបែបនេះ របស់ឯកឧត្តមអភិបាលខេត្តបានធ្វើឡើងនៅក្នុងកិច្ចប្រជុំ គណៈបញ្ជាការ ឯកភាពរដ្ឋបាលខេត្តបន្ទាយមានជ័យកាលពីព្រឹកថ្ងៃទី២៨ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ ដោយមានការចូល រួមពីអង្គភាពកងកម្លាំងប្រដាប់អាវុធទាំងបីប្រភេទ និង គណៈបញ្ជាការឯកភាពរដ្ឋបាល ក្រុង ស្រុក ទាំង៩ របស់ខេត្តផងដែរ។

នៅក្នុងឱកាសនោះឯកឧត្តម អ៊ុំ រាត្រី បានថ្លែងកោតសរសើរ និងវាយតម្លៃខ្ពស់ចំពោះ ថ្នាក់ ដឹកនាំកងកម្លាំងមានសមត្ថកិច្ចអាជ្ញាធរដែនដីគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់ ដែលបានយកអស់ លទ្ធភាពជួយគាំ ទ្រយ៉ាងសកម្ម ក្នុងដំណាក់កាលរៀបចំការបោះឆ្នោតជ្រើសតាំងតំណាង រាស្ត្រនីតិកាលទី៧ កាលពី ថ្ងៃទី២៣ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣នេះ ជាពិសេសការការពារ សន្តិសុខសណ្តាប់ធ្នាប់ទូទៅ សម្រាប់ យុទ្ធនាការយោសនាបោះឆ្នោត និងថ្ងៃបោះឆ្នោតធ្វើ ឱ្យដំណើរការបោះឆ្នោតបានដោយរលូន ជោគជ័យ គ្មានអំពើហិង្សា គ្មានការគំរាមកំហែង ណាមួយ កើតឡើងនោះឡើយ។

ឯកឧត្តមអភិបាលខេត្តបានបន្តថា បច្ចុប្បន្ន ក្នុងពេលដែលគណៈកម្មាធិការជាតិរៀបចំការ បោះឆ្នោតមិនទាន់ប្រកាសលទ្ធផលជាផ្លូវការ និងមិនទាន់បង្កើតរដ្ឋាភិបាលថ្មី សូមឱ្យ គណៈ បញ្ជាការឯកភាព រដ្ឋបាលក្រុងស្រុក កងកម្លាំងទាំងអស់ក្នុងខេត្ត ត្រូវបង្កើនការពង្រឹងធានាឱ្យបាន ក្នុងការគ្រប់គ្រងការបង្ក្រាបបទល្មើសនានា ហើយត្រូវបន្តអនុវត្តន៍ នូវ គោលការណ៍ណែនាំពីមុន ដែលមានទាំងគោលការណ៍ណែនាំរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល និងក្រសួង មហាផ្ទៃ ទាំងគោលការណ៍របស់ អគ្គស្នងការនគរបាលជាតិ ទាំងគោលការណ៍របស់ អាវុធហត្ថលើផ្ទៃប្រទេសជាដើម សំដៅទប់ស្កាត់ រាល់បទល្មើសនានាដើម្បីថែរក្សាសន្តិសុខសណ្តាប់ធ្នាប់ជូនប្រជាពលរដ្ឋឱ្យបានល្អប្រសើរបន្តទៀត។ ដោយឈុនសារ៉ាត